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رییس دانشگاه علوم پزشکی قم مطرح کرد:

انتقاد از وجود مراکز 
گسترده عرضه دخانیات 

عضو هیات اندیشه ورز کنگره ملی شهدای استان قم  خبرداد:

ارکستر سمفونی خط شکنان، اثری ماندگار در رثای شهدای قم
8
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روایت صاحبان کسب وکارهای اینستاگرامی از اقتصاد این روزها؛

زخم کاری فیلترینگ بر پیکر 
کسب وکارهای اینستاگرامی

1
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ازسوی مجمع هماهنگی نیروهای جبهه انقلاب استان قم :

اولین نشست ویژه انتخابات مجلس در قم  کلید خورد

ایجاد  و  سرگرمی  هدف  با  اجتماعی  رسانه های  چه  اگر 
شبکه ارتباطی افراد در سراسر دنیا طراحی شد، اما به بستر 
مهم و کارآمدی برای فعالیت های تجاری آنلاین تبدیل شده 

که فیلترینگ ضربه جبران ناپذیری بر این کسب وکارها وارد 
خواهد کرد. در کمتر از یک دهه از ظهور رسانه های اجتماعی 
این رسانه ها از شکل پلتفرم هایی صرفاً سرگرم کننده به یک 

باید جلوی صدورمجوز برای این گونه مراکز گرفته شود
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به طرح قم شهر 
بدون دخانیات گفت: شاهد وجود مراکز گسترده عرضه 

دخانیات در قم هستیم که نباید این مجوزها صادر شوند. 

و  سلامت  تخصصی  کارگروه  جلسه  در  مصری  مهدی 
امنیت غذایی قم با بیان اینکه برخی از مراکز بدون مجوز 
نیز اقدام به عرضه سیگار می کنند گفت: انتظار است تا 

عزت الله ضرغامی:
مشکل کشور تهمت زدن های

 بی خود و خط کشی های بی جا است 
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی تحول و اصلاحات 
را نیــاز کشــور دانســت و گفــت: 
کشــور هیچــگاه دچار فروپاشــی 
نمی شــود. آنچه موجب نگرانی ما 
اســت تهمت زدن های بی خود و 
خط کشی های بی  جا است. عزت 
الله ضرغامی روز یکشنبه پانزدهم 
آبان ماه در نشســتی تحت عنوان 

رئیس مجلس شورای اسلامی: 
گردانندگان اغتشاشات به دنبال 

داعش سازی نوین هستند

7

رحیمی جهان آبادی :
نباید فرصت درمان و اصلاح 

آسیب ها را ازدست بدهیم 
رئیس مجلس شــورای اســلامی 
گفــت: اتفاقــات اخیــر بــار دیگر 
نشــان داد که گرداننــدگان اصلی 
اغتشاشات یعنی ســیا، موساد و 
گروهک های پیرو آن ها، دنبال به 
نتیجه رسیدن مطالبات معترضین 
نیستند بلکه با تبدیل اعتراض به 
اغتشاش و جنایت، داعش سازی 
نویــن را در دســتور کار خــود قرار 

 نماینــده مردم تایبــاد گفت: 
این ها آسیب هایی است که در 
کشور ما وجود دارد و نمی شود 
آن را پنهان کرد. اگر کسی هم 
پنهان می کند، به نظام کمک 
نمی کند و فقط درد و رنج مردم 
را بیشتر می کند و فقط ظاهر 
آســیب نظام را می پوشــاند و 
روزی این آسیب خود را نشان  72

آیا امیدی به رشد دوباره 
بورس هست؟

بسته دولت برای حمایت از بازار سرمایه منتشر شد. این 
بسته تلاشی است برای این که بتوان بازار را باثبات کرد و 

هم این که نگرانی سهامداران رفع شود.
اولین بند بسته حمایتی از بازار سرمایه درباره بیمه کردن پورتفوی تا ۱۰۰ میلیون 
تومانی افزایش حقیقی است. همان طور که می دانید، ۹۶ درصد سهامداران عملا زیر 
۱۰۰ میلیون تومان هستند و مشمول این قضیه می شوند. به عبارتی، بورس می گوید 
عملا من آماده هستم برای یک سال ۲۰ درصد به شما بازده بدهم اگر پرتفوی شما این 

بازده را برای شما حاصل نکند. این موضوع عملا می تواند به سهامداران کمک کند.
از سوی دیگر، برای صندوق های درآمد ثابت که نگرانی روی ارزش سهام آن ها وجود 
دارد، تا ۴۰ هزار میلیارد تومان تضمین اصل و اوراق تبعی اش در این بندها منتشر شده 
است. همچنین تلاش شده هماهنگی بیشتری بین حقوقی ها و بازارگردان ها برقرار 
باشد. در عین حال، همکاری مشترک بانک مرکزی و وزارت اقتصاد در مدیریت نرخ 

سود دیده شده که در حال حاضر مهم ترین عامل ریزش بازار، نرخ سود بانکی است.
این ها تلاشی است برای این که شرایط بازار سهام تغییر کند. امیدواریم این بسته تا 
حدودی بتواند نگرانی را از بازار رفع کند؛ آن هم در شرایطی که بازار در وضعیت خوبی 

قرار ندارد.
در حال حاضر نرخ سود بانکی بالا است و همین مساله باعث می شود که تمایلی به 
سرمایه گذاری مولد وجود نداشته باشد. بانک ها رقابت بسیار شدیدی روی سود بانکی 

انجام می دهند و سپرده ها را جذب می کنند.
از طرفی، شرکت های بزرگ دسترسی به تسهیلات بانکی ندارند و فروش دارایی ها را 
در دستور کار قرار می دهند. در کنار آن، نرخ نیمایی ارز آسیب بسیار شدیدی را به بازار 
زده است. یعنی در ۶ ماه در حدود ۱۰۶ هزار میلیارد تومان تقریبا شرکت های بورسی از 
محل مابه التفاوت نرخ نیما و آزاد زیان دیده اند که تازه خیلی کمتر بوده نسبت به ۶ ماهه 

دوم امسال که در آن قرار داریم.
قیمت گذاری دستوری هم فشار زیادی به شرکت های بورسی آورده است. همین 
الان یک شرکت لاستیک سازی گزارش داده از این که ۳۸ درصد مواداولیه اش گران 
شده، اما فقط ۱۵ درصد افزایش نرخ داشته است. بر همین اساس، طبیعی است که 

شرکت ها زیان ده یا با افت شدید درآمد مواجه شوند.
تا مادامی که شرایط این گونه باشد، تقریبا نمی توان با شرایط آینده بازار سرمایه امیدوار 

بود.
* کارشناس بازار سرمایه

رییس سازمان جوانان جمعیت هلال احمر خبرداد:

تشکیل تیم های امدادی در مدارس
رییس سازمان جوانان جمعیت هلال احمر گفت:  امسال قرار است در هر مدرسه 
دو تیم امدادی تشکیل دهیم تاتحت آموزش قرار بگیرند و بتوانند در هنگام بحران ها و 

حوادث نقش موثری در امدادرسانی داشته باشند. 
محمد گلفشان در نشستی خبری که به مناسبت هفتاد و پنجمین سالروز تاسیس 
و  اقدامات  آخرین  تشریح  به  شد،  برگزار  احمر  هلال  جمعیت  جوانان  سازمان 
فعالیت های این سازمان پرداخت و گفت:  وظیفه ما این است که جوانان را جذب و آن 
ها را توانمند کنیم تا در خدمت جامعه باشند. در بسیاری از حوادث کشور این جوانان 
هلال احمر هستند که در قالب بشر دوستانه حضور پیدا می کنند، پس لازم است که 
نسبت به توانمندسازی آنها اقدام شود.   وی با بیان اینکه فاصله زمانی وقوع حوادث 
در کشور ما یه یکدیگر نزدیک است، گفت: تیم های امدادی ما در مناطق مختلف کشور 
حضور دارند، اما لازم است که آمادگی در میان تمام افراد جامعه ایجاد شود و در این 
میان جوانان نقش ویژه ای دارند.   رئیس سازمان جوانان جمعیت هلال احمر با اشاره 
به فعالیت کانون های جوانان هلال احمر گفت: بالغ بر ١۴ هزار و ۶٠٠ کانون در کشور 
داریم که تعدادی از جوانان ما در مراکز امور جوانان، کانون های غنچه های هلال و... 
فعال هستند. فعالیت ها هم با توجه به برخی تفاهمنامه ها ایجاد شده که در حال 
اجراست. یکی از مواردی که خواستیم در چند سال اخیر به آن توجه کنیم ابتکارات 
است. ابتکاراتی که از جوانان بر می آید قطعا موفق تر خواهد بود. ما حدود دو سال است 

که بر موضوع ابتکارات جوانان و حمایت از آنها تمرکز کرده ایم.

همایون دارابی*

ازسوی مجمع هماهنگی نیروهای جبهه انقلاب استان قم :

اولین نشست ویژه انتخابات مجلس
 در قم  کلید خورد

اولین نشست ویژه انتخابات مجلس شورای اسلامی ازسوی مجمع هماهنگی نیروهای 
جبهه انقلاب استان قم کلید خورد.

به گزارش شبکه رسانه ای مجمع هماهنگی نیروهای جبهه انقلاب استان قم ،اولین 
نشست انتخاباتی مجمع پیرامون انتخابات آینده مجلس شورای اسلامی روز جمعه مورخ 
۱۳ آبان ۱۴۰۱ مصادف با گرامیداشت روز بیداری علیه استکبار جهانی با حضور اعضای 

این مجمع برگزار گردید.
دبیر مجمع هماهنگی نیروهای جبهه انقلاب  استان قم دراین  نشست ضمن ارائه گزارشی 
وضعیت سیاسی و اجتماعی استان و اهمیت انتخابات مجلس بر فضای سیاسی شهر قم به 

تشریح نقش و جایگاه این تشکل مردمی و انقلابی در انتخابات آینده پرداخت .  
سیدمهدی میرقیصری با تاکید بر اهمیت بررسی عملکرد کلی نمایندگان حوزه انتخابی 
قم در دوره اخیر در جلسات آینده این مجمع، راهبرد و برنامه های این مجمع را در معرفی 
چهره های انقلابی حائز اهمیت برشمرد و افزود : با توجه به تاثیرگذاری نمایندگان استان قم 
در مجلس شورای اسلامی تجربه، تخصص و سطح ارتباطی نمایندگان آینده را مهم برشمرد. 
در ادامه این نشست اعضای مجمع هماهنگی نیروهای جبهه انقلاب استان قم به ارائه 
نظرات و پیشنهادات خود پیرامون نحوه بررسی شاخصه های گزینش و توجه به معیارهای 
مقام معظم رهبری در انتخاب افراد و نامزدها پرداختند و تاکید شد برنامه ای مدون در راستای 
شناسایی و دعوت از نیروهای متدین، متخصص، انقلابی و کارآمد جهت نامزدی در انتخابات 

استان قم ترسیم شود. 
همفکری با سایر گروه ها، هماهنگی با مجموعه های انقلابی استان، مشورت با بزرگان 
و علما، آسیب شناسی عملکرد منتخبین مردم استان قم در دوره اخیر و همچنین لزوم 
شناسایی و معرفی گزینه های جدید و تلاش و رایزنی در راستای معرفی آنها در مدت زمان 
باقیمانده تا انتخابات مجلس از دیگر موضوعات مطروحه در این نشست بود.در پایان ضمن 
تاکید بر اجرایی شدن فرامین  مقام  معظم رهبری در خصوص بصیرت افزایی و توجه به عرصه 
جهاد تبیین از توجه به نگاه حزبی و تاکیدات افراد و گروههای که بدنبال مطامع سیاسی و 

حزبی می باشند امتناع شود . 

حضور مردم، خانواده های معظم شهدا و ایثارگران؛

یادواره ۲۰۰ شهید شهرستان جعفرآباد قم 
برگزارشد

و  شهدا  معظم  خانواده های  مردم،  حضور  با  جعفرآباد  شهرستان  شهید  یادواره ۲۰۰ 
ایثارگران در شهر جعفریه برگزار شد.

براساس این گزارش ، یادواره شهدای شهرستان جعفرآباد در آستانه برگزاری کنگره ملی 
بزرگداشت ۶۰۹۰ شهید استان با حضور مردم، خانواده های معظم شهدا و ایثارگران در 

مسجد خاتم الانبیاء شهر جعفریه برگزار شد.
این مراسم با مداحی آقایان صادق آهنگران و سید رضا نریمانی همراه بود.

حجت الاسلام علی احتشام از فضلای حوزه در این یادواره، با گرامیداشت یاد شهدای 
دفاع مقدس، مدافع حرم و مدافعین امنیت نسبت به تبیین آرمان های انقلاب، شهدا و 
امام شهدا به نسل جدید تاکید کرد و گفت: باید نسل جدیدمان در جریان حوادث تاریخی 
بعد از انقلاب و نقش آمریکا و غرب در این حوادث باشند تا بتوانند به درستی تصمیم 

بگیرند.
وی افزود: عده ای در پوشش جمهوری اسلامی و با استفاده از امکانات نظام جمهوری 
اسلامی با سخنان تحریک آمیز خود آب در آسیاب دشمنان ریختند و باعث شعله ور شدن 

اغتشاشات شدند که لازم است قوه قضائیه با این افراد برخورد کند.

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم بیان کرد:
فاز به فاز بوستان هزار هکتاری 

درحال تکمیل شدن است
معاون فنی و عمرانی شــهرداری قم با بیان اینکه تاکنون 
بخش بســیار مهمی از درختکاری بوســتان چندمنظوره 
هزار هکتاری به پایان رســیده اســت، گفت: فاز به فاز این 
بوستان در حال تکمیل شــدن است. عباس حلوایی زاده 
با اشــاره به وضعیت احداث بوســتان فرا منطقه ای و هزار 
هکتاری قم، اظهار داشت: بوستان هزار هکتاری قم شامل 
بوستان کوثر، باغ موزه دفاع مقدس، بوستان خضر نبی)ع(، 
باغ گیاه شناسی، بوستان کوهسار، بوستان یادمان شهدا، 
بخش جنوبی کوه دوبرادران و غیره که گستره آن در ۴۰۰ 
هــزار مترمربع از میدان مفید تا نزدیکی مســجد مقدس 

سرپرست فنی و طراحی شهرداری قم خبرداد:
طراحی بوستان ۷۰۰۰ مترمربعی 

ویژه معلولان و نابینایان
سرپرســت فنی و طراحی شــهرداری قم گفت: بوستان 
بنیادی قم به عنوان پایلوت مناسب ســازی مراکز تفریحی 
قم از وضعیت خوبی جهت اســتفاده معلــولان برخوردار 
اســت و شــهرداری قم طراحی یک بوســتان هفت هزار 
مترمربعی باهدف استفاده آسان جامعه روشندلان را نیز 
در دستور کار خود قرار داده است. لیلی نیک خلق احمدی 
با اشــاره بــه اهمیت مناسب ســازی معابر شــهری اظهار 
داشــت: هم اکنون حجم مناسب سازی های شهرداری قم 
در مناطق هفت، یک و چهار پررنگ تر از سایر مناطق بوده 
و روند مناسب سازی معابر در حال انجام است و هنوز تمام 

به بهانه شروع مسابقات  فوتبال باشگاهی قم ؛
فوتبال قم از نبود زمین چمن 

مناسب رنج می برد؟!
ایمــان / رضا ملکی : فصل پرفراز و نشــیب فوتبال قم در 
تمامی رده ها در فصل گذشــته حکایت از این داشــت که 
در فصل بســیار گرم تابســتان وانجام بازیها در ســاعت ۴ 
بعدازظهر در دمای 5۰ درجه آتشین قم حرف و حدیثهای 
بسیاری را بدنبال داشــت ودر فصل جدید معضل بزرگی 
به نام نداشــتن زمین چمن بــرای هیئت فوتبال همچنان 
باقیست. هیئت فوتبال به برگزاری بیش از 1۰۰۰ مسابقه 
در ســال جاری وفصل گذشــته اشــاره میکند وبا از دست 
رفتن زمین تختی که به  ورزش بانوان  اختصاص یافته است 
این سوال بزرگ در اذهان اهالی فوتبال قم جرقه میزند که  6

8

8

6

پای برزیل در شن های دبی گیر کرد ؛

ایران قهرمان جام بین قاره ای فوتبال ساحلی
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بارقه های صلح در قفقاز
روز ۳۱ اکتبر )پنجم آبان( نشست سه جانبه روسای 
جمهور آذربایجان و روسیه و نخست وزیر ارمنستان در 
شهر سوچی برگزار شد. در این نشست اگرچه حصول 

توافق بر سر تمام موارد اختلافی میان باکو و ایروان میسر نشد اما زمینه را برای 
اقدامات بعدی برای حل و فصل بقیه اختلافات فراهم کرد. 

در بیانیه مشترک رئیس جمهور آذربایجان، نخست وزیر جمهوری ارمنستان و 
رئیس جمهور فدراسیون روسیه، جمهوری های آذربایجان و ارمنستان توافق 
کردند که از توسل یا تهدید به زور علیه یکدیگر خودداری کرده و مسائل مشکل 
ساز را بر اساس به رسمیت شناختن متقابل حاکمیت، تمامیت ارضی و عدم تغییر 
مرزهای رسمی مطابق با منشور سازمان ملل متحد و اعلامیه آلماتی سال ۱۹۹۱ 

حل و فصل کنند.
توافق باکو و ایروان از این بایت حائز اهمیت است که حفظ تمامیت ارضی، 
احترام به حاکمیت ملی و تاکید بر تغییرناپذیری مرزهای رسمی جغرافیایی، نقش 
مهمی در استقرار امنیت و ثبات در قفقاز که همواره مدنظر جمهوری اسلامی ایران 

بوده را عملی خواهد کرد.
دو روز قبل از امضای این بیانیه یعنی در ۲۹ اکتبر، کنگره حزب "قرارداد مدنی"، 
حزب حاکم در ارمنستان، مفهوم جدیدی را برای حل مشکل قره باغ تصویب کرد. 
این مفهوم جدید ناظر بر این است که اگر قبلًا ارمنستان موظف به تضمین امنیت 
و حقوق ارامنه قره باغ بود از این پس، وضعیت ارامنه قره باغ فقط یک اولویت برای 
ارمنستان محسوب می شود. در واقع بر اساس مصوبه حزب حاکم ارمنستان، این 
کشور منبعد ضامن امنیت و حقوق ارامنه قره باغ نیست بلکه برای این موضوع 

اولویت قائل است.
این اتفاق مهم که در توافق باکو و ایروان بی تاثیر نبوده است می تواند در آینده 
به یک طرح تکمیلی بیانجامد که دراجرای آن جمهوری آذربایجان با اعطای 
خودمختاری به قره باغ در چارچوب تمامیت ارضی خود، حقوق و امنیت ارامنه 
را تضمین کند و در عوض جمهوری ارمنستان نیز جاده متصل کننده زنگزور به 
نخجوان را در چارچوب تمامیت ارضی خود، باز نماید. در این صورت تمامیت 
مرکزی  نقاط  جغرافیایی،  مرزهای  تغییر  بدون  و  شده  حفظ  کشور  دو  ارضی 

آذربایجان به نخجوان متصل خواهد شد.
خلف خلف اف معاون وزیر امور خارجه آذربایجان نیز با تاکید بر ضرورت استقرار 
صلح در منطقه، در گفتگو با خبرگزاری آپا گفت: »ما بر امضای توافقنامه صلح با 
ارمنستان و گشایش مسیرهای مواصلاتی اصرار داریم. اگر ارمنستان به تعهدات 

خود عمل کند. مسلماً، برقراری صلح در قالب یک طرح امکان پذیر است.«
نکته مهم دیگر وقوع تحولات احتمالی در روابط آنکارا و ایروان است. بعد از ابراز 
تمایل پاشینیان نخست وزیر ارمنستان به حل مشکلات موجود با ترکیه، روبن 
روبینیان نایب رئیس مجلس ارمنستان نیز ۲۹ اکتبر طی سخنانی درکنگره حزب 
گفت: »روابط ناپایدار با ترکیه و آذربایجان یک تهدید دائمی برای امنیت ارمنستان 
است و باید برطرف شود.« به گزارش خبرگزاری " ارمن پرس" روبینیان در ادامه 
افزود:»مطمئن هستیم راه تامین امنیت ارمنستان و قره باغ از مسیر همزیستی 
با همه کشورهای منطقه به ویژه ترکیه، آذربایجان، ایران و گرجستان می گذرد. 
ارمنستان نباید برای همسایگان خود منبع خطر تلقی شود و همسایگان آن نیز 

نباید منبع خطر برای ارمنستان باشند.«
توافقات نشست سوچی و امضای بیانیه مشترک و ابراز تمایل مقامات آذربایجان 
و ارمنستان برای حل اختلافات خود از طریق مسالمت آمیز و بدون مداخله 
کشورهای فرامنطقه ای، می تواند به عنوان بارقه های صلح در قفقاز مورد توجه 
ایران که برای امنیت کشورهای دوست و  قرار گیرد. طبعا جمهوری اسلامی 
تغییر  و همچنین  ارمنستان  و  آذربایجان  یعنی جمهوری های  همسایه خود 
ناپذیری مرزهای جغرافیایی اهمیت ویژه قائل است، تحولات اخیر در قفقاز را رصد 
کرده و نقش خود را برای تسریع در استقرار صلح عادلانه و پایدار در این منطقه 

ایفا خواهد نمود.

یوسف نوری درجلسه  جامعه مدرسین  حوزه علمیه قم حضوریافت؛

توصیه های هیئت رئیسه جامعه مدرسین 
به وزیرآموزش و پرورش

وزیر آموزش و پرورش به منظور تقویت و گسترش ارتباط این وزارتخانه با حوزه 
علمیه، در جمع اعضای هیئت رئیسه جامعه مدرسین حوزه علمیه قم حاضر شد 

آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری رئیس شورای عالی جامعه مدرسین حوزه 
علمیه قم در دیدار وزیر آموزش و پروش با اعضای هیئت رئیسه جامعه مدرسین، 
آموزش و پرورش را پایه تربیت نیروی انسانی در کشور توصیف کرد و ابراز داشت: 
نکته کلیدی در رابطه با آموزش و پرورش این است که این وزارتخانه پایه تربیت 
نیروی انسانی در سراسر کشور است؛ بنابراین حوزه علمیه وظیفه دارد تا در جهت 

هم افزایی و همکاری بیشتر با این وزارتخانه گام بردارد.
وی ابراز امیدواری کرد تا با گسترش همکاری های حوزه علمیه و وزارت آموزش 
و پرورش، دست یابی به آرمان ها و اهداف انقلاب در امر آموزش، در نتیجه اتخاذ 
رویکرد مناسب و ایجاد زیرساخت های لازم در کنار آسیب شناسی دقیق، محقق 
گردد. آیت الله سید احمد خاتمی نیزدر این دیدار، ضمن تأکید بر لزوم به کارگیری 
عناصر انقلابی در آموزش و پروش، اظهار داشت: فکر و اندیشه دانش آموزان نباید 
به دست معلمانی سپرده شود که با انقلاب مخالف هستند. باید برنامه ای جهت 
تقویت اساتید و معلمان از لحاظ اعتقادی در نظر گرفته شود و با متخلفین برخورد 
قاطع صورت گیرد. در ادامه این جلسه، آیت الله عباس کعبی چند محور اساسی 
در امر آموزش و پرورش را یادآور شد و خاطر نشان کرد: در کنار علم آموزی باید 
رشد متوازن عقلی و عاطفی، تحکیم پایه های ایمان، معنویت، اخلاق و آداب، 
مهارت های زندگی، آگاهی های عمومی، نظم و مهارت های معطوف به اشتغال 
نیز، به صورت جدی مورد توجه قرار گیرد و محتوای کتب درسی نیز با توجه به 
این محورها تنظیم گردد. وی خانواده، مدرسه و مسجد را سه ضلع کلیدی در امر 
تربیت و آموزش ارزیابی کرد و ادامه داد: با توجه به جایگاه مهم و زیربنایی وزارتخانه 
آموزش و پرورش، منابع انسانی این وزارتخانه باید با دقت پالایش شوند. شایان ذکر 
است: در ابتدای این جلسه، دکتر یوسف نوری ضمن ارائه گزارشی از ظرفیت ها، 
چالش ها، برنامه ها، مشکلات و راه کارها در جهت بهبود نظام تعلیم و تربیت کشور 
و ضمن اشاره به نقش معلم و خانواده در تربیت فرزندان و لزوم ارتباط بیشتر مدرسه 

با خانواده ها، بر لزوم تقویت و گسترش همکاری ها با حوزه علمیه تأکید نمود.
 

مدیرعامل شرکت بازرگانی دولتی ایران خبرداد:

رشد ۳۰ درصدی تولید کالا های اساسی 
در کشور 

مدیرعامل شرکت بازرگانی دولتی ایران با اعلام رشد ۳۰ درصدی تولید کالا های 
افزایش ۶۰ درصدی خرید  از جمله گندم و سایر غلات و همچنین،  اساسی 
تضمینی گندم از کشاورزان، گفت: خرید کالا های اساسی از مبادی داخلی و 

خارجی دو کفه ترازوی امنیت پایدار غذایی است.
سید سعید راد با تأکید بر این که خودکفایی در تولید محصولات اساسی و تأمین 
نیاز های کشور از محل تولیدات داخل را در اولویت برنامه هایمان قرار داده ایم، 
افزود: با تمام توان تلاش می کنیم که اتکای کشور به واردات را تا جای ممکن 

کاهش دهیم.
وی با اشاره به اینکه با توجه به شرایط بین المللی از جمله بحران اوکراین و برای 
اطمینان خاطر از تأمین نیاز کشور، مبادرت به افزایش واردات و تقویت ذخایر 
واردات  کنار  در  داخل  تولید  افزایش  کرد:  اظهار  کردیم،  استراتژیک  کالا های 
مناسب و منطقی باعث شد تا نوسانات بازار کنترل شده و شاهد برقراری آرامش 
در جامعه باشیم. راد با بیان این که با وجود کاهش صادرات کشور های تولیدکننده 
کالا های اساسی و محدود شدن عرضه این کالا ها در عرصه جهانی، در این زمینه 
به خوبی عمل شد و با تأمین محصولات مورد نیاز، علاوه بر پاسخگویی به نیاز بازار، 
نسبت به تکمیل ذخایر داخلی نیز اقدام کردیم، تصریح کرد: البته، روند تأمین 

کالا های اساسی از مبادی تولید، همچنان ادامه دارد.

اخبار

وزیر اقتصاد :

اصلاحات و مسیر تحولی در اقتصاد ادامه دارد
 وزیر اقتصاد گفت: در هفته های اخیر به رغم تمام تلاش هایی که برای ایجاد ابهام 
و چالش درباره آینده اقتصادی ایران صورت گرفت، نه تنها اصلاحات اقتصادی که 
موجب ثبات در حوزه اقتصاد کلان و شاخص های اقتصادی شده ادامه داشت، بلکه 
برنامه های رو به آینده در بخش های مختلف صنعتی - تجاری در حال شکل گیری 

است. 
سید احسان خاندوزی در مراسم هشتاد و هفتمین سالگرد تاسیس شرکت بیمه 
ایران و رونمایی از سامانه »بیمه ایران من« اظهار کرد: صنعت بیمه کشور علی رغم همه 
فشارها و تنگناهایی که به لحاظ تحریم های بین المللی و مشکلاتی که در حوزه اتکایی 
با آن مواجه است، اما توانسته مهم ترین منبعی باشد که فعالان اقتصادی کسب و 
کارها تولیدکنندگان و تجار ما با اتکا به خدمات صنعت بیمه تجاری بتوانند فعالیت های 

اقتصادی خود را به پیش برند.
وزیر اقتصاد با اظهار امیدواری نسبت به رفع موانع و همگرایی بیشتر در مسیر 
نفوذ  به جهت شاخص معروف ضریب  یادآور شد:  بیمه  هدف گذاری های صنعت 
وضعیت قابل دفاعی نداریم و بیشتر از اینها باید حرکت می کردیم؛ از هدف گذاری های 
قانون برنامه و سایر اسناد بالادستی نیز عقب هستیم و لازم است تحرک بیشتری و 

همیت بالاتری از طرف مدیران بیمه کشور صورت گیرد.
افزایش ۶۰ درصدی طرح بیمه تولیدی در ۷ ماه

وی گفت: روند روندی پرتلاش است، اینکه در ۷ ماهه امسال ۶۰ درصد افزایش طرح 
بیمه تولیدی در مجموعه بیمه های کشور شکل گرفته نشان می دهد که حرکت و رقابت 
وجود دارد؛ آن هم نه رقابت در گرفتن سهم سایر رقبا در بازار بلکه رقابت از طریق توسعه 
خدمات و بالا بردن سطح پوشش و فرهنگ بیمه گری و بیمه خواهی در کشور، کیفیت 

ارائه خدمات متناسب با نیاز فعالان اقتصادی و اجتماعی.
وی با اشاره به نیازهای متفاوت فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان اظهار کرد: ما برای 
بسیاری از این نیازها هنوز محصولات و ابتکارات بیمه ای قابل اتکایی نداشته ایم که آن 
نیازها را مرتفع کند تا از طریق این دست رقابت های سالم سازنده بتوانیم به اهداف 

قوانین و مقررات برسیم.
دوین لایحه بودجه 1۴۰۲ با این نگاه رو به رشد و پیشرفت

وزیر اقتصاد یادآور شد: بودجه ۱۴۰۲ با این نگاه رو به رشد و پیشرفت و نه صرفاً برای 
کنترل تورم و حفظ شرایط موجود بلکه حرکت کردن به سمت پروژه های پیشرانی که 
بتواند تحرک در اقتصاد ایجاد کند را دنبال می کنیم آن هم در همین ایام که بسیاری 
به دنبال متزلزل کردن خاطر جمعی نسبت به آینده هستند و می خواهد دل فعالان 
اقتصادی و خانوارها را خالی کنند که نسبت به آینده اقتصاد شک و شبهه وجود دارد 
و دعوت کنند تا مردم در فعالیت ها، رفتاری از خود بروز بدهند که تشدید کننده فضای 
بی ثباتی و نااطمینانی در اقتصاد است، البته واقعاً در دلسوزی و میهن دوستی بسیاری 
از افرادی که در این ایام ناآگاهانه موضع هایی را ابراز و تصمیمات و پیام هایی را منتشر 

می کنند، تردید می کنم.
 

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش:

باور ۳۷۳ به تجهیزات و فناوری های
 به روز دنیا مجهز است

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش گفت: تجهیزاتی که اکنون در پدافند هوایی وجود 
دارد که گل سرسبد آن باور ۳۷۳ است به فناوری و تجهیزات به روز دنیا مجهز است و 

دنیا نیز از آن مطلع است.
امیر علیرضا صباحی فرد فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش صبح امروز )یکشنبه 
۱۵ آبان ماه( در مراسم رونمایی از موشک صیاد ۴B که در ستاد وزارت دفاع برگزار شد، 
گفت: امروز ما در نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران، باور ۳۷۳ را داریم، سامانه ای 

که در جهان حرف برای گفتن دارد.
وی افزود: همه مراحل ساخت و ارتقای سامانه باور ۳۷۳ در یک کار مشترک توسط 

کارکنان وزارت دفاع و نیروی پدافند هوایی ارتش انجام شد.
امیر صباحی فرد با بیان اینکه ساخت چنین سامانه ای با این برد و قدرت در جهان به 
سال ها زمان نیاز دارد، تصریح کرد: در حالی که چند سال بیشتر از ساخت و تحقیقات 
ما بر روی این سامانه نمی گذرد. دو سال قبل، تست های اولیه ما در برد ۱۵۰ کیلومتر 
موفق شدیم تا هدف را منهدم کنیم. هدف مورد استفاده برای این سامانه، پهپاد بومی 

ساخت خودمان است.
وی افزود: هنگامی که در دنیا می خواهند هدفی را در برد زیر ۲۰۰ کیلومتر منهدم 
کنند از یک پهپاد یا هواپیمایی با سطح مقطع بسیار بالا استفاده می کنند. اما، 
این توانمندی در باور ۳۷۳ وجود دارد که بتواند با پهپادها و همه هواپیماهای حتی 

هواپیماهای نسل پنجم با سطح مقطع بسیار پایین، مقابله کند.
فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش با بیان اینکه برای ارتقای برد سامانه باور ۳۷۳ یک 
کار تحقیقاتی بسیار سنگین و شبانه روزی در فاصله زمانی کمتر از دو سال انجام شد، 
تصریح کرد: موفق شدیم در کمتر از دو سال برد این سامانه را به بیش از ۳۰۰ کیلومتر 
ارتقا دهیم. یعنی توانستیم یک هدف را در بالای ۳۰۰ کیلومتری با پهپاد ارتقا یافته 
بومی منهدم کنیم. این پهپاد مجهز شده بود تا بتواند سقف ارتفاع بسیار بالا در بیش 

از ۴۰ هزار پا را انجام دهد.
وی ادامه داد: ایران جز اندک کشورهای جهان است که توانسته این سامانه پرقدرت 
بومی را بسازد. هر میزان که تهدیدات به پیش برود، سامانه باور و سایر سامانه های 
پدافند هوایی جلوتر از تهدیدات بروز به پیش می روند. تجهیزاتی که اکنون در پدافند 
هوایی وجود دارد که گل سرسبد آن باور ۳۷۳ است به فناوری و تجهیزات به روز دنیا 

مجهز است و دنیا نیز از آن مطلع است.

امیرعبداللهیان: 

شعار »همه برای پیروزی تیم ملی فوتبال«
 را هدف اصلی قرار دهیم

وزیر امور خارجه کشورمان تاکید کرد که باید همه شعار»همه برای پیروزی تیم ملی 
جمهوری اسلامی ایران« را هدف اصلی خود قرار دهیم و در راه تحقق این شعار تلاش 

کنیم. 
و  وزرا  هماهنگی  نشست  دومین  در  یکشنبه  روز  ظهر  عبداللهیان  امیر  حسین 
دستگاه های ذی ربط در خصوص حضور ایران در جام جهانی قطر که با حضور وزیر 
ورزش و جوانان و وزیر میراث فرهنگی و گردشگری در محل وزارت خارجه برگزار شده 
بود، افزود: کمیته بازی های جام جهانی از ماه های قبل به ریاست دکتر مخبر معاون 
اول رئیس جمهور شکل گرفته و در این مدت آقای دکتر سجادی وزیر ورزش و جوانان 
و دیگر همکارانشان در وزارت ورزش و فدراسیون فوتبال در این چارچوب اقدامات 
زیادی را انجام داده اند. آقای دهقانی سفیر ایران در قطر نیز برای انجام هماهنگی های 
لازم زحمت زیادی کشیدند و در جلسه امروز نیز حضور دارند. هماهنگی های فنی، 
ورزشی، فرهنگی، سیاسی، امنیتی، گردشگری و ارتباطات تا این لحظه به خوبی انجام 
شده است و با توجه به فرصت محدود موجود امیدواریم بتوانیم هماهنگی های کاملی 
بین بخش های مختلف ایجاد کنیم تا شاهد بهترین حضور تیم ملی در مسابقات جام 

جهانی باشیم و بهترین نتایج را کسب کنیم.
وی با بیان اینکه همه هدف ما کمک به ورزشکاران وزارت ورزش و فدراسیون فوتبال 
برای حضور موفقیت آمیز در این مسابقات است تصریح کرد: در همین چارچوب باید 
شعار »همه برای پیروزی تیم ملی جمهوری اسلامی ایران« را هدف اصلی خود قرار 

دهیم و برای تحقق آن تلاش کنیم.
  

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

 جام جهانی قطر می تواند انسجام عمومی 
جامعه را افزایش دهد

 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی جام جهانی را یک رویداد فرهنگی، اجتماعی و ورزشی 
توصیف کرد و گفت: این رخداد مهم می تواند انسجام عمومی جامعه را افزایش دهد و 

فضای نشاط و شادی در کشور ایجاد کند. 
محمدمهدی اسماعیلی روز یکشنبه - ۱۵ آبان ۱۴۰۱ - در دومین نشست هماهنگی 
وزیران و دستگاه های ذیربط در مورد حضور تیم ملی در جام جهانی که در وزارت 
امور خارجه برگزار شد، گفت: ما به موضوع جام جهانی به عنوان یک رویداد فرهنگی 

اجتماعی مهم در کنار موضوع ورزش نگاه می کنیم.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی افزود: جام جهانی به عنوان یک رخداد مهم می تواند 
انسجام عمومی جامعه را افزایش دهد و باعث نشاط و ایجاد فضای شادی در کشور 

شود.

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی تحول و اصلاحات را نیاز کشور 
دانست و گفت: کشور هیچگاه دچار فروپاشی نمی شود. آنچه موجب نگرانی ما 

است تهمت زدن های بی خود و خط کشی های بی  جا است.
عزت الله ضرغامی روز یکشنبه پانزدهم آبان ماه در نشستی تحت عنوان »دانشگاه، 
مبدا تحولات« که به ابتکار دانشجویان انجمن مستقل شریف در سالن جابربن حیان 
این دانشگاه برگزار شد،  افزود:  باید با شجاعت هر کجا احساس می شود روش و رویه 
غلط است با اطمینان به اینکه نطام مقتدر است ورود کرده و اشتباه را اصلاح کنیم.  

ما نهال نوپا نیستیم شاخ و برگ ما دنیا را گرفته است.
 وی ادامه داد: نظام اسلامی امروز نهال نوپایی نیست که با یک شبکه تلویزیونی یا 

یک عملیات نظامی در یک قومیت ساقط شود. 
وزیر میراث فرهنگی تصریح کرد: کشور هیچگاه دچار فروپاشی نمی شود. آنچه 

موجب نگرانی ما است تهمت زدن های بی خود و خط کشی های بی  جا است.
ضرغامی کرد: بنابراین هر جا احساس می شود، روش و رویه نادرست است باید 
تذکر داد. نظام اسلامی امروز نهال نوپایی نیست که با یک شبکه تلویزیونی یا یک 
عملیات نظامی در یک قومیت ساقط شود. کشور هیچگاه دچار فروپاشی نمی شود. 

آنچه موجب نگرانی ما است تهمت زدن های بیخود و خط کشی های بی  جا است.
 رویه ها و روش ها را باید اصلاح کنیم دراصول مشکلی نداریم

وی با بیان این که مهم ترین مشکل ما رویه ها و روش ها است، افزود: ما در 
اصول مشکل نداریم؛ حتی در نظرسنجی ها هم این موضوع مشخص است. هر 
چند گاهی شاهد برخی رفتارهای هنجارشکن هستیم، این رفتارها زیاد و ریشه دار 
نیست. رویه ها و روش ها را باید اصلاح کنیم که حاکمیت هم آن را قبول دارد و در 

فضای رسمی هم گفته شده و عده ای باید آن را اجرا کند.
وزیر میراث فرهنگی تاکید کرد: برخی روش های ما نادرست است، اصلاحات و 
آسیب شناسی از موضع قدرت است و نباید بترسیم که اگر عقب برویم نظام نابود می 
شود زیرا اینطور نیست. وی تاکید کرد: جامعه ما جامعه زنده ای است و این جامعه 

قدرت ترمیم دارد؛ ولی عده ای این موضوع ساده را نمی فهمند.
ضرغامی در بخش دیگری از سخنانش دانشگاه شریف را از نام های معتبر علمی 
در سطح جهانی دانست و اظهار داشت: اعتبار این دانشگاه در سطح جهان را 

دانشجویان آگاه و استادان برجسته و نخبه آن افزایش می دهند.
وی شنیدن حرف دانشجویان را ضروری دانست و خطاب به دانشجویان گفت: 
امروز آمده ام حرف شما را بشنوم و رویه من این است که هم از شما یاد بگیرم، هم 

فضا را ببینم.
مشکل کشور دوقطبی هایی است که ملت را از هم جدا کرده اند

وزیر میراث فرهنگی با اشاره به حضور در میان دانشجویان مسلمان خط امام)ره( 
گفت: اسم دانشجویان مسلمان را بر خود گذاشتیم تا نشان دهیم با دانشجویان 
جریان چپ متفاوت هستیم. همچنین اسم پیرو خط امام)ره( را برای مرز بندی 
با دیگر تشکل ها بر خود گذاشتیم. ضرغامی از اقدام این دانشجویان دفاع کرد و 
افزود: این مکان سفارتخانه نبود، لانه جاسوسی و اتاق عملیات و برنامه ریزی بود 
همانطور که ٩ ماه بعد از پیروزی انقلاب اتفاقاتی افتاد که هر کدام می توانست 
انقلاب را ساقط کند.وی افزود: از میان ۴۰۰ نفر این دانشجویان، شمار زیادی بعدا 
جزو اصلاح طلبان قرار گرفتند و دست کم ۱۰ نفز اول فرماندهان و شورای مرکزی 
از چهره های مشهور اصلاح طلب هستند ولی هیچ کدام از این ۴۰۰ نفر را ندیدم 
که امروز پشیمان باشد با اینکه جزو سردمداران اصلاحات هم هستند. مشکل کشور 

دوقطبی هاست.
وی در بخش دیگری از سخنانش به مشکلات کشور اشاره و خاطرنشان کرد: واقعا 
مشکل کشور دوقطبی هایی است که ملت را از هم جدا کرده اند. کشور ما به طور 
جدی نیازمند آداپتور )تعدیل کننده( و پل سازی است؛ یعنی بین مردم باید پل بزنیم 
و بعصی افراد و مجموعه ها باید اداپتور بشوند و اتصال بین طرفین را ایجاد کنند. 
هر کس می خواهد با حرف هایی مساله را حل کند، به انواع و اقسام گناه ها متهم 
می شود. ضرغامی ادامه داد: فردی که اداپتور می شود باید شایستگی و توان لازم 

شناخت از دو طرف داشته یاشد و دو محیط ناسازگار را بهم وصل کند.
فضای مجازی اگر نباشد افراد نمی توانند با راحتی حرف بزنند 

ضرغامی در ادامه این نشست به پرسش های دانشجویان دانشگاه صنعتی شریف 
پاسخ داد.

وزیر میراث فرهنگی در پاسخ به سوالی درمورد مرجعیت رسانه های ایران گفت: 
از نظر اعتماد رسانه ای خوب نیست دچار محافظه کاری شدیم و  وضعیت ما 
طبیعی است مردم اعتماد نکننداگر رهبری بر آزادی اندیشه تاکید می کنند آن را در 
رسانه های رسمی به نحو مطلوبی نمی توانیم اجرا کنیم. فضای مجازی اگر نباشد 
افراد نمی توانند با راحتی حرف بزنند. ضرغامی با تاکید بر فضای مجازی اظهار 
داشت:رهبر معظم انقلاب بر آزادی اندیشه تاکید می کنند، این امر را در رسانه های 
رسمی به نحو مطلوبی نمی توانیم اجرا کنیم و در فضای مجازی ممکن است اگر 
فضای مجازی نباشد افراد نمی توانند با راحتی حرف بزنند. وی با تاکید بر روش 
شهید مطهری در تبیین مسایل گفت: باید بدانیم مثلا چرا دانشجو فحاشی می 

کند، علت آن تحلیل شود، زیرا خود دانشجو و خانواده ها هم نمی پسندند.
ریاست  زمان  در  عملکردش  درمورد  همچنین  سیما  و  صدا  پیشین  رییس 
وقتی  ولی  است  محترم  البته  دارد  شخصی  نظری  کس  هر  گفت:  صداوسیما 
مسوولیتی در سازمانی ندارند، نمی توانند همه نظر شخصی خود را در آن سازمان 

که گسترده و ملی است، اعمال کند.

ضرغامی به رهنمودهای رهبر معظم انقلاب در زمان ریاست وی بر این سازمان 
اشاره کرد و اظهار داشت: رهبری مشورت پذیر هستند البته وجهه جلال و جبروت 
ایشان همیشه لازم است برای اینکه دشمن توطئه نکند، ولی ایشان چهره جمال هم 

دارد. گاهی مشورت های ما را هم می پذیرفتند.
خط قرمزی در مورد عملکرد درست یا نادرست نهادها و سازمان ها نداریم

یکی دیگر از دانشجویان در مورد قانون حجاب و قانون اساسی پرسید و ضرغامی 
پاسخ داد: انقلاب و قانون اساسی برآمده از خواست مردم است. قانون اساسی هم 
در کشورهای مختلف معمولا چند صدسال معتبر می ماند. بسیاری از موضوعات 

ربطی به قانون اساسی ندارد به شیوه ها و روش های اجرایی مربوط است.
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی تاکید کرد: دانشجویان دانشگاه 
شریف با دانشجویان رشته حقوق باید روی این مباحث کار کنند البته همه پرسی در 
قانون اساسی پیش بینی شده ولی برگزاری همه پرسی آسان نیست و هر چند سال 

یکبار امکان ندارد.
ضرغامی به توصیه رهبر معظم انقلاب در مورد ماهواره اشاره کرد و گفت: در زمان 
ریاست در صداوسیما جلساتی با نهادهای مختلف داشتیم، حضرت آیت الله خامنه 
ای در مقطعی زمانی فرمودند به فرمانده وقت نیروی انتظامی بگویید به هیچ وجه 
وارد منازل مردم نشوند و پشت بام نروند، این موضوع اعمال شود و این اتفاق بعد 
از آن رخ نداد. خط قرمزی در مورد عملکرد درست یا نادرست نهادها و سازمان ها 

نداریم.
هر کس باید در اصلاح امور کشور نقش داشته باشد

آیا دولت در عملکرد خود دارای  اینکه  وی در پاسخ به سوال دیگری در مورد 
استقلال است، گفت: براساس قانون اساسی افراد و دستگاه ها وظایفی دارند که 

باید به درستی انجام دهند.
وزیر میراث فرهنگی افزود: خط قرمزی برای اینکه معلوم کنیم کدام نهاد وظیفه 

خود را درست انجام می دهد یا نمی دهد، نداریم.
وی ادامه داد: گاهی در مورد افرادی ظلم شده و باید جبران کنیم. هر کس هر 
جایی هست باید در اصلاح امور کشور و جامعه نقش ایفا کند. باید با دلسوزی و 

صمیمیت کار کنیم اما می پذیرم مشکلاتی وجود دارد.
باید اصلاحات در روش های انتخاباتی انجام شود

وزیر میراث فرهنگی درمورد انتخابات اخیر مجلس شورای اسلامی و ریاست 
جمهوری و همچنین در خصوص یکدستی در ارکان حاکمیت اظهار داشت: البته 
فرآیند انتخابات در کشور ممکن است مورد تایید من نباشد. انتخابات هر چه رقابتی 
تر و گسترده تر موضع فرد منتخب را تایید می کند ولی بالاخره هر انتخاباتی عده ای 
موافق و مخالف دارد. ضرغامی تصریح کرد: یاید اصلاحات در روش های انتخاباتی 
بگیریم.  انتخابات درس  از  ما هم  و  بیشتر شود  انتخابات  تا شور  بگیرد  صورت 
یکدستی منبت نیست. وی تاکید کرد: وقتی از جایگزینی نظام صحبت می شود 
باید دید چه جایگزینی برای نظام داریم، در این دنیای پرآشوب که ایران جزو امن 
ترین کشورهاست، ما چه جایگزینی برای نظام جمهوری اسلامی داریم؟ در حالی 
که بالاترین خشونت های جنسی و تبعیضی در آمریکا رخ می دهد جو بایدن رییس 

جمهور آمریکا می خواهد به اصطلاح خود ایران را آزاد کند.
وزیر میراث فرهنگی درمورد فقدان شفافیت در برخورد با فساد نیز توضیح داد: 
اوایل انقلاب اصحاب قدرت، پس از اصحاب ثروت شکل گرفت و در سال های اخیر 
تقاطع اصحاب ثروت و قدرت نیروهای خطرناکی را شکل داد که )اکبر( طبری تبلور 

و اوج است و نیرویی مانع آنها نیست.
ضرغامی افزود: فساد نمودها و بروزهای مختلفی دارد و وقتی یک نمود آن قطع 
می شود از جای دیگری بروز می کند. یا در برخی پرونده ها از همه بخش های 
نظام وجود دارند زیرا باندهای بزرگ از میان این بخش ها یارگیری می کند.ضرغامی 
تاکید کرد: بارها رهبری تذکر شدید به افراد در مورد فساد داده اند، اما این فساد 

سیستماتیک نیست از همه جا یارگیری می کنند ولی کل نظام فاسد نیست.
روایت یکی از بازجویان بازداشتی های اخیر از بازجویی دهه هشتادی ها

 او ادامه داد: می گویند با دهه هشتادی ها نمی توان مفاهمه کرد. با بازجوی اصلی 
یک عده که در اغتشاشات دستگیر شدند، صحبت کردم، گفت "یک عمر از آدم های 
درشت سیاسی بازجویی کردم، سخت ترین بازجویی به چندصد نفری مربوط است 
که از کف خیابان بوده اند، نه من می فهمم اینها چه می گویند، نه آنها می فهمند من 
چه می گویم". هر چه سعی می کنم حاشیه نروم، نمی شود. بعد، حرف های من را 
می برند به آقای رییسی نشان می دهند که وزیرت این حرف را زده است. بنده خدا 
هم به خاطر ما خیلی تحت فشار است. البته ما با آقای رییسی راحتیم و این حرف ها 

را نداریم. 
با نگاه مقتدرانه باید اصلاحات انجام داد

نیاز است.  و اصلاحات  و گردشگری اظهار کرد: تحول  وزیر میراث فرهنگی   
خیلی ها زودتر درباره گشت ارشاد تذکر دادند و گفتند این روش جواب نمی دهد. 
۵ نقطه یک گذاشتند و تذکر می دهند و بعد هم این اتفاق می افتد، خوب این روش 
غلط است. باید هر کجا احساس شود روش غلط است، با این نگاه که نظام مقتدر 
است، اصلاح کرد. اینطور نیست که با یک عملیات و یک شبکه تلویزیونی براندازی 
اتفاق بیفتد. اگر من جای روسای این شبکه بودم، اضافه کاری آنها را قطع می کردم. 
وی در پایان این جلسه که در آرامش کامل و همراهی دانشجویان برگزار شد، گفت: 
من راوی صادقی برای سخنان شما در دولت و حاکمیت خواهم بود و جمع بندی 

این سخنان را منتفل می کنم.

ضرغامی در جمع دانشجویان دانشگاه شریف:

مشکل کشور تهمت زدن های بی خود و خط کشی های بی جا است 

آماده  کشور  امروز  گفت:  جمهور  رئیس  اول  معاون   
جهش جدی در همه ابعاد است و در مباحث امنیتی، 
دیپلماسی و سیاسی به نقطه ای از بازدارندگی رسیدیم که 

هیچ کشوری جرأت رویارویی با ایران را ندارد.
آئین تکریم و معارفه معاون سابق و جدید اجرایی رئیس 
جمهور و سرپرست نهاد ریاست جمهوری روز )یکشنبه( با 

حضور محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور برگزار شد.
این مراسم که رئیس دفتر رئیس جمهور و  مخبر در 
جمهوری  ریاست  نهاد  معاونین  و  مقامات  از  شماری 
حضور داشتند، اظهار داشت: امروز کشور آماده جهش 
جدی در همه ابعاد است و در مباحث امنیتی، دیپلماسی 
و سیاسی به نقطه ای از بازدارندگی رسیده ایم که هیچ 
را  ایران  اسلامی  جمهوری  با  رویارویی  جرأت  کشوری 

ندارد.
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به رجزخوانی های 
به مرحله ای  آمریکا تصریح کرد: کشور  رئیس جمهور 
رسیده است که هیچ گزینه نظامی نه روی میز و نه زیر میز 
دشمن قرار ندارد و قدرت های جهانی قادر نیستند هیچ 
تصمیمی در منطقه اتخاذ کنند جز اینکه نظر جمهوری 

اسلامی را گرفته باشند.

وی خاطرنشان کرد: علیرغم پیشرفت های همه جانبه 
علمی و صنعتی و با وجود امکانات طبیعی و خدادادی 
هنوز به نقطه مطلوبی در زمینه اقتصادی نرسیدیم، اما 
دولت سیزدهم گام های بلندی در سرمایه گذاری های 
تعریف  برای  جمهور  رئیس  دستور  با  و  برداشته  جدید 
پروژه های جدید و اجرای طرح های عمرانی و زیرساختی 
منابع قابل توجهی اختصاص داده شده که تمامی این 
طرح ها در حال آماده سازی و یا آغاز عملیات اجرایی 

است.
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به مزیت های کشور در 
بخش ترانزیت تأکید کرد: در سفر به روسیه تمام نخست 
انجام  دنبال  به  خزر  دریای  حاشیه  کشورهای  وزیران 
مذاکرات و توافقات با جمهوری اسلامی در زمینه ترانزیت 

و حمل کالا و مسافر بودند.
مخبر ادامه داد: می توان با اتصال ۱۷۰ کیلومتر مسیر 
ریلی به آستارا و ۲۰ کیلومتر به بصره تا کشورهای حوزه 
بار و  اسکاندیناوی و دریای مدیترانه برای حمل کالا و 
مسافر در منطقه دسترسی های لازم و سریع فراهم کنیم.

و  سرمایه  امکانات،  از  گیری  بهره  اینکه  بیان  با  وی 
مدیریت مردم از رسالت های جدی مدیران دولت سیزدهم 

برای پیشرفت و آبادانی کشور است، گفت: دولت باید 
بستر و زمینه های لازم برای حضور و مشارکت مردم را 
فراهم کند و اگر مردم به میدان پیشرفت کشور بیایند 
قابل  کوتاهی  بسیار  مدت  ظرف  در  کشور  مشکلات 
حل است. مخبر تصریح کرد: در فعالیت های اقتصادی 
همواره دو محدودیت مدیریت و منابع وجود دارد که قطعاً 
حضور مردم می تواند این محدودیت ها را تبدیل به فرصت 

و حل مشکلات کند.
معاون اول رئیس جمهور با تأکید بر اینکه اعتماد مردم به 
حاکمیت برای حل مشکلات کشور حائز اهمیت اساسی 
است، خاطرنشان کرد: با همت و عزم بلند تمام ارکان و 
قوای کشور می توانیم به مرحله ای از شکوفایی و اقتدار 
برسیم که دشمن حتی فکر تقابل نظامی و اقتصادی با 

جمهوری اسلامی را در ذهن نپروراند.
اینکه مصوبات  بر  تأکید  با  رئیس جمهور  اول  معاون 
سفرهای استانی دولت سیزدهم کاملًا هوشمندانه و با 
رفع نیازها و تقاضاهای مردم هر منطقه تهیه شده است، 
گفت: اگر این مصوبات سفرهای استانی به خوبی اجرایی 
شود چهره کشور از لحاظ رفع محرومیت و پیشرفت و 

آبادانی کاملًا تغییر خواهد کرد.

معاون اول رئیس جمهور:

اعتماد مردم به حاکمیت برای حل مشکلات حائز اهمیت است

محسن پاک آئین*
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 بخور نخورهای آنفلوآنزایی نگاهی گذرا به آسیب و رفتارهای افراطی وگان ها

آسیب های دنیای بدون گوشت!
از گذشته تا به حال  غذا برای انسان ها مسئله و دغدغه مهمی بوده و هست. 

شاید برایتان جالب باشد بدانید تفاوت در نوع رژیم غذایی، علاوه بر این که سبک 
زندگی را تغییر می دهد آدم ها را به دو دسته تقسیم می کند .گروهی در تغذیه 
به سبک و سیاق اجداد خود  وفادار است و گروه دیگر که وگان و گیاه خواراند،  

محصولات دامی را از سفره غذاییشان حذف کرده  و فقط گیاه می خورند.
حالا در این گزارش می خواهیم درباره دنیای عجیب و چالش های گروه دوم 
صحبت کنیم. شروع گیاه خواری به دوران جنگ جهانی بر می گردد زمانی که 
گوشت و فرآورده های دامی کم شدند و مدام از رادیو و دولت در حال تبلیغ 
گیاه خواری و  معایب مصرف گوشت بودند اما اصطلاح »وگان« اولین بار در سال 
۱۹۴۴ توسط دونالد واتسون ، یک مدافع انگلیسی حقوق حیوانات و بنیان گذار 
از خوردن  بر پرهیز  افراد تصمیم گرفتند علاوه  ابداع شد. این  جامعه وگان، 
گوشت )مانند الگوی غذایی گیاه خواران( از مصرف لبنیات، تخم مرغ یا هر نوع 
محصولی که منشأ حیوانی دارد؛ دوری کنند. به ادعای آن ها مصرف گوشت 
بی رحمی و خشونت محسوب می شود و حیوانات را نباید کشت؛ اما منتقدین 
معتقدند این تفکر علاوه بر این که  تعادل زمین را به هم می زند، خود حیوانات نیز 
آسیب می بینند مثلا برخی از وگان ها برای احترامی که به حیوانات قائل اند، شیر 
گاو را نمی دوشند. در خوش بینانه ترین حالت اگر گاو به گوساله خود شیر بدهد 

باز هم حجم باقی مانده آن، گاو را مورد آزار و اذیت قرار می دهد.
حیواناتی که بازیچه می شوند!

مسئله ای که وگان هارا آزار می دهد، سلاخی و کشتارهای به شدت غیر انسانی 
است، سو استفاده ابزاری حیوانات برای آزمایش های لوازم آرایش و استفاده از 
پوست و  آنها برای صنعت مد از جمله اقدامات ترسناک انسان در دنیای طبیعت 
است، راه های زیادی برای منع و تحریم این خشونت وجود دارد اما این که 
انگشت اتهام را به سمت افراد گوشت خوار گرفت و آن هارا قاتل خواند راه درستی 

نیست.
مرز بین گیاه خواری و وگان

ممکن است شما هم گیاه خواری را با وگان اشتباه بگیرید  هر دو  در نخوردن 
گوشت حیوانات وجه اشتراک دارند، یک عده از فرآورده های حیوانات مثل شیر، 
عسل، تخم مرغ، محصولات چرمی و غیره استفاده می کند اما وگان ها که طبع  
تندتری دارند، مدعی اند »نخوردن گوشت کافی نیست!« و هرآن چه مربوط به 

حیوانات می شود را منع می کنند.
از طرفی شخصیتی مثل هیتلر به عنوان یک فرد گیاهخوار، وجهه این حرکت را 
هرچه بیشتر زیر سوال برد. فردی که باعث کشته شدن میلیون ها انسان بی گناه  

و دامن زدن به جنگ جهانی ست آیا  دلسوز حیوانات بود؟
رفتار افراطی، جان می گیرد

افراط و زیاده روی در هر زمینه ای آسیب زاست و درمورد سبک زندگی تغذیه و 
وگان هم این رفتارهای افراطی به وفور دیده می شود.

»یک مادر ۳۹ ساله آمریکایی، به جرم قتل نوزاد ۱۸ ماهه اش به حبس ابد 
محکوم شد« تفکرات افراطی این زن به وگان، باعث شد تا  به نوزاد خود به جای 

شیر که غذای اصلی اوست فقط میوه و سبزیجات بدهد!«
"گیاه خواران هر کاری بخواهند انجام می دهند" کمپینی که به ماریا استردم،  
زن ۳۴ ساله و کوهنورد حرفه ای کمک کرد تا تصمیمش را عملی کند، او برای 
اینکه به همه نشان دهد گیاهخواران به هیچ عنوان ضعیف نیستند و قدرت انجام 
هرکاری را دارند، برای صعود به قله اورست اقدام کرد اما به گفته رسانه ها و اعلام 
اسپوتنیک ماریا  به دلیل گیاه خواری توانایی لازم و کافی را برای مقاومت در برابر 

سختی های مسیر نداشت و به همین دلیل در مسیر جان خود را از دست داد.
سلامتی در معرض خطر

بسیاری از کسانی که به گیاه خواری و وگان شدن روی آوردند، به دنبال سلامت 
غذایی بودند  بله مصرف مواد غذایی سالم شما را در برابر فشار خون و بیماری 

های قلبی ایمن نگه می دارد اما این سبک زندگی به مرور زمان آسیب زاست.
اضطراب و افسردگی، کمبود ید و روی و ویتامین ب ۱۲ که در گوشت، غذاهای 
دریایی و محصولات لبنی یافت می شود اما در رژیم غذایی گیاه خواری جایگزین 
ندارد. از عوارض جسمانی طولانی مدت وگان بودن می توان به ریزش مو، آسیب 

به پوست و ناخن  و مشکلات خواب اشاره کرد.

در  مردان  در  هم  و  زنان  در  هم  شایع  سرطان  سومین  کولورکتال،  سرطان 
بسیاری از کشورهاست. بهترین استاندارد و روش برای غربالگری سرطان کولون، 
کولونوسکوپی می باشد؛ تستی که به پزشک این امکان را می دهد تا داخل روده ی 
بزرگ و رکتوم را از جهت پولیپ، زخم، دیورتیکولیت و علائم اولیه سرطان بررسی 
نماید. با کمک کولونوسکوپی می توان ضایعات داخل روده بزرگ را پیش از اینکه 
دردسرساز شوند پیدا کرده و با درمان مناسب جلوی ایجاد سرطان کولون را گرفت.
تحقیقات جدید نشان داده ممکن است کولونوسکوپی در پیشگیری از سرطان 
کولورکتال و کاهش ریسک آن چندان که قبلا فکر می کردیم موثر نباشد. این 
مطالعه که در The New England Journal of Medicine منتشر شده دریافته 
است کولونوسکوپی ریسک ابتلا به سرطان را کاهش می دهد، اما خیلی کمتر از 

آنچه در گذشته باور داشتیم و در مطالعات قبلی دیده شده بود.
محققان بعد از تطبیق ها و بررسی ها تخمین می زنند غربالگری ها در پیشگیری 
از سرطان ۳۱ درصد موثرند و می توانند ریسک مرگ ناشی از سرطان را حدود ۵۰ 
درصد کاهش دهند.  کولونوسکوپی روشی تشخیصی است که در آن از دوربین 
برای دیدن داخل کولون )روده بزرگ( و شناسایی غده های غیرنرمال استفاده 
می شود. هرچند ثابت شده که کولونوسکوپی در تشخیص سرطان و پیشگیری از 
آن کمک کننده است اما دانشمندان می گویند موثر بودن این شیوه کمتر از چیزی 
است که در مطالعات قبلی تخمین زده شده است. اما همچنان کولونوسکوپی 
بهترین راه برای شناسایی سرطان کولون و درمان بدخیمی در همان مرحله اول 
می باشد. به همه ی آمریکایی ها توصیه شده است از سن ۴۵ سالگی کولونوسکوپی 
را شروع کرده و این روتین غربالگری را هر ده سال داشته باشند. غربالگری سرطان 
کولون از طریق کولونوسکوپی، احتمال سرطان کولورکتال و مرگ ناشی از آن را 

کاهش می دهد. این واقعیت تغییری نکرده و این توصیه همچنان وجود دارد.
کولونوسکوپی احتمال وقوع سرطان و مرگ ناشی از آن را کاهش می دهد

محققان طی ده سال وضعیت سلامت حدود هشتادهزار بیمار را در نروژ و سوئد 
کنترل کردند و تحت نظر گرفتند. در میان این افراد، به بیست هزار نفر توصیه شد 

کولونوسکوپی انجام دهند، اما فقط یازده هزار نفر آن ها این غربالگری را انجام 
دادند.

بود  شده  خواسته  آن ها  از  که  بیمارانی  درصد   ۰/۹۸ سال،  ده  این  طی 
کولونوسکوپی انجام دهند تشخیص داده شد که سرطان کولورکتال دارند و ۱/۲ 
درصد از بیماران از گروهی که این غربالگری را انجام نداده بودند تشخیص داده 
شد که سرطان کولورکتال دارند. یعنی غربالگری سرطان کولورکتال به روش 

کولونوسکوپی، ریسک سرطان را حدود ۱۸ درصد پایین آورده بود.
سپس محققان درصدد برآمدند که تخمین بزنند این غربالگری تا چه اندازه 
می تواند پیشگیری کننده باشد. آن ها دریافتند احتمال ابتلایشان به سرطان 
کولورکتال ۳۱ درصد کمتر شده بود و ضمنا ۵۰ درصد از ریسک مرگشان در اثر 

این بیماری کاهش یافته بود.
کولونوسکوپی بهترین روش تشخیص سرطان کولون است

پزشکان و متخصصین، کولونوسکوپی را بهترین و دقیق ترین روش تشخیص 
پولیپ روده بزرگ و کاهش ریسک ایجاد سرطان کولون می دانند.

یافته های دانشمندان نباید اثری بر استانداردهای موجود برای توصیه به شروع 
غربالگری سرطان کولون از سن ۴۵ سال بگذارد. زیرا میزان ابتلای افراد جوان به 

این نوع سرطان رو به افزایش است.
را  مدفوع  تست  مانند  کولون،  سرطان  تشخیص  تهاجمی  کمتر  روش های 

می توان به افرادی توصیه کرد که ریسک ابتلایشان به این بیماری بالا نیست.
پاسخ به چند سوال متداول

علائم سرطان کولون چیست؟
دلیل  همین  به  ندارد.  علامتی  هیچ  کولون  سرطان  اولیه  مراحل  معمولا 
غربالگری های پیشگیرانه مهم هستند. هرساله میلیون ها فرد بزرگسال می توانند 
با انجام کولونوسکوپی روتین، جلوی ایجاد سرطان کولون را بگیرند. اگر پزشک 
طی کولونوسکوپی، ضایعات پیش سرطانی که پولیپ نامیده می شوند پیدا کند 
به راحتی می تواند این پولیپ ها را بردارد و بدین ترتیب ریسک ایجاد سرطان 

کولون به میزان زیادی پایین می آید. علائم سرطان کولون شامل خونریزی از 
مقعد، کم خونی، تغییر در عادات دفع، شکم درد و کاهش وزن می شوند. اما این 
علامت ها در بیماری های دیگری هم می توانند وجود داشته باشند. وقتی این 

علائم ناشی از سرطان باشند، بیماری ممکن است در استیج بالایی باشد.
آیا پولیپ ها انواع گوناگونی دارند؟

پولیپ ها از نظر شکل به دو دسته و از نظر نوع به پنج دسته تقسیم می شوند.
پولیپ پیچیده چیست؟

به طور کلی پولیپ رکتوم یا پولیپ کولون پیچیده تلقی می شوند و هریک از 
شاخص های زیر را می تواند داشته باشد:

. اندازه ی بزرگ تر از ۲ سانتی متر
. قرار گرفتن در ناحیه ای سخت یا خیلی پهن بودن پولیپ که معمولا نمی توان آن 

را طی کولونوسکوپی برداشت
. وقتی پزشک کولونوسکوپی انجام می دهد احساس می کند نمی تواند پولیپ یا 

پولیپ ها را بردارد و تصمیم می گیرد مورد را به جراح معرفی کند.
آیا تنها راه برداشتن پولیپ های پیچیده عمل جراحی است؟

اگر پولیپ پیچیده خوش خیم باشد و هیچ علامتی از سرطان وجود نداشته 
باشد، بیمار ممکن است به جای جراحی، روش غیرجراحی را انتخاب کند؛ اما 
این شیوه نیازمند تبحر یک پزشک بسیار ماهر است که تجربه ی چنین کاری را 

داشته باشد.
چه کسانی برای سرطان کولون های ریسک محسوب می شوند؟

سن، اولین ریسک فاکتور برای سرطان کولون است و بیش از ۹۰ درصد از 
موارد سرطان کولون در افراد پنجاه سال به بالا رخ می دهد.اما ریسک فاکتورهای 

دیگری هم وجود دارد:
. سابقه ی پولیپ یا سرطان کولورکتال در خانواده . سیگار کشیدن . چاقی  . 
بی تحرکی و ورزش نکردن . رژیم غذایی پُر از چربی، خصوصا چربی های حیوانی 

. مصرف الکل . کولیت زخمی روده یا بیماری کرون
. سرطان رحم یا تخمدان پیش از ۵۰ سالگی . سابقه ی برداشتن کیسه صفرا

. سابقه ی پرتودرمانی در ناحیه شکم . دیابت
آیا کولونوسکوپی عارضه جانبی یا خطری هم دارد؟

به طور کلی کولونوسکوپی روشی بی خطر است. اما مانند هر روش تهاجمی 
پزشکی دیگری ممکن است عوارضی را همراه داشته باشد، خصوصا با توجه 
به اینکه بیمار با آرامبخش به خواب می رود. اگر بعد از کولونوسکوپی احساس 
شکم درد شدید، سرگیجه، تب و لرز یا خون ریزی از مقعد دارید باید به پزشکتان 
با  از اصلی ترین عوارض مرتبط  تا  و خونریزی دو  اطلاع دهید. سوراخ شدگی 
کولونوسکوپی اند. سوراخ شدگی در دیواره ی روده رخ می دهد که می توانند منجر 

به نشت مایعات روده شود.
سوراخ شدگی روده نیاز به بستری شدن در بیمارستان، درمان با آنتی بیوتیک و 
احتمالا عمل جراحی دارد. در ناحیه ی بیوپسی یا قسمتی که پولیپ برداشته شده 
ممکن است خونریزی رخ دهد. در بیشتر موارد، خونریزی بدون درمان متوقف 
می شود یا می توان آن را حین کولونوسکوپی کنترل کرد. به ندرت پیش می آید نیاز 
به تزریق خون یا درمان های دیگری برای توقف خونریزی باشد. احتمال حساسیت 
نسبت به داروی خواب آور هم وجود دارد. در بیشتر موارد، داروهایی برای خنثی 
کردن این واکنش وجود دارد. هرچند ریسک عوارض بعد از کولونوسکوپی خیلی 
پایین است اما به هر حال می تواند دردسرساز هم باشد. لازم است پیش از این 

تست تمام آگاهی های لازم را در این مورد داشته باشید.

علت سردی انگشتان
 دست و پای برخی افراد

برخی همیشه دست و پای سردی دارند و این موضوع به فصل و سرمای هوا ربطی 
ندارد.

محدود شدن جریان خون به هر بخشی از بدن به ویژه اندام هایی مانند انگشتان پا 
و دست، منجر به احساس سرد شدن آن ها می شود، مشکلات گردش خون حاکی 

از شروع عوارض قلبی است.
به گفته متخصصان، عوامل مختلفی مانند کم کاری تیروئید، کم خونی، فشار 
خون پایین و کشیدن سیگار به کند شدن جریان خون و احساس سردی و حتی 

سوزش در نواحی دست و پا منجر خواهد شد.
کم خونی: کم خونی یکی از دلایل بالقوه سردی انگشتان است، کم خونی زمانی 
روی می دهد که بدن قادر به تولید گلبول های قرمز کافی نیست یا زمانی که تولید 
هموگلوبین خون کمتر از حد نرمال است، این وضعیت می تواند منجر به کاهش 
اکسیژن در خون و سردی اندام ها شود. کم خونی به دلایلی همانند کمبود آهن، 

مشکلات گوارشی و خونریزی داخلی روی می دهد.
سندرم رینود: افراد مبتلا به این سندرم بیشتر سردی انگشتان دست را احساس 
می کنند. این افراد دارای رگ های خونی غیرعادی در تست ها هستند و شدت بروز 
نشانه های رینود به میزان تنگ شدن عروق بستگی دارد. وقتی این تنگی به طور 
متناوب و طولانی اتفاق افتد، علائم هم به شکل شدیدتری دیده می شوند، اما به هر 
حال سه علامت حتما در حمله رینود دیده می شود، سردشدن انگستان دست و پا، 
تغییر رنگ و بروز رنگ پریدگی انگشتان، احساس خواب رفتن و سوزن سوزن شدن 

عضو پس از قرارگرفتن مجدد در محیط پرم.
لوپوس: لوپوس تا حد زیادی مرموز است و تحت شرایطی بروز می کند که سیستم 

ایمنی بدن به اشتباه به بافت های خود حمله می کند.
مشکلات سیستم گردش خون: محدود شدن جریان خون به هربخشی از بدن 
به ویژه اندام هایی مانند انگشتان پا و یا دست، منجر به احساس سرد شدن آن ها 
می شود. مشکلات گردش خون حاکی از شروع عوارض قلبی و بیشتر در مردان 

بالای ۵۰ سال شایع است.
سیگار کشیدن: نیکوتین موجود در سیگار منجر به انقباض سلول های خونی 
می شود و می تواند باعث ایجاد پلاک در عروق خونی شود. این روند کاهش جریان 

خون به اندام های پایانی مانند انگشتان را بیشتر می کند.
کمبود ویتامین ب 1۲: فقر ویتامین ب ۱۲ در رژیم غذایی منجر به احساس 
سرمای بیش از حد در انگشتان می شود. مصرف ناکافی ویتامین ب ۱۲ منجر 
اگر شما گیاهخوار هستید، ممکن  تولید سلول های قرمز می شود.  به کاهش 
است سردی انگشتان ناشی از فقر ویتامین ب ۱۲ را بیشتر حس کنید، با مصرف 

مکمل های ویتامین ب ۱۲ این مشکل برطرف می شود.
مصرف داروها: برخی دارو ها می تواند انگشتان را سرد کند. دارو های بسیاری 
وجود دارد که می تواند سلول های خونی به ویژه عروق خونی را منقبض کند، برخی 
از این دارو ها شامل بتا بلاکرها، برخی دارو های سرطان، دارو های میگرن، ضد 

احتقان های بدون نسخه هستند.
کم کاری تیروئید: اگر انگشتان در یک روز گرم و سرد است، ممکن است این 
وضعیت به فعالیت غده تیروئید بستگی داشته باشد و نه درجه حرارت بدن یا 
عملکرد سیستم گردش خون. غده تیروئید نقش مهمی در کمک به تنظیم دمای 
تیروئید همچنین  ترموستات بدن است. مشکلات  تیروئید  بدن دارد. در اصل 
می تواند منجر به احساظ خستگی، یبوست، نوسانات وزن و... بخصوص در افراد 

بالای ۵۰ سال شود.

متخصص جراحی استخوان و مفاصل پاسخ داد؛

میزان موفقیت عمل تعویض 
مفصل زانو چقدر است

عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی ایران، در خصوص تعویض مفصل زانو 
توضیحاتی ارائه داد.

از  را یکی  زانو  تعویض مفصل  برنامه ضربان شبکه سلامت،  ترکمان، در  علی 
عمل های موفق ارتوپدی دانست و گفت: آرتروز زانو از شایع ترین عوامل کم تحرکی 

و ناتوانی افراد است.
متخصص جراحی استخوان و مفاصل تاکید کرد: عمل تعویض مفصل زانو، حدود 

۸۵ تا ۹۰ درصد با موفقیت همراه است.
وی در پاسخ به این سوال که عمل تعویض مفصل زانو، چه زمانی برای افراد توصیه 
می شود، گفت: در موارد خفیف سائیدگی زانو، فیزیوتراپی و در موارد با شدت بیشتر، 
از دارو درمانی همراه با فیزیوتراپی، استفاده می کنیم، اما در آرتروزهای شدید که 
تغییر شکل در مفصل زانو ایجاد شده باشد و فرد متحمل درد شدید همراه با 

محدودیت حرکت باشد، عمل تعویض مفصل زانو، پیشنهاد می شود.
ترکمان در پاسخ به این سوال که مفصل مصنوعی زانو شامل چه قسمت هایی 
است، افزود: مفصل مصنوعی زانو، از سه قسمت پروتز روی ران، پروتز روی ساق 

و پروتز که حرکت راحت دو پروتز قبلی را امکان پذیر می سازد، تشکیل شده است.
وی تاکید کرد: به وسیله عمل تعویض مفصل زانو، افرادی را که پای پرانتزی دارند 
و یا پاهای آنها به شکل X، تغییر شکل یافته است اصلاح می کنیم، تا درد و ناراحتی 

این افراد را کاهش دهیم.
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی ایران در پاسخ به این سوال، که عمر 

پروتزها چقدر است، گفت: عمر متوسط پروتزها حدود ۱۵ تا ۲۰ سال است.
وی تاکید کرد: انجام ۳ کار، برای افزایش طول عمر پروتزها ضروری است؛ کنترل 
وزن، تقویت استخوان ها و تقویت عضلات اطراف مفاصل. افراد پس از عمل تعویض 

مفصل زانو، با انجام این اقدامات عمر پروتز خود را بیشتر می کنند.
ترکمان در پاسخ به این سوال که بعد از عمل تعویض مفصل زانو چه مدت نیاز به 
استراحت است، گفت: استراحت مطلق به هیچکس توصیه نمی شود و از فردای 
عمل، فرد می تواند حرکت کند و هر چه فعالیت را زودتر آغاز کند، بهبودی کامل، 

سریع تر اتفاق می افتد.
ایران افزود: ترمیم زخم عمل این  عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی 
جراحی، به دو الی سه هفته زمان نیاز دارد، هرچه عصا و زانوبند بعد از عمل، زودتر 
کنار گذاشته شود و فرد سریع تر در جهت تقویت عضله و حرکت مفصل، راه رفتن 

عادی را شروع کند، بهبودی زودتر حاصل می شود.

سلامت

تشخیص زودهنگام سرطان روده بزرگ؛

آیا لازم است کولونوسکوپی انجام دهید؟
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شهید محمدعلی وفایی:

ما برای حق می جنگیم و در هر صورت 
پیروزی برای ماست

شهید محمدعلی وفایی تاج خاتونی در وصیت نامه خود آورده است: حق پیروز است و 
ما همه بخاطر حق می جنگیم و در صورتی که کشته شویم یا بکشیم در هر صورت پیروزی 

از آن ماست.
براساس این گزارش، شهید محمدعلی وفایی تاج خاتونی فرزند محمدرضا در وصیت نامه 
خود آورده است: حق پیروز است و ما همه بخاطر حق می جنگیم و در صورتی که کشته 

شویم یا بکشیم پیروزی از آن ماست.
در ادامه وصیت نامه این شهید والامقام را می خوانید:

ای خدای بزرگ و ای قادر متعال و ای رهنمون کننده سبحان ما را به اسلام حقیقی و 
راستین که دراین زمان امام بزرگمان رهبرکبیرمان خمینی بت شکن پرچمدار آن است 

رهنمون باش.
خدایا از تو خواستارم که اگر شهادت را نصیبم کردی فقط به خاطره رضایت ذات مقدست 
باشد بار خدایا شهادت در راه اسلام را نصیبم کن و مرا در صف شهدای اسلام قرار بده و مرا 
از بندگان خالص خودت، مومن پیامبرت حضرت محمد )ص( و از شیعیان ولایت حضرت 
علی )ع( و از مطیعان ولی امرت حضرت مهدی)عج( و نایب بر حقش خمینی عزیز قرار بده.
خدایا از تو می خواهم زمانی که مرگ برایم فرا می رسد از تمام دوستی ها وعشق و محبت ها 

برخودت و از تمام وابستگی ها جز وابستگی به خودت آزادم ساز.
ای امام عزیز می دانم تو نایب امام زمان هستی، این را می دانم ندای هل من ناصر ینصرنی 

برای اسلام سردادی ومن هم به ندای آسمانی تو گوش فرا دادم.
ای امام عزیز از تو می خواهم در روز قیامت شفیع من باشی و برای من طلب مغفرت کنی 
چون ما در گذشته گنهکار و جاهل بودیم و تو بودی که روحی تازه از اسلام در ما دمیدی. این 

را بدان تا آخرین قطره خونم از حریم مقدس اسلام دفاع می کنم.
ابتدا متذکر شوم آنچه اینجا آورده شد هم جنبه وصیت نامه دارد و هم جنبه مسائل عاطفی 
و خانوادگی. اینجانب محمد علی وفایی فرزند محمدرضا وصیت می کنم که با میل و اشتیاق 
فراوان به جنگ حق علیه باطل که همیشه نشانگر آن بوده که حق پیروز است و ما همه بخاطر 

حق می جنگیم و در صورتی که کشته شویم یا بکشیم پیروزی از آن ماست.
پدر و مادر عزیز اکنون که این وصیت نامه را می نویسم ساعتی دیگر عازم جبهه می شوم 
این را بدانید اسلام و ایران به وجود یکایک ما جوانان احتیاج دارد و همان طور که امام 
فرمود چشم  امید من به شما جوانان است که ادامه دهنده راه حسین )ع( هستید و ما او 
را تنها نخواهیم گذاشت و یار و یاور او خواهیم بود. بگذار کوته نظران و مادی پرستان هر چه 

می خواهند فکر کنند.
سلام به پدرعزیزم، درود بر تو که چون ابراهیم فرزند خود را به فرمان خدای بزرگ به قربانگاه 
فرستادی بدان و آگاه باش که اسماعیلت هرگز از فرمان باری تعالی سرباز نمی زند و مرگ را 

در راه خدا جز سعادت نمی داند.
تو  از  و  به شما بی احترامی کرده ام مرا حلال کنی  زمانی نسبت  اگر  تو می خواهم  از 
می خواهم برای من قطره ای اشک نریزی، در مجالس ختم من سیاه نپوشید و از همه بخواه 
به تو تبریک بگویند در مجلس ختم من برای من عروسی بگیر و بگو همه لباس های رنگارنگ 

بپوشند و مداحان سرود امام زمان)عج( بسرایند.
از تو می خواهم در برابردشمنان اسلام وروحانیت چون کوه استوار باشی. و تو ای مادرم 
سلام ای عزیزترین عزیزها و ای مهربان ترین مهربانان بعد از خدا به تو افتخارمی کنم که نزد تو 

این چنین پرورش یافتم که توانستم درهنگام جوانی خدمت ناچیزی به اسلام بکنم.
مادرم مرا حلال کن و هرگز در فقدان من گریه مکن، می دانم که می خواستی مرا لباس 
دامادی بپوشانی ولی بدان من لباس دامادی خود را پوشیدم و به آنچه که می خواستم یعنی 

شهادت به لقاءالله رسیدم.
تو ای خواهرم امیدوارم حجاب و عفت را سرمشق  زندگی خود قراربدهی و از تو می خواهم 
پسرانت را همچون علی اکبر امام حسین)ع( ودخترانت را همچون فاطمه زهرا)س( تربیت 
کنی و از تو می خواهم پیرو حق باشی و اما اصغر، علی اکبر، جمشید، از شما می خواهم در 
راه پیشبرد اسلام به رهبری امام خمینی بکوشید و تمام قوانین اسلام را اجرا کنید و بدانید 

بهترین راه، راه خداست جوینده و پوینده این راه باشید.
از همۀ شما می خواهم که با دیدۀ احترام به پدرومادرتان بنگرید چون با نبودن آنها هیچ 
هستیم. از جمشید و دیگر برادرانم می خواهم که حتماً راه مرا ادامه دهند و اوقات فراغت 
خودرا به بهره  گیری از مسائل اسلامی بگذرانید و از اسلام دفاع کنید و فقط در حرف خلاصه 

نکنید.
 

شهید احمد جعفری نیا:

 گریه برای امام حسین)ع( 
اسلام را زنده نگه می دارد

شهید احمد جعفری نیا  در سال ۱۳۴۱ در شهر مقدس قم دیده به جهان گشود. وی در 
آبان ماه ۱۳۶۱ رهسپار جبهه های دفاع از کشور و انقلاب اسلامی شد و در عملیات محرم 
حضور داشت. این شهید در مرحله چهارم این عملیات در تاریخ بیست و چهارم آبان ماه 
۱۳۶۱ به درجه رفیع شهادت نائل آمد. در ادامه وصیت نامه شهید احمد جعفری نیا را 
الله پاسدار حرمت خون شهیدان وسلام برمهدی موعود)عج( منجی  بنام  می خوانید. 
بشریت و سلام به رهبر انقلاب امام خمینی و سلام برخانواده شهدا و امت حزب الله. 

اینجانب احمد جعفری نیا فرزند حسین وصیت نامه ام را طبق تکلیف شرعی می نویسم.
خدمت پدرو مادرعزیزم سلام عرض می کنم؛ خدمت خواهران و برادرانم و دوستان و تمام 
همسایگان سلام عرض می کنم. ان شاءالله که شما مرا ببخشید. پدر و مادر عزیزم، مرا حلال 
کنید. مادرم، شما در به ثمر رساندن فرزندانتان سهم به سزایی داشتید. من تا به حال نتوانستم 
این خدمت شما را جبران کنم. ان شاءالله اگر پیروز شدم و به لقاء الله  پیوستم در آن دنیا 
خدمت شما را جبران خواهم کرد. مادرم!  ازشما می خواهم برای من گریه نکنید؛ زیرا گریه 
برای من فایده ندارد؛ اما برای امام حسین)ع( گریه کنید که مظلوم شهید شد، زیرا گریه شما 
برای امام حسین)ع( می تواند اسلام را زنده نگه دارد. امام امت چنین گفت که اسلام این 
شهیدپروران و این شهیدان را امتحان می کند. مادرم، سپاسگزار باش که خداوند به تو چنین 
نعمتی اعطا کرده است زیرا که اسلام  به این نعمت افتخار می کند. از شما می خواهم  پیرو 
خط  امام  باشید، زیرا خط امام اصیل ترین خط اسلام است. ازخون دادن در راه اسلام دریغ 
نکنید و انتقاد به آن مادرانی دارم که نمی گذارند بچه هایشان به اسلام خدمت کنند. مانع 
ازخدمت بچه هایتان در راه اسلام نشوید. همان طور که امام فرموده است: »بکشید ملت ما 
را، ملت ما بیدارتر می شود«. ما زنده به آنیم که آرام نگیریم، موجیم که آسودگی ما عدم ماست. 
مگر ما بهشتی ندادیم؟ دیدید که مردم منسجم تر شدند و همین گونه مدنی ها در آذربایجان 
و دستغیب ها در شیراز و صدوقی ها در یزد هر کدام مردم استان خود را منسجم تر کردند. 
خانواده ام، از شما می خواهم هنگامی که رزمندگان پیروز شدند و بر کربلا تسلط یافتند، 
موذنی با صدای زیبا با دادن اذان بر سر مزارم به من تبریک بگوید. خواهرانم و برادرانم! 
درتربیت بچه های خود بکوشید و به پسرها خط امام را معرفی کنید و بگویید این خط، خط 
شهادت است و به دخترهایتان بگویید نمونه بانوی اسلام، فاطمه)س( و زینب)س( است 
و درزندگی خودتان زینب وار زندگی کنید و او را سرمشق قرار دهید. بچه های خودتان را به 
درس خواندن و آموختن علم تشویق کنید تا بتوانیم  بسوی خودکفایی  پیش برویم. در آخر به 
شهیدان و ملت درود می فرستم. درود بر امت حزب الله و درود بر خانواده های شهدا و درود بر 
مستضعفان جهان و درود بر آن خواهر و برادری که در صحنه تلویزیون در مصاحبه با بازرگان 
خط لیبرالیسم را محکوم می کنند و درود برآن برادرانی که هواپیمای از بین رفته را دوباره تعمیر 
می کنند و به سوی خودکفایی پیش می روند. درود بر تمام روحانیون مبارز و درود بر کسانی 

که در هر لباسی به اسلام خدمت می کنند، خدایا درکارهایشان حفظشان کن.
خدایا من موقعی امام را دعا می کنم که تیر دشمن بر قلبم جای گرفته و من در خون خود 
می غلطم  و این شعار را سر می دهم: »خدایا خدایا تا انقلاب مهدی خمینی را نگه دار«. به 

امید پیروزی و روزی که راه کربلا باز شود.

عضو هیئت علمی جامعه المصطفی:

باید مواظب اختلاف افکنی دشمنان باشیم
سخنران حرم حضرت معصومه )س( گفت: باید مواظب اختلاف افکنی دشمنان 
باشیم چرا که افتخار ایران به وحدت اقوام مختلف است و اگر اتفاقی برای ایران بیفتد 

دشمنان به شما هم رحم نخواهند کرد.
حجت الاسلام والمسلمین رفیعی، شامگاه ۱۴ آبان در حرم حضرت معصومه )س( 
عنوان کرد: در زیارت حضرت معصومه )س( تعبیر »عارفا بحقها« آمده است و گفته 

شده است هر کسی حضرت را این گونه زیارت کند بهشت بر او واجب می شود.
وی بابیان اینکه حضرت معصومه )س( یک امامزاده معمولی نیست، چرا که 
حضرت فضایلی دارد که هم کم نظیر و هم بی نظیر است، افزود: سفارش زیارت این 
بانوی کرامت از سوی چهار امام معصوم توصیه شده و برکات بسیاری از وجود این بانو 

در شهر مقدس قم به وجود آمده است.
وی با اشاره به اینکه می توان گفت حضرت معصومه )س( بعد از امام رضا )ع(، 
افضل فرزندان امام کاظم )ع( است، اضافه کرد: مرحوم ملاصدرا هر زمان با مشکل 
علمی مواجه می شد به بارگاه حضرت معصومه )س( مراجعه می نمود و مشکلات 

علمی خود را مرتفع می کرد.
عضو هیئت علمی جامعه المصطفی بابیان اینکه بسیاری از مراجع بزرگ برای 
نگارش کتاب های خود از حضرت معصومه )س( استمداد می کردند، ادامه داد: در 
کتاب »دارالسلام« مرحوم نوری افاضات و برکات این بانوی بزرگوار نگارش شده که 

دارای نکات مهمی است.
رفیعی با اشاره به اینکه بیشترین کسانی که کرامات حضرت معصومه )س( را نقل 
نموده اند از سوی مراجع و علمای عظیم الشان است، گفت: ظرف معرفتی انسان 
می تواند کوچک و بزرگ باشد و هر کسی به اندازه ظرف خود می تواند نسبت به این 

بانوی بزرگوار معرفت کسب کند.
عضو هیئت علمی جامعه المصطفی بیان کرد: به فرموده حضرت علی )ع( اگر 
شش معرفت و خصلت در زندگی انسان وجود داشته باشد دیگر راهی به سوی جهنم 

وجود نخواهد داشت و انسان مستقیم به سمت بهشت خواهد رفت.
وی تاکید کرد: بر اساس فرموده حضرت علی )ع(، معرفت نسبت به خداوند و 
اطاعت از خداوند، معرفت نسبت به شیطان، معرفت نسبت به حق و تبعیت از حق، 
معرفت نسبت به باطل و دوری از آن، شناخت نسبت به دنیا و معرفت نسبت به آخرت 

معارف شش گانه ای است که لازم است این معارف به درستی کسب شود.
رفیعی با بیان اینکه اساس تمامی اعتقادات ما توحید و آشنایی با خداوند است، 
افزود: اگر عقاید انسان درست شود اعمال نیز درست خواهد شد و متاسفانه در 

جامعه روی اعتقادات کم کاری شده و تقویت عقاید مورد غفلت واقع شده است.
وی یادآور شد: شیطان آن قدر انسان را وسوسه می کند که متاسفانه عده ای جوانان 
را به سلاخی می کشند و زن و بچه مردم را به رگبار می بندند و فکر می کنند با این 

کارهای جنایت کارانه به سمت بهشت خواهد رفت.
سخنران حرم حضرت معصومه )س( اظهار کرد: متاسفانه در جامعه عده ای حق 
را می شناسند، اما تبعیت نمی کنند در حالیکه بزرگ ترین لعنت قرآن بر کسانی است 

که حق را می شناسند اما کتمان می کنند.
وی تاکید کرد: طبق روایت اگر انسان یک کلمه ای بگوید که باعث قتل انسان 
دیگری شود در ریخته شدن خون آن شخص بی گناه شریک است. متأسفانه شاهدیم 
عده ای در خصوص شهادت طلبه ای در زاهدان و پسر بچه ای که در شاهچراغ به 

شهادت رسید؛ سکوت کرده اند.
وی با اشاره به مواضع تفرقه افکنانه مولوی عبدالحمید در سیستان و بلوچستان 
و تحریک برخی افراد در ایجاد آشوب و ناامنی گفت: آقای عبدالحمید شما مردم 
را دعوت به رفراندوم می کنید و با تریبونی که به واسطه جمهوری اسلامی کسب 
کرده اید حرف های نابجا می زنید در حالیکه می دانید سخنان شما منطبق با واقعیت 
نیست. سخنران حرم حضرت معصومه )س( یادآور شد: باید مواظب اختلاف افکنی 
دشمنان باشیم چرا که افتخار ایران به وحدت اقوام مختلف است و اگر اتفاقی برای 

ایران بیفتد دشمنان به شما هم رحم نخواهند کرد.
  

رئیس سازمان حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس ارتش:

اجلاسیه بزرگداشت ۵۶۵ شهید ارتش 
استان قم برگزار می شود

رئیس سازمان حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس گفت: نخستین اجلاسیه 
بزرگداشت ۵۶۵ شهید ارتش استان قم با حضور خانواده های معظم شهدا، جانبازان 
و ایثارگران، ۱۶ آبان ماه به عنوان یکی از برنامه های کنگره ملی شهدای قم برگزار 

می شود.
امیر سرتیپ محمدرضا فولادی رئیس سازمان حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع 
مقدس ارتش جمهوری اسلامی ایران صبح روزیکشنبه  در گفت وگو با خبرنگاران بر 
لزوم توجه به زنده نگه داشتن نام و یاد شهدا و انتقال پیام آنها به جوانان تاکید کرد 
و گفت: کمیته ۵۶۵ شهید ارتش استان قم در کنگره ملی شهدای استان، برای 
گرامیداشت یاد و خاطره این شهدای والامقام از ابتدای سال ۱۴۰۱ اقدام به برگزاری 

۵ یادواره کرده است.
وی بیان کرد: اولین یادواره در ۲۳ اردیبهشت با مسئولیت ستاد ارتش، دومین 
یادواره در ۲۶ خردادماه با مسئولیت نیروی هوایی ارتش، سومین یادواره در ۹ تیرماه 
با مسئولیت نیروی زمینی ارتش، چهارمین یادواره در ۳ شهریورماه با مسئولیت 
نیروی پدافند هوایی ارتش و پنجمین یادواره نیز در ۱۲ مهرماه با مسئولیت نیروی 

دریایی راهبردی ارتش برگزار شد.
رئیس سازمان حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس ارتش عنوان کرد: برگزاری 
جریان سازی  و  مردم  برانگیختگی  راستای  در  شهدا  گرامیداشت  مراسم   ۵ این 
فرهنگی در سطح استان قم بوده است. وی افزود: همزمان با برگزاری یادواره ها، 
برنامه های منظمی همچون دیدار و تکریم خانواده های معظم شهدای ارتش استان، 
تهیه مستند و تولید محتوا از سبک زندگانی شهدا، غبارروبی مزار شهدای استان 
و... انجام شده است. امیر فولادی اعلام کرد: اجلاسیه بزرگداشت ۵۶۵ شهید 
ارتش استان قم، فردا ۱۶ آبان ماه بلافاصله پس از اقامه نماز مغرب و عشا با حضور 
خانواده های معظم شهدای ارتش، مسئولان کشوری و استانی، برخی از جانبازان و 
ایثارگران، دست اندرکاران برپایی یادواره ها و برخی کارکنان ارتش جمهوری اسلامی 

ایران در مرکز فقهی ائمه اطهار )ع( برگزار می شود.
وی در خصوص برنامه های این اجلاسیه گفت: سخنرانی یکی از اعضای هیئت 
رئیسه ارتش، مرثیه سرایی یکی از مادحین اهل بیت )ع(، تجلیل از خانواده های 
معظم شهدا، رونمایی از یک مستند تولید شده توسط ارتش، ارتباط زنده تصویری 
با نیروهای ارتش در مناطق مرزی و پخش کلیپ های کوتاه از جمله برنامه های 

اجلاسیه بزرگداشت ۵۶۵ شهید ارتش استان قم است.
رئیس سازمان حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس ارتش خاطر نشان کرد: 
امیدواریم که این اجلاسیه نیز همانند یادواره های گذشته با شکوه برگزار شود و ان شا 

الله مقدمه ای برای اجرای کنگره ملی شهدای استان قم باشد.

معاون پرورشی و فرهنگی آموزش و پرورش:

۷۰۰ مرکز رشد و مشاوره تربیتی
 در کشور فعال هستند

معاون پرورشی و فرهنگی وزیر آموزش و پرورش از فعالیت ۷۰۰ مرکز رشد و مشاوره 
تربیتی در سطح کشور خبرداد که یک روحانی مشاور با تایید مرکز مشاوره حوزه 

علمیه قم در آن مستقر می باشد.
اصغرباقرزاده، عصر روز ۱۴ آبان در دیدار با آیت الله اعرافی اظهارکرد: آن چیزی که 
در تربیت نقش اساسی دارد و عوامل تربیتی شمرده می شوند، معلمان و مربیان می 
باشند. امروز هدفگذاری اصلی مان توانمند کردن و ارتقای تجلیل مردمی مربیان، 
مشاوران و نومعلمان است. در این زمینه از بین ۴۲ هزار مربی، تقریباً برای ۶ هزار 
نفر، دوره های ویژه ای را درنظر گرفته ایم که این دوره ها صرفاً بحث نظری نبود، بلکه 
برداشت با مخاطب، ارتباط مؤثر با دانش آموزان، تلفیق کارهای فرهنگی و تربیتی با 
برنامه درسی و کتب درسی بوده است که برای مربیان برگزار کرده ایم همانطور که در 
چنین طرحی برای مشاورانمان و دوستانمان در طرح امین برای خودشان چنین 

برنامه هایی را تدارک دیده اند که خود مستحضرید.

 کلیدهای موفقیت آینده فرزندان ؛

چطور نوجوان با اعتماد به نفسی داشته باشیم

اگر چه رسانه های اجتماعی با هدف سرگرمی و ایجاد شبکه ارتباطی افراد در سراسر دنیا 
اما به بستر مهم و کارآمدی برای فعالیت های تجاری آنلاین تبدیل شده که  طراحی شد، 

فیلترینگ ضربه جبران ناپذیری بر این کسب وکارها وارد خواهد کرد.
در کمتر از یک دهه از ظهور رسانه های اجتماعی این رسانه ها از شکل پلتفرم هایی صرفاً 
سرگرم کننده به یک بخش کاملًا یکپارچه از هر جنبه از زندگی روزمره تبدیل شده است. 
پلتفرم های مختلف شبکه های اجتماعی بنا بر امکانات و قابلیت هایی که ارائه می دهند سلایق 
گروه های مختلف کاربران را پوشش داده اند؛ اما بر کسی پوشیده نیست که اینستاگرام به عنوان 
کاملترین و محبوب ترین پلتفرم رسانه های اجتماعی در بین کاربران دنیا برای حضور و فعالیت 

کسب وکارهای آنلاین حیاتی است.
اینستاگرام پلتفرمی برای سرگرمی یا کسب وکار آنلاین

اگرچه فیس بوک بیشترین کاربر را در میان کاربران رسانه های اجتماعی در دنیا دارد، اما 
اینستاگرام به دلیل جذابیت های بصری و امکانات گسترده برای اشتراک گذاری متن، تصویر 
و ویدئو در شکل های مختلف تا حد زیادی نیاز مخاطبان خود را برای تعامل در شبکه های 
اجتماعی برطرف کرده است؛ به ویژه با توجه به اینکه برندها، نرخ تعامل را در اینستاگرام ۱۰ 
برابر بیشتر از فیس بوک می دانند.  این غول رسانه های اجتماعی که در ابتدا به عنوان یک پلتفرم 
برای به اشتراک گذاری تصاویر راه اندازی شد، حساب های تجاری را در مسیر خود قرار داد. از 
آنجایی که بیشتر مردم، محصولات جدید را از طریق اینستاگرام کشف می کنند، روشن است که 

این یک پلتفرم فوق العاده جذاب برای مشاغل است.
اینستاگرام دومین پلتفرم پربازدید پس از فیس بوک است که بیش از یک میلیارد کاربر فعال 
ماهانه و ۵۰۰ میلیون استوری روزانه دارد. این پلتفرم ۱۴۰ میلیون کاربر در ایالت متحده دارد. 
۸۱ درصد از مردم اینستاگرام برای کمک به تحقیق در مورد محصولات و خدمات استفاده 

می کنند. حدود ۷۱ درصد از مشاغل ایالات متحده از اینستاگرام استفاده می کنند.  
فیلترینگ، دیواری در برابر کسب وکارها

قطعی اینترنت با هدف کنترل ناآرامی های شهریور و مهرماه و به دنبال آن فیلترینگ اینستاگرام 
و پیام رسان واتساپ سد بزرگی در برابر فعالیت های کسب وکارها ایجاد کرد و مشکلاتی جدی 
اینستاگرامی در این مدت  آورد. صاحبان کسب وکارهای  الکترونیک به وجود  برای تجارت 

آسیب های زیادی دیده اند و آینده مبهم کاری نگرانی های فراوانی را برایشان ایجاد کرده است.
»علیرضا اعتضادی« مدیر یک آژانس تبلیغاتی که مشتریان نامداری چون همراه اول، آپ و 
اسنپ مارکت دارد در این باره می گوید: در شهریورماه یک تیم قوی با فعالیت گسترده داشتیم و 
علاوه بر ۳ بنیانگذار، ۱۲ نیروی جدید جذب کرده بودیم اما در پایان مهرماه به دلیل فیلترینگ 

اینستاگرام و محدودیت های کار در آن مجبور شدیم؛ همه این ۱۲ نیرو را تعدیل کنیم.
هزار   ۴۵ با  پوشاک  فروش  و  تولید  زمینه  در  اینستاگرامی  کسب وکار  صاحبان  از  یکی 
دنبال کننده در اینستاگرام، از کاهش درآمدش از ماهی ۶۰ میلیون به ۲۰ میلیون و کم شدن 
تعداد کارکنان بخش فروش از ۷ نفر به ۳ نفر در جریان فیلترینگ این پلتفرم شکایت داشته و 
اظهار می کند محدودیت های اعمال شده در این رسانه اجتماعی در جریان حوادث اخیر امکان 

فعالیت را بسیار سخت کرده است.
صاحب صفحه »چوبکار« که به ساخت وفروش قطعات چوبی و دکور مشغول بوده و از مراکز 
مهمی همچون سفارتخانه ها نیز سفارش کار داشته، با ۱۳۰۰ نفر دنبال کننده در این صفحه که 
در چند سال  فعالیت به دست آورده، در ارتباط با وضعیت فیلترینگ و تاثیر آن بر کسب وکارش 
می گوید: چهار نفر سازنده و نصاب از این کسب وکار ارتزاق می کردند و هر کدام ماهانه حدود ۶ 
میلیون تومان درآمد داشتند که حالا این درآمد تقریباً به صفر رسیده و دلیل آن عدم دسترسی 
آسان به صفحه اینستاگرام و واتساپ بوده که ارتباط با مشتریان را سخت و غیرممکن کرده است.
»محمود نادری« خوشنویس بوشهری که در صفحه اینستاگرامش آموزش آنلاین خوشنویسی 
به هنرجویانی از شهرهای مختلف کشور داشته و از این راه کسب درآمد می کرده، نیز با اعمال 

فیلترینگ دچار مشکل شده است.
فیلترینگ با کسب وکارهای نوپا چه کرد؟

علاوه بر صفحه های فروش قدیمی و پر فالوئر اینستاگرام که کسب وکارشان شناخته شده و 
مشتریان ثابت و غیرثابت زیادی را جذب کرده اند، کسب وکارهای نوپا نیز از آسیب های فیلترینگ 

بی نصیب نمانده و در آغاز راه فعالیت تجاری خود متحمل ضررهای فراوانی شده اند.  
صاحب صفحه »گوشکوه« که به تازگی فعالیت خود را آغاز کرده و با تعداد ۲ هزار دنبال کننده 

و  بوده  خانوادگی  صورت  به  ما  کار  می گوید:  بوده،  مشغول  ارگانیک  محصولات  فروش  به 
فروش مان به طور میانگین نزدیک به ۳۰ میلیون تومان با سود ۲۰ درصد، درآمد ۶ میلیون تومان 
بوده که بعد از فیلترینگ، فروش صفر شده است؛ اگر روند موجود حداقل تا یکی دو ماه آینده 

ادامه داشته باشد امیدی به فروش نداریم.
خانم ابراهیمی مدیر یکی دیگر از صفحه های کسب وکار نوپا در اینستاگرام که تولیدکننده و 
فروشنده محصولات دست ساز است، با ۳۰۰ دنبال کننده در صفحه خود گفته: درآمدم در ماه ها 
متغیر است اما میانگین درآمد در ماه، ۳ میلیون تومان بود که بعد از فیلترینگ، این میزان به 
کمتر از ۵۰۰ هزار تومان رسیده؛ فیلترینگ سبب شده تا به راحتی امکان دسترسی به صفحه را 

نداشته باشم و این یعنی از دست دادن مشتری.
پلتفرم های داخلی رقیب یا جایگزین اینستاگرام

با فیلترینگ اینستاگرام و عدم دسترسی تعداد زیادی از کاربران و صاحبان کسب وکارها به 
صفحات اینستاگرام برای فعالیت های تجاری آنلاین، زمزمه  جایگزینی پلتفرم بومی برای ادامه 
این فعالیت ها زیاد شد. روبیکا یکی از پلتفرم های داخلی است که به عنوان جایگزینی برای 
اینستاگرام شناخته شده، اما صاحبان کسب وکار در مورد کار در پلتفرم های داخلی نظرهای 
مشابهی دارند. مدیر صفحه »گوشکوه« در این خصوص می گوید: امکان ادامه فعالیت در 
پلتفرم های داخلی وجود دارد، اما مخاطب پراکنده است و این کار ما را برای ارتباط با مشتری 
فروش محصولات  و  تولید  ابراهیمی صاحب صفحه  و محتواگذاری سخت می کند. خانم 
دست سازه نیز در این باره می گوید: »اصولًا شکل گیری پلتفرم خارجی مانند اینستاگرام برای 
سرگرم شدن مردم بود و به دلیل وجود قابلیت های مختلف که مدام هم در حال به روزرسانی 
هستند با استقبال زیادی مواجه شد. پلتفرم های ایرانی هنوز برای مردم به عنوان یک رسانه 
اجتماعی شناخته شده نیستند و فقط برای ارسال پیام از آن ها استفاده می شود. اگر این 
در حد  امکاناتی  و  قابلیت ها  باشند،  داشته  را  کاربران  میلیونی  پلتفرم ها گنجایش حضور 
پلتفرم های فیلتر شده را در اختیار کاربران قرار دهد و مردم به آنها اعتماد کنند، به طور حتم 
می شود در این فضا هم فعالیت و رشد کرد«. مدیر صفحه تولید و فروش پوشاک در اینستاگرام 
نیز گفته، پلتفرم های ایرانی، به قدرت و کاربر پسندبودنِ پلتفرم های خارجی نیستند و فاقد 

زیرساخت های مناسب برای فعالیت کسب وکارها هستند.
و  کسب وکارها«  فعالیت  برای  نیاز  مورد  امکانات  »نبود  زیرساخت ها«،  نبودن  »آماده 
»قابلیت های جذاب برای ترغیب کاربران به استفاده از پلتفرم های داخلی« از دلایل عمده عدم 
تمایل صاحبان کسب وکار برای استفاده از این پلتفرم هاست. اما حتی اگر این مشکلات نیز رفع 
شود، کسب وکارها و به ویژه آن دسته از آنها که مدت زیادی را در اینستاگرام فعالیت کرده و جایگاه 
خود را در بین مخاطبان و مشتریان تثبیت کرده اند برای حضور و فعالیت در پلتفرم داخلی باید 
از نقطه صفر شروع کنند و در عمل بخش زیادی از مخاطبان که سرمایه یک کسب وکار اینترنتی 

است، از دست می دهند و این امر، آسیب جبران ناپذیری به کسب وکارها وارد می کند.

 روایت صاحبان کسب وکارهای اینستاگرامی از اقتصاد این روزها؛

زخم کاری فیلترینگ بر پیکر کسب وکارهای اینستاگرامی

»اعتماد به نفس« همه آن چیزی است که یک انسان برای 
ادامه حیات و تأمین نیازهایش به آن احتیاج دارد ، زمانی 
که انسان احساس خوبی نسبت به خود داشته باشد، می 
تواند دیگران را هم دوست داشته باشد و به اهدافش برسد 
وگرنه تبدیل به یک ماشین ترسو و شکست خورده می شود. 
اما چطور والدین می توانند به فرزندشان اعتماد به نفسی 
بدهند که باعث خوشبختی و پیشرفتش بشود. این گزارش 

را بخوانید.
برای  بار  ادیسون حدود هفتصد  آمده است که  تاریخ  در 
از  از یکی  ساخت یک رشته قوی نور شکست خورد، پس 
همین شکست ها خدمتکارش به او می گوید که آقای ادیسون 
چطور باز هم می خواهید به این کار ادامه دهید در حالیکه این 
اندازه شکست خورده اید؟ ادیسون در پاسخ می گوید که من 
هفتصد راهی که به من برای ساخت لامپ کمک نمی کند را 
شناختم. در داستان دیگری از او آمده که آزمایشگاه ادیسون 
یک بار به طرز ناگهانی آتش می گیرد و پسرش در حالیکه او را 
در آزمایشگاه با کمال آرامش روی صندلی اش نشسته بوده، 
می یابد، پسر با تعجب به پدرش می گوید که پدر همه زحمت 
هایتان به هدر رفته چطور آنقدر آرامش دارید؟ اما ادیسون به 
پسرش می گوید: »پسر این رنگ های خاص را می بینی که از 
سوختن گوگرد کنار فسفر به وجود آمده؟ کاش مادرت هم 
اینجا بود و این صحنه را می دید. از دست من و تو برای این 
سوختن کاری بر نمی آید، پس بیا از این صحنه لذت ببریم.« 
پس از آن بود که ادیسون  ضبط صوت یا گرامافون را به دنیا 

معرفی کرد.
در جای دیگری در تاریخ نقل شده که ادیسون را در کودکی 
از مدرسه به این دلیل که معلمش معتقد بود او کودن است، 
اخراج کردند اما مادر به فرزندش گفت که به خاطر نبوغ او 
تصمیم بر این شده که خودش آموزشش را برعهده بگیرد 
و مادر در منزل به او آموزش داد و بعدها ادیسون نامه معلم 
مدرسه اش را پیدا کرد که در آن نوشته شده بود ادیسون یک 
کودن است! حال این راز موفقیت انسان های بزرگ است. اما 
این راز چیست؟ چطور یک بچه از تعبیر یک کودن به یک نابغه 
می رسد؟  چطور خانواده هامی توانند این اعتماد به نفس را 

به فرزندشان بدهند؟
*اعتماد به نفس چیست و چطور ایجاد می شود؟

بیشترین جایی که یک کودک از دوران طفولیت خود وقت 
خود را در آنجا می گذراند، خانه است یعنی جایی که پدر ، 
مادر و خواهران و برادران در آن حضور دارند و زندگی می کنند، 
بنابراین شخصیت یک کودک از همان بدو تولد تا بزرگسالی 
کودک  به  توجه  با  والدین  می گیرد.  شکل  خانواده  این  در 
و رسیدگی های مدام به او اعتماد را در او ایجاد می کنند  و 
به مرور با بزرگتر شدن مفاهیم مختلف را در وجودش جا می 
اندازند ، نحوه پاسخ دادن والدین به نیازهای کودک و نوجوان 
و کسب اعتبار دادن به او باعث می شود که کودک صلاحیت 

ها و شایستگی هایش را کشف و درک کند.
به گفته روان شناسان، اعتماد به نفس به معنای احساسی 
است که فرد از همان کودکی نسبت به خود داشته و نقش 
کلیدی در موفقیت او دارد. اگر فرد نسبت به خود حس خوبی 
نداشته باشد، شخصیتش از همان کودکی و نوجوانی دچار 
آسیب شده و ممکن است متأثر از دیگران شود. والدین با تأیید 
کردن هویت، شایستگی ها و توانایی های فرزند خود، زندگی 

آینده یک بچه را تضمین می کنند.
* 5 شالوده اعتماد به نفس فرزندان

در  نفس  به  اعتماد  »پرورش  کتاب  در  سلحشور  ماندانا 
اعتماد  پرورش  برای  قاعده  درباره 5  نوجوانان«  و  کودکان 
به نفس در کودکان و نوجوان می نویسد:» ١ / فرزند خود 
را دوست داشته باشید. 2 / برای فرزند خود الگوی خوبی 
باشید. 3 / فرزند خود را خوب آموزش دهید. 4 / فرزند خود 
را با انضباط بار آورید و 5 / به مسئولیت های خود آگاه شوید. 
هستند.  والدین  مراقبت  و  توجه  نیازمند  کودکان  همه 
گوش دادن فعال به بچه ها با درک مفاهیم و انعکاس دادن 
صحبت هایشان، صبر و درک والدانه باعث می شود که افکار 
و احساسات آنها به شما نزدیک شود و آنها در حل مسائلشان 

نه تنها از شما کمک گرفته بلکه فرایند حل مسئله را بهتر یاد 
بگیرند.« 

*چرا نوجوان باید اعتماد به نفس داشته باشد؟
»سمیرا آل بویه« روانشناس عمومی در گفت وگو با فارس 
می گوید: »اعتماد به نفس باعث می شود که اگر فرد با چالش 
و مشکلی در زندگی اش برخورد کرد، خود را شکست خورده 
به حساب نیاورد  و دنیایش به آخر برسد بلکه بتواند فشارهای 
مختلف را تحمل کرده و رشد کند. احساساتش را کنترل کند، 
روابط اجتماعی خوبی با دیگران داشته باشد، توقعاتش را از 
محیط کنترل کرده و زندگی هدفمند و شادی داشته باشد. 
والدین در این فرآیند نقش خیلی مهمی دارند و می توانند 
با حمایت های خود در شکل گیری شخصیت نوجوان اثر 
بگذارند.نوع رفتار آنها با نوجوان و رفتار والدین با خودشان در 

مقابل بچه ها در این زمینه اثرگذار است. 
*راهکارهای افزایش اعتماد به نفس نوجوانان

١-با نوجوان محترمانه برخورد کنید
برخی از والدین تصور می کنند که فرزندشان تا ابد بچه 
است و آنها هر طور که دلشان می خواهد با بی احترامی یا 
حالیکه  در  کنند.  رفتار  می توانند  او  با  دیگری  های  روش 
نوجوان فرد بالغی است و نیاز به تأیید طلبی و احترام گذاشتن 
از سوی دیگران و جلب شایستگی دارد تا خودش نیز چنین 
الگویی در زندگی پیشه کند. بنابراین پدر و مادر باید کاملا 
محترمانه، بدون تحقیر، توهین یا اهانت نزد خود و دیگران با 

فرزندشان برخورد کنند.
2-نوجوان نیاز به تحسین دارد

سنین نوجوانی دارای ویژگی است که بچه ها نیاز به تعریف 
و تأیید طلبی دارند و برای هر موفقیت کوچک و بزرگی پدر و 
مادر می توانند به فراخور آنها را تعریف و تمجید کنند تا اعتماد 
به نفسشان بالا برود. والدین در موقعیت های مختلف می 
توانند به فرزندشان افتخار کنند، برایش هدیه تهیه کنند و به 

او بگویند که چقدر از وجود او به خود می بالند.
3-انتقاد را کنار بگذارید!

انتقاد باعث کاهش اعتماد به نفس نوجوانان می شود چرا 
که آنها ممکن است باعث خجالت و سرافکندگی شان شود و 
از شما فاصله بگیرند. بنابراین اگر تصمیم دارید انتقادی از او 

بکنید کاملا با لحن نرم و کلام محبت امیر باشد.
4-تشویق علاقه مندی ها و توانمندی های نوجوان

نوجوانان همه دوست دارند در مسیر های مورد علاقه شان 
بهترین باشند و راه های موفقیت را طی کنند بنابراین نیاز به 
تایید از سوی خانواده دارند تا انرژی بیشتری بگیرند بنابراین 
تشویق کردن او به نوعی اعتماد به نفس دادن محسوب می 
در کنارش  اگر شما  بخورد  اگر شکست هم  و حتی  شود  
باشید، اعتماد به نفسش کاهش پیدا نمی کند و دو مرتبه 
روحیه اش را از نو می سازد و همینطور اینکه اگر بتواند نقاط 
قوت و ضعف خود را نیز بشناسد ، کمتر دچار آسیب می شود 
و همینطور خود را با دیگران مقایسه نمی کند چرا که می داند 
چه نقاط مثبت و چه نقاط منفی خودش دارد که باید روی 

آنها کار کند.

5-نحوه دوست یابی را به فرزندتان آموزش دهید
هایشان  بچه  کردن  پیدا  دوست  مخل  والدین  از  خیلی 
هستند و مدام از آنها انتقاد می کنند که مثلا چرا رفیق بازی 
می کنی؟ در حالیکه دوست داشتن در این دوره کاملا با وجوه 
سنی آنها عجین است منتها نحوه صحیح دوست پیدا کردن 
و چگونگی روابط سالم مثل درک متقابل و احترام گذاشتن 
به یکدیگر ، تشخیص دادن دوست خوب از بد را پدر و مادر 
می توانند به بچه ها آموزش دهند. این روابط پایه های آینده 
فرزندانتان را می سازد بنابراین باید کاملا درست گذاشته شود.
6-مسائل با اهمیت را از مسائل کم اهمیت برای فرزندتان 

متمایز کنید
خیلی از نوجوانان در دوره سنی که نیاز به الگو دارند از 
سلبریتی ها در شاخه های مختلف خوششان می آید و آنها 
را الگوی خود می کنند اما وقتی در مسیر رسیدن به آنها دچار 
مشکل می شوند، یک مرتبه همه اعتماد به نفسشان از بین 
می رود و تصور می کنند که دنیایشان به آخر رسیده است، 
بهتر است در این زمینه با بچه ها صمیمی باشید و به جای 
انتقاد کردن ، کم اهمیت بودن این مسائل را به آنها یاد دهید 
یا مثلا زمانی که در دوستی هایشان موفق عمل نمی کنند یا 
دچار مشکلات تحصیلی می شوند همه اینها را باید بدانند که 
این مسیرها گامی در راستای آینده است نه همه زندگی و از 
همه چیز مهمتر شادی و روحیه انسان، سلامتی جسم و روان 

او است و بقیه کاملا حل شدنی اند.
*عوامل کاهش دهنده اعتماد به نفس کودک و نوجوان

درست است که همه عواملی که در بالا مطرح شد را اگر 
باعث کاهش  نکنند ممکن است  رعایت  بچه ها  و  والدین 
اعتماد به نفسشان شود اما به برخی دیگر از موارد هم می 
توان اشاره کرد. آل بویه در این باره می گوید: »برخی مسائل 
به طور کلی ممکن است باعث کاهش اعتماد به نفس بچه 
ها به طور مقطعی بشود مثل تغییر یک مدرسه و آشنایی با 
دوستان جدید، تغییر منزل یا نقل مکان به یک شهر یا کشور 
دیگر اما از سوی دیگر بچه ها نیز با چالش های جدید آشنا می 

شوند و یاد می گیرند که چطور خود را محک بزنند. 
بچه ها دچار  که  در موقعیت هایی هم ممکن است  اما 
کاهش اعتماد به نفس شوند و در این مواقع والدین هوشمند 
می توانند درک کنند و به آنها کمک برسانند مثلا زمانی که 
یا  دیگران  با  را  از حد خود  بیش  فرزندتان  کردید  احساس 
افراد در شبکه های اجتماعی  و مجازی مقایسه می کند و 
زیاد  فشار درسی  که  زمانی  احساس  حقارت شده،  دچار 
دارد و احساس می کند که از پس مسائل برنمی آید، زمانی 
که احساس تأیید نشدن از سوی بزرگترها ، والدین یا معلمش 
است.  والدین  حمایت  نیازمند  شرایط  این  همه  در  دارد  را 
پیکهارت معتقد است که »دشمنان اعتماد به نفس، دلسردی 
و ترس هستند« بنابراین والدین وظیفه دارند که از فرزندانشان 

حمایت کنند و تا به مشکلات فایق شوند.
در نهایت اینکه در شرایط سخت به فرزندان خود روحیه 
بدهید تا صبور باشند، تحمل کنند و بر احساسات منفی خود 

غلبه کنند.
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قائم مقام سازمان اموال تملیکی خبرداد: 

امحای ۷۸۲ میلیارد تومان انواع کالا و 
داروی فاسد شده 

قائم مقام سازمان اموال تملیکی اظهار داشت: اواخر سال گذشته حجم وسیعی 
از سرم ها امحا شد در حالی که با کمبود شدید سرم مواجه بودیم. ما در شرایط 
جنگ اقتصادی هستیم و تمام سازمان ها و دستگاه باید به دولت و مردم کمک 

کنند. 
صاحب حجتی در گفت وگو با ایلنا درباره میزان کالای انهدام شده در سال جاری 
اظهار داشت: طبق آمار ۷ ماه اول امسال از ابتدای تا پایان مهرماه ۷۸۲ میلیارد 
تومان کالا امحا و انهدام شده  که  ۷۵ درصد آن مشمول اقلام سریع الفساد درجه 

۲ بوده است.
وی ادامه داد: کالاهای سریع الفساد به دو بخش کالاهای سریع الفساد درجه 
یک و درجه دو تقسیم می شوند که نزدیک به ۵۹۰ میلیارد تومان از کالاهای انهدام 
شده در ۷ ماه سال جاری از دسته کالاهای سریع الفساد درجه دو یعنی انواع 
خوراکی ها بوده  است. کالاهای سریع الفساد درجه یک  شامل آبمیوه ها و معمولا 
کالاهایی از جمله مواد خوراکی که خیلی  زود فاسد می شوند و تاریخ مصرف آنها 
کمتر و محدودتر است. کالاهای سریع الفساد درجه دو شامل کالاهایی از جمله 
برنج، روغن و شکر )کالاهای اساسی( و سایر مواد خوراکی هستند که متاسفانه 
به دلیل عدم تعیین تکلیف این کالاها برای دستور فروش، این کالاها در انبار باقی 
می مانند و تاریخ انقضای آنها به اتمام می رسد و دیگر امکان استفاده از این اقلام 
وجود ندارد. قائم مقام سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی تاکید کرد: در 
پروسه طی روند تعیین تکلیف این کالاها از آنجایی که وزارت بهداشت، سلامت 

این کالا را تایید نمی کند، برای حفظ سلامت مردم این اقلام را باید امحا کنیم.
وی درباره میزان امحای دارو از ابتدای سال گفت: از ۷۸۲ میلیارد تومان کالای 
امحا شده،  ۲.۵ درصد کالای امحا شده شامل انواع دارو به ارزش حدود ۲۰ 
میلیارد تومان بوده و ۵۶ صدم درصد به ارزش ۴.۵ میلیارد تومان هم مربوط به 
لوازم و تجهیزات پزشکی است. حجتی در پاسخ به این سوال که چرا این کالاها 
در زمان مناسب از طریق صدور دستور فروش و مزایده و حراج وارد بازار نمی شود، 
اظهار داشت: نه تنها کالاهای سریع الفساد بلکه سایر کالاو اقلام باید توسط 
مراجع قضایی تعیین تکلیف شده و براساس حکم صادر شده، سازمان اموال 
تملیکی نسبت به اجرای حکم اقدام و اجرا کند. البته در طول یک سال گذشته به 
روند  تعیین تکلیف کالاهای سریع الفساد سرعت داده شده و دستگاه های مربوطه 
در پروسه تعیین تکلیف این کالاها را سریع تر طی می کنند تا کالا به مرحله امحا و 
انهدام نرسد.    قائم مقام سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی با بیان اینکه 
تمام اقدامات در جهت عدم نگهداری این کالاها در انبار و عدم امحای آنها است، 
گفت: اگر رای قطعی صادر شود فروش سریع الفساد ها حتی به صورت مذاکره ای 
هم انجام می شود به طوریکه توزیع بین کمیته امداد و بهزیستی یا تعاونی های 
مصرف صورت می گیرد. به هر حال امکان اجرای هر یک از پروسه های مزایده 
و حراج سریع تر فراهم شود از آن طریق اقدام می کنیم اگر برای کالایی هم حکم 
برائت صادر شود، درآمد حاصل از فروش به وی عودت داده می شود. اگر دستور 
فروش داشته باشیم، از آنجایی که احتمال برائت وجود دارد در فرایند مزایده، کالا 
به فروش می رود که به بالاترین قیمت فروش رود و فردی که حکم برائت آورده 
متضرر نشود. وی با انتقاد از عملکرد وزارت بهداشت برای دستور امحای انواع 
داروی موجود در انبارهای سازمان اموال تملیکی تاکید کرد: طبق قانون وزارت 
بهداشت و سازمان استاندارد باید این دارو و اقلام را مورد آزمایش قرار دهند و به 
صورت کتبی، نتیجه آزمایش را اعلام کنند که وضعیت انقضای این کالاها چگونه 
است و اما این قانون در حال حاضر رعایت نمی شود این در حالی است که ما در 
شرایط جنگ اقتصادی هستیم و تمام سازمان ها و دستگاه باید به دولت و مردم 
کمک کنند. حجتی ادامه داد: اواخر سال گذشته حجم وسیعی از سرم ها امحا 
شد در حالی که با کمبود شدید سرم مواجه بودیم و از این رو باید با ساماندهی 

این داروها و کمک وزارت بهداشت بتوانیم بخشی از کمبود دارو را جبران کنیم. 
 

رئیس سازمان امور مالیاتی خبر داد؛

اعلام میزان مالیات خانه های لوکس
 تا ۲ ماه آینده

رئیس سازمان امور مالیاتی با اشاره به اینکه بخشی از رکوردهای اطلاعاتی در 
مورد خانه های خالی نادرست بود گفت:در حال محاسبه مالیات خانه های لوکس 

برای ۱۴۰۱ هستیم.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از خانه ملت، داوود منظور در مورد گزارش 
دیوان محاسبات مبنی بر عدم دریافت مالیات از خانه های خالی در سال ۱۴۰۰، 
اظهار کرد: ما بر اساس اطلاعات وزارت راه و شهرسازی و سامانه اسکان و املاک، 

خانه های خالی را شناسایی و مالیات آن ها را محاسبه می کنیم.
رئیس سازمان امور مالیاتی افزود: این اطلاعات یک بار تقریباً دی ماه به دست 
ما رسید که ما بر اساس این اطلاعات مالیات خانه های خالی را محاسبه کردیم. 
در تیرماه وزارت راه و شهرسازی یک بار دیگر اطلاعات جدیدی را به ما داد که 
با اطلاعات اولیه تفاوت هایی داشت، بنابراین ما این اطلاعات را مبنای محاسبه 

مالیات خانه های خالی در سال گذشته قرار دادیم.
مالیاتی از خانه های خالی در سال 1۴۰۰ دریافت نشد

منظور اضافه کرد: طبیعی است که در سال ۱۴۰۰ عملًا از خانه های خالی، 
مالیات دریافت نکرده باشیم زیرا پایان سال گذشته تکلیف خانه های خالی روشن 
شد یعنی مشخص شد که کدام یک از خانه ها خالی هستند بدان معنا که مالیات 
سال گذشته را باید در ۱۴۰۱ اخذ کنیم، بنابراین گزارش دیوان محاسبات کاملًا 
درست است زیرا بنا نبوده که ما در سال گذشته بابت خانه های خالی مالیاتی 
دریافت کنیم اما امسال به دنبال وصول مالیات این خانه ها هستیم که تاکنون 
نیز مبالغی وصول شده البته تا سقف مالیات های پیش بینی شده فاصله داریم 
که در حال تکمیل کار هستیم. رئیس سازمان امور مالیاتی ادامه داد: یکی از 
مشکلاتی که اکنون با آن رو به رو هستیم این است که حتی اطلاعاتی که وزارت 
راه و شهرسازی در تیرماه در اختیار ما قرار داد از سوی افرادی که به عنوان دارنده 
خانه های خالی شناخته شده بودند، مورد ایراد و اعتراض قرار گرفت. وی با بیان 
اینکه ما این ایرادات را به وزارت راه و شهرسازی منتقل کردیم، تصریح کرد: بر 
اساس اطلاعات ما -از اخبار داخلی وزارت راه و شهرسازی که رسمی نیست- 
وزارت راه و شهرسازی تشخیص داده که از ۵۲۰ هزار واحد خانه خالی که به ما 
اعلام شده، بخشی از خانه ها، خالی نبودند یعنی حدود بخشی از رکوردهای 
اطلاعاتی نادرست بوده است. رئیس سازمان امور مالیاتی گفت: ما تا اطلاعات را 
دقیق و کامل نکنیم، نمی توانیم به مردم بابت دریافت مالیاتی که بدهکار نیستند، 
فشار بیاوریم. در حال حاضر ما موضوع را با وزارت راه و شهرسازی دنبال می کنیم؛ 
آخرین فهرست اطلاعات پردازش شده در مورد خانه های خالی را باید به ما ارائه 
دهند تا ما بتوانیم برگه های مطالبه صادر کنیم و مالیات خانه های خالی سال 

۱۴۰۰ را وصول کنیم.
 ،۱۴۰۰ سال  در  گران قیمت  خانه های  از  مالیات  دریافت  میزان  درباره  وی 
توضیح داد: ما سال گذشته بانک اطلاعاتی مناسبی در اختیار نداشتیم که 
امسال خوشبختانه با همکاری شهرداری ها، وزارت راه و شهرسازی و سازمان ثبت 
املاک توانستیم اطلاعات بسیار ارزشمند و به روزی را دریافت کنیم. اکنون در 
حال محاسبه مالیات خانه های گران قیمت برای سال ۱۴۰۱ هستیم و تا یک تا ۲ 
ماه آینده این مالیات ها مشخص و برگه تشخیص صادر می شود و به اطلاع مردم 

می رسد.

یک کارشناس بازار کار با تاکید بر افزایش دوباره حقوق کارگران، گفت: با توجه 
به شرایط اقتصادی و تورمی که در کشور وجود دارد، به نظر می رسد ضرورت 

این کار جدی است.
موضوع افزایش حقوق کارمندان و بازنشستگان بالاخره اجرایی شد. هفته 
این  و حال  افزایش حقوق قطعی شد  رقم  براساس مصوبه مجلس،  گذشته 

مصوبه به تایید شورای نگهبان رسیده است.
براساس آخرین اظهارنطر مقامات دولتی، محاسبه افزایش حقوق از ابتدای 
مهرماه خواهد بود. سید محمد حسینی، معاون امور مجلس رییس جمهور 
را  دولت  کارکنان  حقوق  افزایش  در  سیزدهم  دولت  اقدام  آبان ماه،  دوازدهم 
افزایش حقوق  برای  بی سابقه خواند و گفت: دولت در میانه سال لایحه ای 
اواخر  دولت ها  معمولا  افزود:  وی  است.  داده  بازنشستگان  و  دولت  کارکنان 
سال که متمم بودجه را تحویل می دهند، با کسری بودجه مواجه می شوند و 
می خواهند از برخی از هزینه ها عبور کنند تا بتوانند آن سال را به آخر برسانند، 
اما خوشبختانه با تلاش های انجام شده و افزایش درآمدی که ایجاد شد، دولت 
لایحه متناسب سازی حقوق را به مجلس ارائه کند. معاون امور مجلس رییس 
جمهور عنوان کرد: خوشبختانه با همکاری خوب نمایندگان مجلس، لایحه 
متناسب سازی حقوق آماده و نهایی شده و به شورای نگهبان ارسال شده است . 
در برخی موارد افزایش حقوق ها تا ۵ درصد و در برخی از نیروها مثل نیروی 

انتظامی تا ۲۰ درصد هم افزایش می یابد.
دولت با کدام بخش های مصوبه مجلس مخالف است؟

البته مسعود میرکاظمی، رییس سازمان برنامه و بودجه روز چهارشنبه هفته 
گذشته در حاشیه نشست هیات دولت در جمع خبرنگاران درباره لایحه افزایش 
حقوق کارمندان و بازنشستگان در مجلس اعلام کرد: در مجلس در مواردی 

هزینه ها را افزایش و در مواردی هزینه را کاهش دادند.
وی افزود: دولت از اول شهریور گفته بود حقوق ها افزایش یابد که در مجلس 
قرار بر اول مهر شد که اینجا صرفه جویی شد. بخش هایی در صحن اضافه شد 
که مورد مخالفت ما و کمیسیون )برنامه وبودجه( بود و درخواست دولت این 
بود که حذف شود، زیرا مازاد بودجه ای بود که مورد موافقت دولت و کمیسیون 

برنامه وبودجه مجلس بود.
دولت رییسی قبلا مخالف افزایش حقوق بود

در همین خصوص حمید حاج اسماعیلی، کارشناس بازار کار در گفت وگو با 
خبرگزاری خبرآنلاین گفت: افزایش حقوق کارمندان و بازنشستگان دولتی، 
مساله عجیبی است؛ از این جهت که برای اولین بار دولت حاضر شد در میانه 
سال، دستمزد و حقوق کارمندان و مستمری بگیران را مورد بازنگری قرار دهد. 
اتفاقی که طی سال های گذشته مورد درخواست کارگران بود که در شورای 

عالی کار انجام می شد و همه دولت ها مخالفت می کردند.
وی افزود: دولت سیزدهم هم اساسا با افزایش حقوق ها و مستمری ها به اندازه 
نرخ تورم مخالف بود. هم این موضوع را در اوایل شروع به کار دولت سیزدهم 
دیدیم و هم در پایان سال گذشته که لایحه بودجه نهایی شده بود و آن را به 

مجلس فرستاد.
دیدیم  ولی  کرد:  تصریح  کار  بازار  کارشناس  ،این  آنلاین  خبر  گزارش  به 
مجلس برخلاف نظر دولت، تغییراتی در حقوق و افزایش حقوق کارمندان و 
بازنشستگان انجام داد که نقطه برجسته آن، حداقل حقوق کارمندان بود که 
دولت مبلغ ۴ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان را تبلیغ کرده بود و مجلس و کمیسیون 
تلفیق آن را به ۵ میلیون و ۶۰۰ هزار تومان افزایش دادند. حداقل حقوق کارگران 

هم متاثر از همین مساله به همین رقم افزایش پیدا کرد.
حقوق کارگران بازنگری شود

حاج اسماعیلی عنوان کرد: نکته ای که در این میان می خواهم روی آن تاکید 
کنم، کارگران هستند که دستمزدشان طی روزهای آینده در شورای عالی کار 

مورد بازنگری قرار گیرد.
وی متذکر شد: یکی از علت های اصلی این است که قبح این مساله شکسته 
شده و دولت پیشگام شده و این کار را برای کارمندان انجام داده است. این حق 
بخش خصوصی و کارگری است که خارج از حوزه دولت در شورای عالی کار، 

حقوق کارگران را مورد بازنگری قرار دهند.
حقوق  حداقل  افزایش  موضوع،  دومین  گفت:  کار  بازار  کارشناس  این 
کارمندان است که از ۵ میلیون و ۶۰۰ هزار تومان، به ۶ میلیون و ۶۰۰ هزار 

تومان افزایش یافته است که این موضوع باید برای کارگران نیز حتما اجرا شود.
چرا حقوق کارمندان بالا رفت؟ 

حاج اسماعیلی افزود: با توجه به شرایط اقتصادی و تورمی که در کشور وجود 
دارد، به نظر می رسد ضرورت این کار جدی است.

وی عنوان کرد: اما چرا دولت این کار را انجام داد؟ دولت واقعا ارزیابی دقیقی 
از تورم و شرایط اقتصادی کشور نداشت. به هرحال تجربه کافی و تحلیل دقیقی 
در این خصوص نداشتند و هر روز که حرکت کردند، تجربه خاص و جدیدی را در 
حوزه های اقتصادی و اجتماعی تجربه کردند و در شرایطی بودند که هم مجبور 

به انعطاف و هم انفعال بودند.
وی تصریح کرد: من در خصوص حقوق کارمندان، حرکت دولت را انفعالی و 
تغییر در رویکرد اولیه تلقی می کنم، چون دولت از اول مخالف افزایش حقوق 
کارمندان بود و این که لایحه دوفوریتی را به مجلس فرستاد و عقب نشینی کرد، 

باید یک انفعال در برنامه های دولت تلقی کنیم.
این کارشناس بازار کار یادآور شد: بیشتر البته این مساله تلقی شد که دولت 
پس از این که نتوانست در مقابل حقوق کارگران و افزایش مستمری بازنشستگان 
مقاومت کند و در نهایت مجلس، دولت را وادار کرد که این مصوبه را باطل کند، 
با اعتراض های کارمندان و بازنشستگان دولتی مواجه شد و در نهایت به افزایش 

حقوق کارمندان تن داد.
کسری بودجه دولت چه می شود؟

حاج اسماعیلی گفت: موضوع آخری که می خواهم اشاره کنم، منابع اعتباری 
است. با توجه به کسری بودجه بزرگی که دولت دارد، باید گفت دولت هیچ 

منابعی برای تخصیص افزایش حقوق برای کارمندان و بازنشستگان ندارد.
وی افزود: براساس برآوردهایی که سازمان برنامه و بودجه داشته، حداقل ۵۰ 
هزار میلیارد تومان پول نیاز است که اگر با کسری ای که تا الان قطعی شده، به 
اعتقاد سازمان برنامه بیش از ۳۲۰ هزار میلیارد تومان بودجه کسری دارد که اگر 
۵۰ هزار میلیارد تومان را هم به آن اضافه کنیم، بالغ بر ۳۷۰ هزار میلیارد تومان 

کسری قطعی بودجه است.
را  این کسری  تاکید کرد: دولت چگونه می خواهد  کار  بازار  این کارشناس 
جبران کند؟ تا الان هم برای این ۵۰ هزار میلیارد تومان، نه دولت و نه مجلس 

نتوانستند منابعی را تعریف کنند.
حاج اسماعیلی عنوان کرد: دولت تاکید دارد که سازمان ها و وزارتخانه ها باید 
اموال مازاد خود را بفروشند؛ کاری که در بودجه هم دیده شده بود و به هیچ وجه 
محقق نشده است. وی افزود: بر این اساس، این ۵۰ هزار میلیارد تومان را از نظر 
من باید جزو کسری بودجه امسال تلقی کنیم.طبیعی است که وقتی ما منابعی 
نداریم و افزایشات را انجام می دهیم، یعنی چاپ پول و استقراض از بانک مرکزی 
کرده ایم و یا این که در نهایت در بهترین روش، دولت اوراقی را در اختیار دولت 
یا بانک مرکزی قرار می دهد که به بانک ها بدهد تا معادل آن بتوانند بانک ها به 

دولت کمک کنند.
به  تورم منجر  افزایش  کار عنوان کرد: در هر دو حالت  بازار  این کارشناس 
افزایش نقدینگی می شود و خود این موضوع، خنثی کننده افزایش حقوق ها 

و مستمری ها خواهد بود.
حاج اسماعیلی متذکر شد: قبلا هم گفته ام که افزایش حقوق ها، دستمزدها و 
مستمری ها و در مقابل، افزایش تورم و نقدینگی، دور باطلی است که به صورت 

بیمار در ایران وجود دارد و باید برای همیشه این مساله خاتمه پیدا کند.
زمان افزایش حقوق کی است؟

این کارشناس بازار کار خاطرنشان کرد: دولت هر چه سریع تر افزایش حقوق را 
اعمال کند، به نفع خودش است، چون مشکلات دولت بیشتر می شود. ما داریم 
به پایان سال نزدیک می شویم. حال که شورای نگهبان این مصوبه را تایید کرده، 

اعتقاد من این است که دولت افزایش حقوق را از آبان ماه می تواند اعمال کند.

روایت یک کارشناس از میزان کسری بودجه دولت 

دولت ارزیابی دقیقی از تورم و شرایط اقتصادی ندارد

سخنگوی بازار متشکل ارزی گفت: مردم دقت کنند در شرایطی که فعالان حرفه ای بازار حاضر به خرید ارز نیستند دچار هیجان 
نشوند.  »مسعود توکلی« درباره وضعیت بازار ارز توضیح داد: روز شنبه دلار در بازار آزاد در کانال ۳۶ هزار تومان نوسان داشت و در بازار 
توافقی نیز این رقم بین ۳۴ تا ۳۴ هزار و ۵۰۰ تومان معامله می شد. بازار توافقی، بازار بنکداری بین صرافان است و بر بازار آزاد تاثیر 
می گذارد و صرافان به عنوان بازیگران اصلی بازار ارز برای انجام معاملات با یکدیگر این رقم را مبنای معامله قرار می دهند اما این مبلغ 
برای فروش دلار به مردم عادی مدنظر قرار نمی گیرد. سخنگوی بازار متشکل ارزی با اشاره به تشکیل صف های خرید ارز با نرخ توافقی 
در مقابل صرافی ها گفت: این صف ها بار روانی به وجود آورده  که تقاضا زیاد است و افراد باید با هر قیمتی دلار خریداری کنند. علت 
صف های طولانی این بود که مردم معمولا آگاهی از صرافی های مختلف در سطح شهر ندارند بنابراین چند صرافی در موقعیت مکانی 
در شهر تهران شناخته شده تر هستند و مراجعه افراد به این صرافی ها زیاد است و صف های طولانی این شائبه را به وجود می آورد که 
هجوم برای خرید دلار در بازار ارز وجود دارد. توکلی گفت: راه اندازی سامانه برخط خرید و فروش ارز و اطلاع رسانی به مردم درباره 
خرید از این سامانه و تسری یافتن آن بین فعالان بازار باعث می شود که تمام صرافی های مجاز وارد معامله شود و این توزیع تقاضا بین 
صرافی ها بار روانی را کاهش می دهد و صف ها را از بین می برد. وی تاکید کرد: عدم اطلاع افراد از ظرفیت  صرافی های مختلف برای 
عرضه ارز توافقی موجب ازدحام در برخی صرافی ها می شود و سامانه برخط اطلاع رسانی و توزیع متقاضی می کند و بار روانی را کاهش 
می دهد. سخنگوی بازار متشکل ارزی تصریح کرد: این گمانه که تقاضا در بازار ارز زیاد شده و ارز کم است درست نیست و شرایط عادی 
است و اخباری از این دست بار روانی را به جامعه تحمیل می کند. وی درباره عدم آگاهی برخی افراد از وضعیت بازار ارز و سرمایه گذاری 
در این بازار در شرایط موجود گفت: نکته ای که مردم باید به آن توجه کنند این است صراف ها که تجربه چند ساله دارند حاضر نیستند 

در نرخ هایی که در بازار آزاد وجود دارد دلار خریداری کنند و با یک اختلاف زیادی دلار خود را می فروشند .
توکلی بیان کرد: بخش قابل توجهی از فروشندگان ارز در بازار توافقی صرافی ها هستند، یعنی معامله بین صرافی ها در نرخ های پایین 
انجام می شود و صرافی ها حاضر هستند دلار خود را قیمت های کمتر از دو تا سه هزار تومان پایین تر از بازار آزاد بفروشند و تمایلی به 
خرید دلار با نرخ های بالا ندارند. وی اظهارداشت: فعال حرفه ای بازار در نرخ های بالا نه تنها خرید نمی کند بلکه فروشنده است بنابراین 
چگونه است که افراد در بازار غیررسمی دلار با قیمت بالا خریداری می کنند. سخنگوی بازار متشکل ارزی درباره فعالیت فروش ارز در 
سامانه برخط گفت: این سامانه از روز گذشته فعالیت خود را شروع کرد اما چون بار ترافیکی زیاد بود و تقاضای غیرواقعی  در بازار وجود 

داشت سامانه دچار اختلال شد اما هم اکنون این اختلال برطرف شده است.

یک کارشناس ارشد بازار سرمایه گفت: بیمه سبد سهامداران خرد به طور حتم کمک کننده به این روزهای بازار سهام است تا 
این بخش از سهامداران که تعداد زیادی از جامعه سهامداری را تشکیل می دهند، از دریافت سود ۲۰ درصدی مطمئن باشند 

و بدون دغدغه در بازار بمانند. 
»سید علی سجادی« در گفت وگویی اینکه بازار سهام ممکن است در شرایطی با تلاطم هایی همراه باشد که منجر به ایجاد 
فروش هیجانی شود، افزود: به طور معمول در این شرایط سهامداران خرد هستند که دچار ترس و واهمه می شوند و با توجه به 

وجود برخی از مسایل مبهم در بازار دست به فروش های هیجانی در بازار می زنند.
وی افزود: درست است که عنوان این سهامداران در بازار، سهامدار خرد است، اما به دلیل انبوه بودن تعداد آنها در بازار 

می توانند اثر زیادی را با خود به همراه داشته باشند.
سجادی اظهار داشت: از سوی دیگر در بیشتر بورس های دنیا مانند آمریکا و مالزی، قوانین و مقرراتی را که نهادهای ناظر بازار 
سرمایه وضع می کنند در راستای حمایت از سهامداران خرد است، زیرا سهامداران عمده و نهادی، خود مجموعه متخصصی 

هستند که صلاح کار خود را بهتر تشخیص می دهند و به موقع نسبت به وضعیت بازار واکنش نشان می دهند.
این کارشناس بازار سرمایه ادامه داد: ابزار مربوط به بیمه سبد سهام برای سهامداران خرد در شرایط فعلی بازار که برخی 
ابهامات و نگرانی از کاهش ارزش پرتفوی آن ها وجود دارد، اقدامی در راستای اطمینان بخشی آنها و کسب سود حداقل ۲۰ 

درصدی است.
وی تصریح کرد: استفاده از بیمه سهام نشان می دهد سهامدار عمده که اطلاعات کاملی از وضعیت شرکت دارد، نسبت به 

بازدهی حداقلی در خصوص سهام خود اعتقاد خواهد داشت و همین اقدام نوعی چشم انداز روشن را به بازار تزریق می کند.
به گفته سجادی، استفاده از بیمه در کنار دیگر مسایل از جمله رفع ابهامات در روند سودآوری شرکت ها می تواند کمک کننده 

به بازگشت اعتماد سهامداران در بازار باشد.
این کارشناس بازار سرمایه معتقد است، همان طور که عوامل زیادی دست به دست هم دادند تا سهامداران نسبت به 

سرمایه گذاری در بازار بی اعتماد شوند عوامل زیادی باید در کنار یکدیگر قرار بگیرند تا اعتماد دوباره به این بازار بازگردد.
وی در پایان گفت: وقتی سهامداران خرد می توانند سهامی را که در اختیار دارند را بیمه کنند، عملا بازدهی حداقلی را برای 

خود تضمین کرده اند و این اتفاق بدون شک در روند معاملات آنها و بازار اثرگذار است.

سخنگوی بازار متشکل ارزی:

فعالان حرفه ای بازار حاضر به خرید ارز نیستند 
کارشناس ارشد بازار سرمایه اعلام کرد؛

بیمه سبد سهام اقدامی در راستای اطمینان بخشی به سهامداران خرد

در گفت وگو با یک کارشناس اقتصادی تشریح شد: 

دلایل اقتصادی اعتراضات اخیر
استاد اقتصاد دانشگاه اظهار داشت: آنچه مردم را ناراضی 
آقایان سال ها برای کاهش  این است که  و خشمگین کرده 
فشارها وعده می دهند اما خودشان و خانواده  ایشان زیر بار 
تحمل هیچ فشاری نرفته اند و نمی روند و شبکه های اجتماعی 
به طور گسترده این شکاف را به تصویر کشیده و این تبعیض و 

نابرابری ها را عیان کرده است. 
مرتضی افقه در گفت وگو با ایلنا با اشاره به بررسی عوامل موثر 
در شکل  گیری اعتراضات و ریشه اقتصادی آن اظهار داشت: 
اعتراضات فعلی متراکم شده تمام فشارهایی است که به طور 
اعم همه مردم و به طور خاص جوانان در طول سه دهه بعد از 

جنگ تحمل کرده اند.
وی ادامه داد: ریشه اصلی این فشارها مشکلات اقتصادی 
بوده  است و همین عامل باعث شده جوانان آینده روشنی 
تصوری  جوانان  که  شرایطی  در  نبینند،  و  نشوند  متصور  را 
از دستیابی به شغل مناسب ندارند به تبع آن امکان ازدواج 
در آینده را نمی بینند و امکان تفریحات حداقلی را ندارند و 
تمام این موضوعات، مجموعه ای از فشارهایی است که مردم 

متحمل آن هستند.
افقه گفت: در مواجهه با حجم قابل توجهی از مشکلات 
داخلی از جمله فشارهای اقتصادی و معیشتی که برای مردم 
ایجاد شده و سال هاست که در تنگنای اقتصادی قرار گرفته اند، 
این  به  را هم  اجتماعی  دارد که سختگیری های  دلیلی  چه 
فشارها اضافه کنند. گویی که هیچ تدبیری در ذهن ندارند، 
برخی آقایان به این که مردم در هر شرایطی این وضعیت را 

تحمل می کنند، مغرور شده  بودند.  
این کارشناس اقتصادی با بیان اینکه مردم این ریشه های 
را در طول سه دهه گذشته تحمل کردند، اظهار  اقتصادی 
به  از گاهی اعتراضاتی نسبت  داشت: هرچند که مردم هر 
مسائل اقتصادی کشور داشتند اما تمام سختی های اقتصاد 
پس از جنگ، تحریم ها و... را تحمل کردند اما امروز دیگر به 
وعده ها امیدی ندارند. در حالی که در گذشته به امید رفع 
مشکلات اقتصادی فشارهای اجتماعی و فرهنگی را تحمل 
کرده  و می کردند اما امروز با این موضوع مواجه هستند که نه 
تنها ریشه های اقتصادی این فشارها حل نشده بلکه هر روز 
هم مشکلات اقتصادی بزرگ تر و عمیق تر می شوند و فشارهای 
اجتماعی و فرهنگی هم ادامه دارند و جمع این فشارها به طور 
طوفانی مردم را ناراضی کرده و باعث این اعتراضات شده  است.
وی با تاکید بر اینکه این اعتراضات برای کشور بسیار پرهزینه 
اقتصادی  مشکلات  معلول  خود  اعتراضات  همین  و  است 
ایجاد شده  که  و فضایی  اعتراضات  این  افزود:  بود،  خواهد 
می تواند علت ایجاد مشکلات اقتصادی جدید باشد و علاوه 
بر تحریم ها، تنش های داخلی هم باعث فرار سرمایه از کشور 

می شود که تبعات زیادی برای اقتصاد خواهد داشت.  
افقه ادامه داد: البته تا به امروز هم این وضعیت کشور اثر خود 
را در اقتصاد نشان داده و عیان شده  است که یکی از این علائم 
افزایش نرخ ارز بوده و بخشی هم عیان نشده و ممکن است در 
آینده نشانه های آن را ببینیم. این کارشناس اقتصادی گفت: 
طبیعی است پس از ۴ سال که درآمدهای نفتی به حداقل 

رسیده و در این مدت هم واردات کالا هزینه بالایی داشته، 
برخی از مشکلات اقتصادی نمایان شده و احتمالا بخشی از 
این مشکلات اقتصادی هم هنوز پشت پرده قراردارند و هنوز 
رفاه و سطح  به شکاف  اشاره  با  نداریم. وی  آنها  از  اطلاعی 
زندگی مسئولان و مردم اظهار داشت: همین شکاف رفاه بین 
مردم و مسئولان ضریب بالایی در شکل گیری این اعتراضات 
داشته و اگر مردم این را حس می کردند که تمام ایران در یک 
سطح زندگی می کنند امروز متحمل چنین فشاری نبودند و 
تا این حد خشمگین نمی شدند و سرمایه اجتماعی سرکوب 
نمی شد. انچه مردم را ناراضی و خشمگین کرده این است که 
آقایان سال ها برای کاهش فشارها وعده می دهند اما خودشان 
و خانواده  ایشان زیر بار تحمل هیچ فشاری نرفته اند و نمی روند 
و شبکه های اجتماعی به طور گسترده این شکاف را به تصویر 

کشیده و این تبعیض و نابرابری ها را عیان کرده است.
نگاه به شرق تاثیری در اقتصاد ایران نداشت 

جوانان  از  امروز  که  خشمی  این  اینکه  اینکه  بیان  با  افقه 
می بینیم هم فشار متراکم شده از تبعیض،  نابرابری ها و فقر 
میان  راهکار  کرد:  تاکید  است،  گذشته   سال های  طول  در 
مدت و کوتاه مدت برون رفت از این شرایط، کاهش مشکلات 
اقتصادی است و هیچ گریزی جز رفع مشکل تحریم ها وجود 
ندارد. آقایان اگر از برجام و احیای آن متنفر هستند، از هر 

طریق دیگری باید فشار تحریم ها را از دوش مردم بردارند.
وی گفت: شرایط اقتصادی کشور به گونه ای نیست که آقایان 
به شعارهای دوره انتخابات مبنی بر اینکه بدون برجام می توان 

اقتصاد را بهبود بخشید، ادامه دهند. آیا دولت های قبل کشف 
نکرده  بودند که می توان با کمک شرق، اقتصاد را بهبود بخشید 
و یا اینکه آیا این موضوع کشف نشده بود که می توان در نبود 
یک  از  بیش  داشت؟  تجارت  همسایه  کشورهای  با  برجام 
سال و ۴ ماه از عمر دولت سیزدهم گذشته است اما نه پیمان 
شانگهای و نه مراودات اقتصادی با کشورهای همسایه که گمان 
می کردند این طریق می توانند اقتصاد را نجات دهند، اثر قابل 
توجهی در اقتصاد کشور نداشته اند. واقعیت این است که نظام 
مالی دنیا در دست برخی از کشورهای قدرتمند است و ما باید 
بتوانیم از طریق دیپلماسی خارجی مشکل اقتصاد در کشور را 
با تعامل با دنیا برطرف کنیم در غیر این صورت در کوتاه مدت 

آقایان هیچ مشکلی را نمی توانند حل کنند.
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علیرضا دبیر: 

هیچ وقت حال کشتی تا این حد 
خوب نبوده است

کشتی  فدراسیون  رئیس 
کشتی  حال  هیچ موقع  گفت: 
در  نه  نبوده؛  خوب  انقدر 
از  نه  و  امکانات  نه  مدال آوری، 

لحاظ احترام بین مردم.
براساس این گزارش با حضور 
لشگری،  و  کشوری  مسئولین 
جمعی  شهدا،  معزز  خانواده 
و  قهرمانان  فرهیختگان،  از 
پهلوانی  ورزش  پیشکسوتان 
کشتی  خانه  محل  در  کشتی 
شهید مصطفی صدرزاده واقع 

در کمپ تیم های ملی صورت گرفت.
در این مراسم علی رضا دبیر رئیس فدراسیون کشتی، مهدی میرجلیلی رئیس 
سازمان بشیج ورزشکاران به همراه علی رضا پاکدل، مهرداد علی قارداشی و مهدی 

گودرزی اعضای هیات اجرایی کمیته ملی المپیک حضور یافتند.
رئیس فدراسیون کشتی در این مراسم اظهار داشت: هیچ موقع حال کشتی 
این قدر خوب نبوده؛ نه در مدال آوری، نه در امکانات و نه از لحاظ احترام بین 
مردم. حداقل تاریخ ۳۵ساله اش را من یادم هست؛ دوره آقا تختی، دوره ما و 
حیدری ها و این دوره. از هر نظری چه امکانات، چه مدال و چه جایگاه هیچ وقت 
مثل این دوره نیست. والله همه اش برکت این شهداست، اگر من بگویم کار من 
است که خاک بر سرم! شهید غیرت دارد روی جایی که به نامش شده، روزی اش 
را شهدا می رسانند و ما تا به حال نمانده ایم و نمی فهمیم چطور انجام شده. این 
مراسم ها کُد به ما می دهد، نه که سالی یک بار بزرگ داشت بگیریم. این کفِ خیابان 
ماهاست، نام گذاری مسابقات بزرگ داشت به نام علی رضا دبیر که نه، الگوی واقعی 

باید معرفی شود و به نام شهدا باشد. این ها می توانند ۷۰ هزار شفاعت کنند.
15۰۰ شهید کشتی گیر در کشور داریم 

وی افزود: ۴ دسته انعمت علیهم داریم، امام ها، صدیقین، صالحین و شهدا. 
انعمت علیهم ولایت اهل بیت است. ان شاالله فدراسیون ها این فرهنگ را رواج 
بدهند. یک نقدی اگر بخواهم بکنم؛ این است که فرهنگ جهاد و جبهه در دهه 
۷۰ کف جامعه نیامده که اگر می آمد، خیلی مشکلات را نداشتیم. خدا آخرش با 
فضلش ما را می سنجد اما جواب شهدا را دادن سخت است. چه مدیر بی عرضه ای 

که کار نمی کند و چه کسی که به کشور لطمه می زند.
دبیر در ادامه در خصوص شهدای کشتی گیر گفت: ۱۵۰۰ شهید کشتی گیر 
در کشور داریم و تا روزی که طاقت داشته باشم، باید کتاب شان در بیاید. ماهی 
۲ کتاب باید با ادبیات کشتی گیری بیرون بیاید چون هر جامعه ای ادبیات 
خودش را دارد؛ کشتی لات ولوتی خوشگل است. روزی از سمت آن هاست، نه 
ما. به وزیر گفتم تیر ماه کارم تمام می شود و دیگر نمی آیم، به من گفت نمی شود 
کنتور صفر کنی؟ به او گفتم اصلا ببین خودت هستی! با او شوخی داریم و 

دوست هستیم.
رئیس فدراسیون تصریح کرد: روسای هیات ها این جا هستند چون کشتی دارد 
پوست اندازی درست وحسابی می کند. تیم دوم و سوم فرنگی ما در آذربایجان به 
فینال جام جهانی رفته و ترکیه قهرمان جهان را برده. تیم های ما یک روز ۳ مدال 
می گرفتند و امروز بچه ها با ۹ نفر ۷ مدال می گیرند. ما قهرمان داریم، عرضه نداریم 
مثل هالیوودی ها بسازیم. این ها را باید بولد کنیم، نه این که ۵ یا ۶ مدال دارد. 
به درک؛ چه کاری برای خدا کرده؟ ما باید همیشه به اعمال و کار های خودمان 

ناظر باشیم.

بیرانوند:  تیم ملی برای تاریخ سازی متحد شده 

یکسال است همه از مصدومیت من
 حرف می زنند!

از  می آید  کسی  هر  است  یکسال  گفت:   ایران  فوتبال  ملی  تیم  دروازه بان 
مصدومیت من حرف می زند!

علیرضا بیرانوند در حاشیه تمرین روزیکشنبه  تیم ملی فوتبال کشورمان اظهار 
داشت: لژیونرها نیستند به جزء دو سه نفر که آمده اند. این هفته دوم است که 
مرتب صبح و بعدازظهر تمرین می کنیم شرایط خیلی خوبی است همه بچه ها 
آماده هستند. تمرینات خیلی خوبی را پشت سر می گذاریم ان شاءالله بتوانیم 
این هفته را را با بازی دوستانه ای که پیش رو داریم خیلی خوب تمام کنیم و آماده 

جام جهانی شویم.
دروازه بان تیم ملی فوتبال ایران در مورد شرایط خودش و شناخت از حریفان 
گفت:  خدا را شکر شرایط خودم خوب است مثل تمام بازیکنان دیگر، همه برای 
بازی های خیلی خوب آماده هستیم تا مردم را خوشحال کنیم. حریفان را همه 
می شناسند،  کارمان خیلی سخت است متحد شدیم که بتوانیم تاریخ سازی کنیم 
و از گروه مان صعود کنیم. با تمریناتی که داریم و زحمات کادر فنی تلاش می کنیم 

این اتفاق برای تیم ملی بیفتد.
بیرانوند در مورد اینکه چقدر امیدوار است تیم ملی این دوره بتواند از گروه 
خودش صعود کند گفت: ما دوره قبل خیلی شانس داشتیم می توانستیم از 
گروه مان صعود کنیم الان همان کادر حضور دارد آنها برگشته اند و شناختی خیلی 
خوبی از بچه ها دارند هر چند زمان کم بود اما چون کی روش جام جهانی قبلی 
بود و می دانیم که از ما چه چیزی می  خواهد که در بازی ها پیاده کنیم مسلما با 
توضیحات بیشتری که در این مدت به ما داده شانس زیادی داریم که بتوانیم 
با بازی های خیلی خوبی که مقابل اروگوئه و سنگال انجام دادیم خودمان هم 

امیدواریم.ان شاءالله مردم هم دعا می کنند که بتوانیم صعود کنیم.
است  داشت: یکسال  اظهار  خودش  مصدومیت  وضعیت  خصوص  در  وی 
که  نشان می دهد  کنم عملکردم  فکر  هر کسی می آید می گوید مصدومیت! 
مشکل خاصی ندارم مصدومیت جزئی داشتم نمی گویم ندارم اما به لطف خدا و 
زحمات کادر پزشکی الان مشکل خاصی ندارم مدتی زیر نظر پزشکان تیم ملی و 
پرسپولیس بودم و تمرینات خاص خودم را انجام می دادم. عملکردم در پرسپولیس 
نگران هیچ چیز  آماده هستم.  بازی می کردم الان  تا دقیقه ۹۰  بود  مشخص 

نباشید.ان شاءالله بتوانیم شما را خوشحال کنیم.

پای برزیل در شن های دبی گیر کرد ؛

ایران قهرمان جام بین قاره ای فوتبال ساحلی 
تیم فوتبال ساحلی ایران با پیروزی مقابل برزیل به مقام قهرمانی مسابقات جام 

بین قاره ای دست یافت. 
براساس این گزارش ، تیم های ملی ساحلی ایران و برزیل یکشنبه شب از ساعت 

۱۹:۳۰ در فینال مسابقات جام بین قاره ای روبروی یکدیگر قرار گرفتند.
تیم فوتبال ساحل ایران که برای رسیدن به فینال مسیر سختی را پشت سر 
گذاشته و از سد رقبای ریز و درشت خود گذشته بود انگیزه های زیادی داشت تا 
در سواحل نیلگون خلیج فارس اتفاق بزرگ و فراموش نشدنی را رقم زده و جام را 

تصاحب کنند.
برزیل و ایران که با سه عنوان قهرمانی در تعقیب روسیه با چهار قهرمانی هستند 
به دنبال این بودند تا با برتری در ورزشگاه )کایت بیج دبی( در کنار روس ها، 

پرافتخارترین تیم مسابقات بین قاره ای می شوند.
قضاوت این مسابقه را )نگلاب ممدف( از آذربایجان با کمک  ابراهیم الرئیسی از 

امارات بر عهده داشت.
گل اول: حمید بهزادپور دروازه بان تیم ایران توپ را به محمد احمدزاده سپرد و او 
با یک ضربه قیچی برگردان زیبا توپ را به تور چسباند تا یکی از بهترین و زیباترین 

گل های تورنمنت شکل بگیرد.
 گل دوم: دقیقه سعید پیرامون با شوتی زیبا توپ را به کنج دروازه برزیل شلیک 

کرد تا گل دوم ایران به ثمر برسد.

بازیکن اسبق تیم ملی فوتبال گفت:در زمان حضورمان در تیم ملی صحبتی 
و ۲ دوره در  بود  زیرا کشورمان درگیر جنگ تحمیلی  از جام جهانی نشد 

مقدماتی جام جهانی شرکت نکردیم.
پرافتخارترین  از  یکی  استقلال  و  ملی  تیم  اسبق  بازیکن  بیانی  شاهین 
فوتبالیست های کشورمان است. در کارنامه  او هم قهرمانی با تیم ملی فوتبال 
در آسیا دیده می شود و هم قهرمانی با استقلال در جام باشگاه های آسیا. 
شاهین در ایران فقط برای استقلال بازی کرد اما در سه سال آخر در دو تیم 
قطری العربی و الشمال بازی کرد. تنها حسرت او شاید حضور در جام جهانی 
فوتبال باشد. گپ و گفتی با کاپیتان اسبق استقلال انجام دادیم که در زیر 

می خوانید:
* بعد از ۲۷ سال قهرمان آسیا شدیم

در سال ۱۳۶۹ به دعوت علی پروین دوباره به تیم ملی برگشتم و توانستیم 
از  یکی  واقعا  قهرمانی  آن  شویم.  آسیا  قهرمان  سال   ۲۷ از  بعد  پکن  در 
خاطره انگیزترین لحظه های زندگی ورزشی ام بود. تیم بسیار خوبی بودیم، 

یکدل و یکرنگ برای موفقیت تلاش کردیم و قهرمان شدیم.
*تیم دهداری هم لایق قهرمانی بود

در سال ۱۳۶۵ هم تیم ملی خوبی داشتیم که پرویز دهداری سرمربی اش 
بود و در المپیک سئول ۱۹۸۶ مقابل کره  جنوبی میزبان مسابقات قرار گرفتیم 
که در ضربات پنالتی بازنده شدیم و از گردونه رقابت ها کنار رفتیم. آن تیم ملی 
هم یکی از بهترین  تیم های ملی بود که شایستگی قهرمانی را داشت اما بد 

آوردیم و در ضربات پنالتی بازنده شدیم.
* چرا به جام جهانی نرفتیم؟!

در زمان حضورمان در تیم ملی صحبتی از جام جهانی نشد زیرا کشورمان 
درگیر جنگ تحمیلی بود و ۲ دوره در مقدماتی جام جهانی شرکت نکردیم.

) در مقدماتی جام جهانی ۱۹۸۲  که میزبان بازی های مقدماتی کویت بود 
در آن رقابت  ها  شرکت نکردیم. تیم ملی کشورمان در مقدماتی جام جهانی 
۱۹۸۶  نیز شرکت نکرد؛ فیفا در سال ۱۹۸۴ حکم تازه ای کرد وو کشورهای 

درگیر جنگ را از میزبانی مسابقات رسمی تحت نظر فیفا محروم کرده بود، 
ایران هم در اعتراض به این مساله در مسابقات مقدماتی جام جهانی شرکت 
نکرد و شانس حضوری دوباره در این عرصه را از دست داد.( به این ترتیب هیچ 

وقت در جام جهانی حاضر نشدیم.
* فوتبال آماتور و عاشقانه

فوتبال کنونی ما نسبت به آن دوره تغییرات زیادی کرده است. آن زمان 
فوتبال مان  آماتور بود و تقریبا دستمزدی از باشگاه ها دریافت نمی کردیمو به 
عشق مردم بازی می کردیم. من مجانی برای استقلال بازی کردم. بزرگترین 
افتخار برای ما پوشیدن پیراهن تیم ملی بود. ۱۲ سال عضو تیم ملی بودم و 
حدود ۵۰ بازی ملی دارم البته آن زمان حتی تعداد بازی های ملی هم مثل 
الان زیاد نبود. با این حال همین الان هم بزرگترین افتخار بازیکنان ما پوشیدن 

پیراهن تیم ملی است. 
* قرارداد حرفه ای 1۰۰ هزار دلاری

در سه سالی که در دو باشگاه العربی و الشمال قطر بازی کردم حدودا سالی 
۱۰۰ هزار دلار دستمزد گرفتم. البته دلار آن موقع قیمتش ۱۰۰ تومان بود. در 
کل زمانی که ما بازی می کردیم فوتبال کاملا متفاوت بود. خوشبختانه الان 

استقلال و پرسپولیس حرفه ای شده اند. 
* شانس صعود داریم

تیم ملی با هدایت کی روش برای اولین مرتبه شانس صعود از گروهش را 
دارد. کی روش بازیکنان را از مدت ها قبل به اردوهای تیم ملی دعوت کرده تا از 
نظر جسمانی و بدنی آماده  شان کند. کار تیم ملی در جام جهانی آسان نیست 
و صعود بسیار مشکل است اما دور از دسترس نیست. کی روش هم به همین 
دلیل روی آمادگی جسمانی بازیکنان تاکید دارد تا با دوندگی و جنگندگی 

بتوانند با حریفان مقابله کنیم.

شاهین بیانی: 

تیم ملی با کی روش شانس صعود دارد

ازشرایط خوب تکواندو دور شدیم اما دست و پا بسته  نیستیم
 رئیس فدراسیون تکواندو گفت: از عدم حضور مسئولان 
تکواندو گلایه   بدرقه  مراسم  و  ملی  تیم  اردوهای  در  ورزشی 
نمی کنم اما امیدوارم تیم ملی با دست پُر به کشور بازگردد تا 

دوستان به استقبال بیایند.
و پنجمین دوره رقابت های  ، بیست  این گزارش  براساس 
تکواندوی قهرمانی جهان کمتر از ١٠ روز دیگر به میزبانی 

کشور مکزیک برگزار خواهد شد. 
مرحله  آخرین  روزیکشنبه   تکواندوی کشورمان  ملی  تیم 
تمرینی خود را پیش از اعزام به مسابقات جهانی مکزیک در 
سالن خانه تکواندوی قیطریه برگزار کرد. هادی ساعی رئیس 

فدراسیون تکواندو نیز امروز در اردوی تیم ملی حضور داشت.
هادی ساعی رئیس فدراسیون تکواندو در گفت وگویی در 
پاسخ به این سؤال که شرایط تیم ملی تکواندو پیش از اعزام 
به مسابقات جهانی مکزیک را چطور ارزیابی می کنید، اظهار 
داشت: خوشبختانه در طول این چهار ماهی که اردوی تیم 
ملی پیگیری می شود ملی پوشان تمرینات بسیار خوبی را در 
طول این مدت سپری کردند و حالا برای اعزام به مسابقات 
جهانی آخرین مرحله اردوی خود را نیز سپری کردند. به هر 
حال ما نیز در طول این مدتی که اردوها پیگیری می شد تا 
جایی که توانستیم تیم ملی را حمایت کردیم و هر آنچه نیاز 

داشتند برای آنها مهیا کردیم. 
وی در ادامه افزود: ما تیم بسیار جوانی را به مسابقات جهانی 
مکزیک اعزام می کنیم. چهار نفر از تکواندوکاران ما نوجوان و 
دانش آموز هستند. در واقع آنها برای اعزام به این مسابقات از 
مدارس خود مرخصی گرفته  اند. این اتفاق، اتفاق خوبی برای 
تکواندوی کشورمان است اما از طرفی ریسک بسیار بزرگی 
برای فدراسیون و کادر فنی تیم ملی است. در هر صورت این 
نفرات در انتخابی تیم ملی بزرگسالان موفق شدند نفرات با 
تجربه را شکست دهند و ما نیز به آنها بها دادیم. امیدواریم این 
جوانان همانطور که در مسابقات انتخابی تیم ملی درخشیدند 
در مسابقات جهانی نیز جواب اعتماد فدراسیون و کادر فنی 

را بدهند.

ساعی در پاسخ به این سؤال که تیم ملی تکواندو سال 2٠١١ 
با رضا مهمان دوست در کشور کره جنوبی عنوان قهرمانی 
با  سال 2٠١5  روسیه  جهانی  مسابقات  در  و  کرد  کسب  را 
به  ترکیب جوان  با یک  مغانلو قهرمان دنیا شد، حالا  بیژن 
مسابقات جهانی مکزیک اعزام می شود. این تیم چقدر شانس 
سکونشینی و حتی قهرمانی را در این رقابت ها دارد، عنوان 
کرد: به هر حال بچه های ما که این دوره به مسابقات جهانی 
اعزام می شوند ترکیب کاملًا جوانی دارند. شاید به جرأت بگویم 
نصف این نفرات برای اولین بار است به مسابقات قهرمانی 
جهان اعزام می شوند. این دوره با دو دوره ای که تکواندوی 
بسیار  ما  بچه های  دارد.  زیادی  تفاوت  شده  قهرمان  ایران 
جوان و با انگیزه هستند توانایی  آنها بسیار بالا است آنها اگر به 
خودباوری برسند و به جوانی شان نبازند با وجود تجربه کمی که 
دارند می توانند روی سکو بروند ما از شرایط خوب تکواندو دور 
شده ایم اما تیم دست و پا بسته ای نداریم و به این نفرات اعزامی 

به مسابقات جهانی امیدواریم.
به  ایران  به این سؤال که تیم ملی تکواندو  وی در واکنش 
خاطر کارشکنی سفارت انگلیس از اعزام به مسابقات گرندپری 
منچستر باز ماند و شما در صحبت های اخیر مدعی شدید که 
به فدراسیون جهانی نامه ای ارسال کرده اید و به این موضوع 
اعتراض کردید آیا در رابطه با این موضوع در مسابقات قهرمانی 
جهان به صورت حضوری با دکتر چو رئیس فدراسیون جهانی 

خاطر  به  بله،  داشت:   اظهار  خیر،  یا  کرد  خواهید  رایزنی 
کارشکنی که سفارت انگلیس انجام داده ما اعتراض خود را به 
فدراسیون جهانی به صورت رسمی اعلام کردیم. بدون شک 
این موضوع را پیگیری می کنم. قطعاً در مسابقات جهانی 
مکزیک با دکتر چو در رابطه با این موضوع صحبت خواهم 
کرد. ضمن اینکه ما از فدراسیون جهانی می خواهیم تا در 
دادن میزبانی ها یک مقدار دقت بیشتری کنند. در صورتی 
که کشورها تضمین می کنند وقتی میزبان مسابقات می شوند 
کارشکنی نکنند به آن کشورها میزبانی را بدهند. به هر حال 
عدم حضور تیم ملی تکواندوی ایران در مسابقات گرندپری 

منچستر به تیم ما آسیب زد که این جبران  شدنی نیست.
رئیس فدراسیون تکواندو در پاسخ به این سؤال که انتظار 
می رفت مسئولان وزارت ورزش و جوانان برای بدرقه تیم ملی 
تکواندو امروز در مراسم بدرقه حضور پیدا می کردند، آیا شما در 
رابطه با این موضوع گلایه ای ندارید، گفت: من طی چند روز 
گذشته در رابطه با این موضوع صحبت هایم را مطرح کردم و به 
گوش وزیر ورزش و جوانان رسیده است. آنها چنین تصمیمی 
را گرفتند که در مراسم بدرقه حضور نداشته باشند. تیم ملی 
ادامه  کارمان  به  ما  و  می شود  حمایت  فدراسیون  طرف  از 
می دهیم. گله ای هم نمی کنم. امیدوارم بچه های ما دست پُر 
از مکزیک برگردند و بدون شک در آن صورت حتماً دوستان به 

استقبال تکواندو خواهند آمد. 

گلایه ساعی از بی توجهی وزارت ورزش به تکواندو؛

 با دست پر از جهانی برگردیم به سراغمان می آیند!

آگهی فقدان سند مالکیت
سند مالکیت ۲ دانگ از ششدانگ پلاک ۲۵۳۴/۱۸/۵۳- اصلی واقع در بخش ثبت ۲ قم در صفحه ۶۱ دفتر۱۹۳ ذیل ثبت ۳۳۱۳۷ به نام بتول حاج کریمی ثبت و سند مالکیت بشماره مسلسل ۷۹۰۹۶۶ صادر وتسلیم شده است ایشان فوت شده و 
وکیل ورثه حسن دانشور بموجب وکالت شماره ۱۸۲۹۲۵-۰۲/۱۰/۱۴۰۰ دفتر ۴ قم از طرف ورثه اعلام نموده استکه به علت جابجایی سند مالکیت مذکور مفقود گردیده است،لذا به استناد تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در ۱ نوبت 
به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام وارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است 

پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور اسناد مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد.)م الف ۱۵۸۳۰(
عباس پور حسنی حجت آبادی-رییس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک ثبت جعفریه تصرفات مالکانه مفروزی متقاضی پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تایید نموده اند.

۱-رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۱۹۰  مورخ ۱۴۰۱/۰۶/۰۸ پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۵۰۰۰۰۵۹ آقای 
اصغر صالحی فرزند تقی به کدملی ۰۳۸۵۶۹۸۴۲۹ نسبت به ششدانگ یک قطعه باغ بمساحت ۳۰۰۰۰ مترمربع،پلاک ۶ 

فرعی از ۴۵ اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری به وسیله سند رسمی شماره ۶۹۵۹۱ دفترخانه ۲۳ قم)م الف۱۵۰۴۹(
۲- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۱۸۴  مورخ ۱۴۰۱/۰۶/۰۷ پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۵۰۰۰۰۷۴ آقای 
داوود چهره نما فرزند محمود به کدملی ۰۳۸۵۶۷۷۰۵۷ نسبت به ششدانگ خانه بمساحت ۱۵۴ مترمربع،پلاک فرعی از ۵۵ 

اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری از مبایعه نامه عادی مع الواسطه از امامقلی محمدی)م الف۱۵۰۵۰(
۳- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۱۸۸  مورخ ۱۴۰۱/۰۶/۰۸ پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۵۰۰۰۰۴۲ آقای 
پوریا چراغی فرزند جمیل به کدملی ۰۳۷۲۵۰۰۲۸۵ نسبت به ششدانگ خانه بمساحت ۱۵۰/۱۵ مترمربع،پلاک فرعی از ۵۵ 

اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری از مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید یداله موسوی)م الف۱۵۰۵۱(
۴- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۱۸۰  مورخ ۱۴۰۱/۰۶/۰۷ پرونده کلاسه ۱۴۰۰۱۱۴۴۳۰۰۰۵۰۰۰۰۳۵ آقای 
مجتبی حمزه لو فرزند خیراله به کدملی ۵۵۷۹۱۲۵۸۲۸ نسبت به ششدانگ خانه بمساحت ۱۰۰ مترمربع،پلاک ۲۳ فرعی از 

۵۵ اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری از مبایعه نامه عادی مع الواسطه از قنبر محمدی)م الف۱۵۰۵۲(
۵- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۱۸۲  مورخ ۱۴۰۱/۰۶/۰۷ پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۵۰۰۰۰۱۹ خانم 

فاطمه بابائی فرزند عباداله به کدملی ۰۳۷۰۷۴۱۶۳۳ نسبت به ششدانگ خانه بمساحت ۱۵۲ مترمربع،پلاک فرعی از ۵۵ 
اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری از مبایعه نامه عادی مع الواسطه از رمضان جوکار)م الف۱۵۰۵۳(

۶- رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۰۰۰۵۰۰۰۱۸۶  مورخ ۱۴۰۱/۰۶/۰۸ پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۵۰۰۰۰۱۵ آقای 
اکبر شعبانی فرزند محمود به کدملی ۰۳۸۳۱۱۷۳۲۱ نسبت به ششدانگ خانه بمساحت ۱۵۵۷/۵۰ مترمربع،پلاک۲۴ فرعی 

از ۵۵ اصلی شهرستان جعفرآباد خریداری از مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابوالقاسم محمدی)م الف۱۵۰۵۴(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد واملاک جعفریه تسلیم و رسید آن 
را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و 
گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود.
)ایمان و روزگار(
تاریخ انتشار اول: 1۴۰1/۰8/۰1  
تاریخ انتشار دوم: 1۴۰1/۰8/1۶
محمدرضا خدایاری- رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان جعفرآباد

آگهی موضوع ماده ۳ قانون وماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی اداره ثبت اسناد واملاک جعفریه

ایمان / رضا ملکی
فصل پرفراز و نشیب فوتبال قم در تمامی رده ها در فصل 
گذشته حکایت از این داشت که در فصل بسیار گرم تابستان 
وانجام بازیها در ساعت ۴ بعدازظهر در دمای ۵۰ درجه آتشین 
قم حرف و حدیثهای بسیاری را بدنبال داشت ودر فصل جدید 
معضل بزرگی به نام نداشتن زمین چمن برای هیئت فوتبال 

همچنان باقیست.
هیئت فوتبال به برگزاری بیش از ۱۰۰۰ مسابقه در سال جاری 
وفصل گذشته اشاره میکند وبا از دست رفتن زمین تختی که به  
ورزش بانوان  اختصاص یافته است این سوال بزرگ در اذهان اهالی فوتبال قم جرقه میزند که با نبود زمین چگونه هیئت فوتبال 

میخواهد مسابقات را برگزار نماید.
شروع مسابقات کهن کسوتان در استادیوم هلال احمر از این هفته رقم خورد اما با توجه به اینکه زمین فوق در دست بخش 

خصوصی میباشد و هزینه هر بازی بسیار بالاست آیا میتوان به انجام بازیها در استادیوم هلال احمر امیدوار بود؟
برای مسابقات موسپیدان از ۱۰ تیم حاضر ۶ میلیون تومان از هر تیم به خزانه هیئت فوتبال واریز شد تا مسابقات انجام گیرد اما آیا 
این مسیر راه درست خود را می پیماید. قدیمیها از دادن پول بسیار ناراحت بودند،هیئت هم براین موضوع تاکید داشت که هزینه 
ها چند برابر شده و از عهده مخارجی چون آمبولانس،نیروی انتظامی،کمیته داوران و برگزاری بر نمی آید یا می بایست مسابقات 

تعطیل میشد یا پول از تیمها گرفته میشد. به هرحال می بایست فکری اساسی برای  رفع این مشکل و معضل اندیشیده شود.
تنها زمین چمن مصنوعی قم با نبود نور افکن وتاریکی بسیار در تایم شب هنوز مورد استفاده تیمها قرار می گیرد و این در حالی 

است که هیچگونه اقدامی برای رفع آن صورت نمی پذیرد.
رسالت ما انعکاس مشکلات فراروی فوتبال قم در مسیر جدید است حالا باید بنشینیم و مشاهده کنیم که بالاخره تکلیف اجاره 

زمین حیدریان چه خواهد شد.

ایمان / گزارش /رضا ملکی
پرورش  و  برپائی  راه  در  که  کسانی  دریغ  بی  زحمات 
استعدادهای ناب فوتبال درنسل نوگلان در تلاش هستند را 

می بایست پاس داشت.
کوچولوهای دوست داشتنی ولایت با انگیزه ای خاص در 
مدارس فوتبال حضوری پرجنب وجوش دارند تا از میان آنان 
استعدادهائی شکوفا گردد که در آینده عصای دست مربیان 
گردیده و بازیکنان خوب فوتبالی در رده پایه،نوجوانان،جوانان 

وامید از میان این عزیزان  انتخاب شوند.
پایان چهارمین دوره آکادمی فوتبال پرسپولیس و استقلال با برپائی جشن باشکوهی خاتمه یافت تا این مسیر همچنان پویا و 

پرنشاط از آبان ماه سال جاری برای این آکادمی دنبال گردد.
نقش سازننده هادی رشیدی و محمد نویسی بعنوان مدیران این آکادمی ومربیان اخلاق مدار وجوانی که با فرزندان برومند 

وشایسته فوتبال پایه درحال آموزش هستند نوید روزهای خوبی را برای فوتبال قم میدهد.
در اجتماع باشکوه ۶۰۰ نوگل دوست داشتنی فوتبال در سالن اجتماعات بهزیستی که با حضور شایسته والدین این عزیزان برگزار 
گردید تجلیل از ۴ تن از خانواده های  محترم شهدای مدافع حرم که فرزند آنها در این آکادمی مشغول به آموزش هستند وتجلیل از 

مربیان شایسته این آکادمی در دستور کار نخستین این مراسم به یاد ماندنی بود.
سرهنگ بهلولی مسئول ورزش بسیج استان قم در این اجتماع صمیمی از نگاه خوب والدین به فرزندان خود  در خصوص آموزش 
آنها گفت : شهدا چشم و چراغ ملت ایران هستند و یاد ونام آنها که برای ملت عزیز ایران جانفشانی کردند برای همیشه درتابلو 

افتخارات میهن اسلامی پررنگ  و جاودان خواهد بود.
۶۰۰ مدال در پایان برگردن سرافراز نوگلان آویخته شد تا یادگاری بزرگی برای این عزیزان در پایان تلاش خود در مستطیل سبز 

برای آنان رقم خورد.

به بهانه شروع مسابقات  فوتبال باشگاهی قم ؛

فوتبال قم از نبود زمین چمن مناسب رنج می برد؟!
پایان چهارمین دوره آموزشی آکادمی فوتبال پرسپولیس و استقلال درقم؛

گردهمائی دیدنی ۶۰۰نوگل دوست داشتنی فوتبال 
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پاک آیین کارشناس ارشد مسائل سیاست خارجی:

آمریکا به هدف خود در اعمال فشار بر ایران نرسید 
کارشناس ارشد مسائل سیاست خارجی نشست شورای 
از سوی آمریکا را مذبوحانه، بی ارزش  امنیت سازمان ملل 
و فاقد رسمیت بین المللی خواند و گفت: نشست شورای 
امنیت برای اعمال فشار علیه ایران انجام شد و فاقد ارزش بود 

و ایالات متحده در این نشست به هدف خود نرسید.
محسن پاک آیین در گفت وگو با ایرنا، نشست چهارشنبه 
گذشته شورای امنیت سازمان ملل را غیررسمی و حرکت فاقد 
ارزش در سطح بین المللی توصیف کرد و گفت: در وهله اول 
رئیس شورای امنیت اعلام کرد که تنهایی موضوعی از ایران در 
دستور کار این شورا قرار دارد بحث مذاکرات هسته ای است و 
شورای امنیت هیچ بحث دیگری را درباره جمهوری اسلامی 
مطرح نمی کند و مسائلی که امروز در ایران جریان دارد مساله 

داخلی ایران است.
این کارشناس ارشد مسائل راهبردی افزود: صحبت  رییس 
شورای امنیت که مبتنی بر موازین بین المللی است، نشان 
دهنده این است که شورای امنیت علاقه مند نیست که در 
امور داخلی جمهوری اسلامی ایران دخالت کند. اگر آمریکا 
فقط همین پیام را دریافت می کرد متوجه این موضوع می شد 
امور داخلی  به معنای دخالت در  این نشست  برگزاری  که 
جمهوری اسلامی ایران و خلاف موازین و مصادیق بین المللی 

است.
به  ابرقدرت  یک  عنوان  به  آمریکا  کرد:  تصریح  پاک آیین 
اذعان خود این کشور، در کنار آلبانی به عنوان ضعیف ترین 
اقتصاد اروپا که به دلیل مشکلات جدی اقتصادی حاضر شده 
منافقین را در جمع خود بپذیرد و بابت آن حقوقی را از آمریکا و 

کشورهای غربی دریافت کند.
حاضر  خود  اهداف  پیشبرد  برای  آمریکا  داد:  ادامه  وی 
می شود در کنار آلبانی ضعیف، برنامه ای را در شورای امنیت 
علیه ایران اجرا کند که نشان دهنده زبونی دولتمردان آمریکا 

است. اگر انسان عاقلانه به مساله نگاه کند یکی از دلایل افول 
آمریکا همین است که برای پیشبرد اهداف خود به کشور 
ضعیفی مانند آلبانی متوسل می شود و در کنار این کشور 

اقداماتی را علیه ایران انجام می دهد.
نشست شورای امنیت سازمان ملل، نشست امنیتی نبود

جمهوری  و  تایلند  ازبکستان،  در  ایران  پیشین  سفیر 
آذربایجان افزود: نشست شورای امنیت سازمان ملل، نشست 
امنیتی نبود و از سوی روسیه و چین هم به دلیل سوءاستفاده 

آمریکا از مساله شورای امنیت محکوم شد.
پاک آیین خاطرنشان کرد: وظیفه شورای امنیت این است 
که صلح و ثبات را در جهان ایجاد کند و ما می بینیم که یکی از 

برهم زنندگان صلح و ثبات در جهان خود آمریکا به عنوان یکی 
از اعضای اصلی شورای امنیت است.

سوریه،  در  آمریکا  دخالت های  شاهد  ما  شد:  یادآور  وی 
عراق، یمن، کشورهای آمریکای لاتین، ایران، لبنان، فلسطین 
هستیم. آمریکا با این سابقه کاملا ناپسند حقوق بشری در 
جایگاهی نیست که بخواهد علیه جمهوری اسلامی ایران 

ادعای حقوق بشری را مطرح کند.
این دیپلمات پیشین آمریکا را اولین ناقض حقوق بشر در 
آمریکا کشوری است که جنایت در  و گفت:  جهان خواند 
زندان های گوانتانامو و بدران، ابوغوریب و سوزاندن فرقه داودیه 
را در  پرونده خود دارد و پرونده این کشور مشهون از جنایت 

حقوق بشری است.
پرونده ای  چنین  داشتن  با  آمریکا  حال  افزود:  پاک آیین 
می خواهد جمهوری اسلامی ایران را متهم به نقض حقوق 
با اغتشاشگران ایران و تروریست هایی که حرم  بشر کند و 
شاهچراغ شیراز آنگونه مرد، زن، کودک و جوان را به شهادت 
رسانده و مجروح کردند و برگزاری نشست شورای امنیت که 
یک نشست غیررسمی و فاقد ارزش است، فضایی را علیه 

جمهوری اسلامی ایجاد کند و تحت فشار قرار دهد.
پاک آیین اظهار کرد: به عقیده من اقدام آمریکا در برپایی 
مذبوحانه،  حرکتی  ملل  سازمان  امنیت  شورای  نشست 
بی ارزش و فاقد رسمیت بین المللی بود و محکوم کردن این 
اقدام از سوی چین و روسیه دلیلی بر غیررسمی و فاقد  ارزش 

بودن این نشست بود.
وی در ارزیابی خود از دفاع چین و روسیه از ایران در نشست 
برای  که  است  احترامی  دلیل  به  اول  گفت:  ملل  سازمان 
موازین و مصادیق بین المللی می گذارند و به عنوان دو عضو 
شورای امنیت نمی خواهند اجازه دهند که شورای امنیت 
بازیچه دست کشوری مانند آمریکا قرار بگیرد و یا کشور فقیر و 
کوچکی مانند آلبانی بخواهد در کنار آمریکا در شورای امنیت 

عرض اندام کند.
آمریکا در نشست شورای امنیت به هدف خود در 

اعمال فشار بر ایران نرسید
کرد:  عنوان  خارجی  سیاست  مسائل  ارشد  کارشناس 
طبیعی بود که چین و روسیه اقدام آمریکا در برگزاری نشست 
شورای امنیت سازمان ملل را محکوم کنند و در عین حال 
با توجه به دوستی با ایران به مسائل کشور ما و پشت پرده 
اغتشاشات کاملا واقف هستند و می دانند اتفاقاتی که در 
از  افتاده مسائل داخلی است که  ایران  جمهوری اسلامی 

سوی نظام اسلامی در حال مدیریت است.

 رئیس مجلس شورای اسلامی: 

گردانندگان اغتشاشات به دنبال داعش سازی نوین هستند
رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: اتفاقات اخیر بار دیگر نشان داد که گردانندگان اصلی اغتشاشات یعنی 
سیا، موساد و گروهک های پیرو آن ها، دنبال به نتیجه رسیدن مطالبات معترضین نیستند بلکه با تبدیل اعتراض به 

اغتشاش و جنایت، داعش سازی نوین را در دستور کار خود قرار داده اند.
محمد باقر قالیباف در نشست علنی روز- یکشنبه ۱۵ آبان ماه – مجلس شورای اسلامی در نطق پیش از دستور 
خود با اشاره به شهادت تعدادی از نیروهای مدافع امنیت در حوادث اخیر اظهار داشت: حوادث و اتفاقات اخیر 
پیامی روشن به همراه داشت و بار دیگر نشان داد که گردانندگان اصلی اغتشاشات یعنی سیا، موساد و گروهک 
های پیرو آن ها، دنبال به نتیجه رسیدن مطالبات معترضین نیستند بلکه آنها با تبدیل اعتراض به اغتشاش و تبدیل 

اغتشاش به جنایت، داعش سازی نوینی را در دستور کار خود قرار داده اند.
وی اظهار داشت: دشمنان ایران با مرزبانی مدافعان حرم به فرماندهی شهید حاج قاسم سلیمانی نتوانستند از 

طریق مرزها به کشور ما نفوذ کنند، اما آنها امروز از داخل، داعش را بازتولید کرده اند و تاسف اصلی آنجا است که 
عده ای از چهره های فرهنگی، هنری، ورزشی و یا سیاسی از این داعشِ نوین حمایت می کنند و امکان حیات 

آن را مهیا می کنند.
رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: به این افراد توصیه می کنم به جای اینکه گوش خود را فقط به رسانه 

های لندن نشین بدهند کمی هم اخبار این جنایات را بشنوند تا واقعیت را ببینند.
قالیباف بیان کرد: ببینند که این داعشی های نوین مانند داعشی های سوریه و عراق بدون هیچ دلیلی مردم بی 
گناه را شکنجه می کنند و به قتل می رساندند و مثل آنها با افتخار، فیلم جنایتشان را منتشر و روی آن تبلیغات می 
کنند؛ این ها اگر بتوانند به هیچ کس رحم نمی کنند، همانطوری که در فضای مجازی چنان خفقانی ایجاد کردند 

که هرکس غیر از خواسته آنها عمل می کرد با بدترین اهانت ها مواجه می شد.

 وی بیان کرد: آنها با این بهانه که نیروهای امنیتی، معترضان را می کشند سعی در توجیه جنایات خود دارند در 
حالی که نیروهای حافظ امنیت فقط مجهز به سلاح های ویژه مبارزه با اغتشاشات هستند. شهادت نیروهای پلیس 
و سایر نیروهای امنیتی در این مدت هم، دلیل این ادعا است. این نیروها جان خود را در مقابل این جنایتکاران سپر 
می کنند اما از سلاح گرم استفاده نمی کنند تا مردم در این میان آسیبی نبینند. ندیدن این واقعیت ها بلایی بدتر 

از داعش بر سر مردم خواهد آورد.
رئیس قوه مقننه خطاب به مسئولان امنیتی و رسانه ای نیز گفت: مردم امروز از مسئولان، امنیت می خواهند و 
برای امنیت در جنگ ترکیبی نیازمند اقتدار هوشمند در میدان و بازنمایی کامل واقعیت، در افکارعمومی هستیم تا 
هم بهانه ای به دشمن برای داعش سازی داده نشود و هم کسی جرات رفتار داعشی نداشته باشد و معترضین نیز 

از اسارت فکری رسانه های داعش ساز آزاد شوند.

اولویت دولت السودانی ؛

تداوم میانجی گری بغداد
 میان تهران و ریاض

برخی مسئولان عراقی با اشاره به سفر قریب الوقوع برخی مسئولان سعودی 
و ایرانی به بغداد تاکید کردند که دولت جدید عراق به وساطت خود میان ایران و 

عربستان ادامه خواهد داد.
به گزارش ایسنا، عامر الفایز، رئیس کمیته روابط خارجی در پارلمان عراق در 
گفت وگو با العربی الجدید تاکید کرد که ماموریت وساطت بین تهران و ریاض از 
طریق دولت السودانی ادامه خواهد داشت زیرا روابط خوب میان ایران و عربستان 
به سود عراق است بنابراین، محمد شیاع السودانی، نخست وزیر جدید عراق پروژه 

میانجیگری میان این دو کشور را تکمیل خواهد کرد.
وی گفت:چه بسا السودانی موفقیت های بیشتری نسبت به مصطفی الکاظمی 
در این زمینه به دست آورد زیرا تمام نیروهای سیاسی عراقی و طرف های بین 

المللی و منطقه ای از تشکیل دولت جدید عراق استقبال کردند.
مصطفی  به  مختص  داد  انجام  بغداد  که  وساطتی  کرد:  خاطرنشان  الفایز 
الکاظمی، نخست وزیر پیشین نیست بلکه به عراق به عنوان یک کشور مربوط می 
شود و برهم خوردن روابط ایران و عربستان به سود عراق و ثبات آن نخواهد بود، 
به همین دلیل عراق به نقش خود به عنوان میانجیگر در راستای ثبات این کشور 
و تمام منطقه ادامه خواهد داد. رئیس کمیته روابط خارجی پارلمان عراق گفت: 
السودانی روابط خوبی با تمام کشورهای منطقه و جهان خواهد داشت و ایستادن 
در یک محور علیه محور دیگر به هیچ وجه به سود وی و عراق نخواهد بود و این امر 
جزو سیاست دولت جدید عراق نخواهد بود و تمام طرف های سیاسی آْن را نمی 
پذیرند. در این راستا یک نماینده برجسته در ائتلاف دولت قانون عراق به رهبری 
نوری المالکی نیز گفت که السودانی تیم میانجیگری میان ایران و عربستان 
از جمله مسئولان ارتباطات و تنظیم گفت وگوها که از وزارت خارجه، دستگاه 

اطلاعات، شورای امنیت ملی و دفتر نخست وزیری هستند را حفظ خواهد کرد.
وی تاکید کرد تداوم حضور فواد حسین در راس وزارت خارجه عامل اصلی تداوم 
میانجیگری است زیرا او به همراه مسئولان دیگر مسئولیت این پرونده را برعهده 

دارد و در تمام نشست های سه جانبه حضور یافت.
نماینده ائتلاف دولت قانون عراق خاطرنشان کرد که ماموریت تکمیل پروژه 
وساطت میان ایران و عربستان آسان نخواهد بود و این مساله به زمان نیاز دارد تا 
از سرگرفته شود. این مسئول عراقی گفت: بزودی مسئولانی از عربستان و ایران 
سفرهایی به بغداد خواهند داشت تا از رویکرد محمد شیاع السودانی، نخست وزیر 

جدید عراق نسبت به میانجیگری مطلع شوند.
وی در پایان تاکید کرد که بعد از به وجود آمدن اختلافات در روابط ریاض و 
واشنگتن به دلیل تصمیم عربستان برای کاهش تولید نفت، آمریکایی ها تلاش 

می کنند که میان ایران و عربستان بحران آفرینی کنند و ریاض را تحریک کنند.
به گزارش ایسنا، عبدالرحمن الجمعه، نماینده دائم عربستان در اتحادیه عرب 
اخیرا گفت که ایران همسایه ما است و عربستان همواره برای رسیدن به توافق 
با ایران دستش به سوی این کشور دراز است؛ توافقی که به موجب آن آن چه 

اقدامات بی ثبات کننده ایران در کشورهای عربی می خواند، متوقف شود.
پیش از این محمد شیاع السودانی، نخست وزیر جدید عراق در اولین نشست 
خبری خود گفت که امیدوار به تداوم میزبانی از گفت وگوهای ایران   و عربستان در 
بغداد در دوره نخست وزیری اش است. وی تاکید کرد که پیام هایی مبنی بر اهتمام 
به تداوم تلاش های بغداد برای تسهیل گفت وگو میان ریاض و تهران دریافت کرده 
است. السودانی بدون پرداختن به جزئیات گفت: از ما درخواست شد که به این 
تلاش ها ادامه دهیم. همچنین عبداللطیف رشید - رئیس جمهور جدید عراق، در 
گفت وگو با شبکه قطری الجزیره گفت که کشورش به میانجیگری میان عربستان 

و ایران ادامه می دهد و نشست ها ادامه دارد اما نتایج در دست دو کشور است.
پیش تر علی اکبر ولایتی - مشاور مقام معظم رهبری در امور بین الملل، در 
گفت وگو با شبکه المیادین درخصوص روابط ایران و عربستان  تاکید کرده بود که 
ما همسایه عربستان هستیم و باید با هم همزیستی کنیم؛ بنابراین سفارتخانه های 

دو کشور باید فعال باشند تا مشکل از طریق بهتری حل شود.
ولایتی اضافه کرده بود که ما همچنین از کشور دوست و برادر، عراق، حمایت 

می کنیم و امیدواریم نقش تاریخی این کشور بازگردانده شود.
بر اساس این گزارش، ایران و عربستان تا کنون پنج دور مذاکرات در بغداد برگزار 

کردند و قرار است دور ششم نیز برگزار شود.

 نماینده مردم تایباد گفت: چه تضمینی برای مردم وجود دارد که اگر انتقاد یا 
صحبتی انجام شد، دچار مشکل نشوند. به همان میزان که آزادی بیان را تامین 
می کنید، آزادی بعد از بیان هم باید تضمین شود. این ها آسیب هایی است که در 
کشور ما وجود دارد و نمی شود آن را پنهان کرد. اگر کسی هم پنهان می کند، به نظام 
کمک نمی کند و فقط درد و رنج مردم را بیشتر می کند و فقط ظاهر آسیب نظام را 
می پوشاند و روزی این آسیب خود را نشان می دهد که ما دیگر فرصت درمان و اصلاح 

ممکن را نداشته باشیم. 
جلیل رحیمی جهان آبادی نماینده مردم باخرز، تایباد و تربت جام، در گفت وگو با 
ایلنا، در پاسخ به این سوال که با توجه به اطلاعیه دو نهاد امنیتی درباره خبرنگاران 
بازداشتی، کمیسیون امنیت ملی درباره این موضوع چه تحقیقاتی انجام داده، گفت: 
تحلیل سازمان های اطلاعاتی و امنیتی چون مستند به اسناد به دست آمده است، 
تحلیل دقیقی است. ما هنوز آن مستندات را ندیدیم و یک گزارش تحلیلی شنیدیم و 
مستندات واقعی آن را ندیدیم. به نظر من دستگاه های امنیتی طی سال های گذشته 

نشان دادند که دستگاه دقیقی هستند و بی دلیل سراغ کسی نرفتند.
ای کاش در بیانیه دو نهاد امنیتی اسمی از کسی برده نمی شد

وی افزود: اگر بازداشتی هم اتفاق افتاده و ما اعتراض داشتیم بعدها که بررسی 
کردیم، متوجه شدیم مستندات آن ها در حدی بود که آن اقدامات را توجیه کند. 
درباره این حوادث ای کاش اسمی از کسی برده نمی شد و قبل از محاکمه و بررسی 
توسط مراجع ذی صلاح قضایی، حقوق متهم رعایت می شد. اما اینکه تا چه میزان 
صحت دارد باید بررسی شود. تا به امروز در این زمینه در کمیسیون امنیت ملی درباره 
وضعیت خبرنگاران جلسه ای نداشتیم. بعد از صدور اطلاعیه هم جلسه ای با وزارت 

اطلاعات نداشتیم و قدر مسلم در این جلسه می توان مستندات را دید.
نقض حقوق متهمان به نفع کشور نیست

رحیمی جهان آبادی در پاسخ به این سوال که برای برخی متهمان اعتراضات اخیر،  
اجازه ورود وکلا داده نشده و گویا در برخی موارد حتی وثیقه ای هم که تعیین شده 
مورد پذیرش قرار نگرفته، به نظر شما دلیل این اقدامات چیست، گفت: در جرایم 
امنیتی، برای متهمان وکیل تسخیری می گیرند و ما این را در قوانین کشور داریم. 
آن زمان که این موضوع در حال اصلاح در کمیسیون قضایی بود ما اعتراض زیادی 
داشتیم تا فضایی باز شود تا وکلای عادی هم بتوانند حضور داشته باشند و از متهمان 
دفاع کنند. اما استدلال دوستان این بود که اگر پرونده امنیتی باشد و اگر به وکیل 
غیرقابل اعتمادی اجازه دسترسی بدهیم ممکن است از همین اطلاعات علیه نظام 

و مردم استفاده و به امنیت کشور آسیب بزند.
وی افزود: اما متهم دارای شرایط حقوقی است از جمله دسترسی آزاد به وکیل، اگر 
نیاز است از خود دفاع کند، خانواده او از بازداشت مطلع شوند و بتوانند با متهم ارتباط 
برقرار کنند. این مواردی است که باید رعایت شود و نقض حقوق متهمان به نفع کشور 
نیست. هر آدمی که امروز در جایگاهی خارج از زندان قرار دارد، باید فکر کند ممکن 

است روزی خودش به عنوان متهم بازداشت شود.
وکلا و خانواده بازداشتی ها باید در جریان مستندات قضایی و امنیتی قرار بگیرند

رحیمی جهان آبادی تصریح کرد: اگر من یا شما به عنوان متهم امنیتی یا موارد 
دیگر بازداشت شویم، دارای چه حقوق و توقعاتی هستیم؟ همان موارد را نیز باید 
درباره مردم رعایت کرد. کما اینکه وقتی شما دسترسی به وکیل یا دیدار با خانواده 
را صادر نکنید، برخی اوقات می بینید که اخبار درست منتقل نمی شود. یعنی فرد را 
بازداشت کردند، با خانواده دیدار داشته بعد منتشر می شود اما وقتی یک هفته هیچ 
خبری از او نباشد، در صورتی که با خانواده و حتی وکیلش صحبت نکند، حتی اگر به 
حق هم بازداشت شده باشد دیگر کسی از شما توجیهات تان را نمی پذیرد و در نهایت 

موجب تخریب توسط دشمن و رسانه  های معاند می شود.
وی افزود: البته تا جایی که من می دانم اینگونه نیست. در حوزه انتخاباتی خودم 

چند نفری بازداشت شدند. نهاد بازداشت کننده دلایل و مستنداتشان را به من گفتند 
که در نهایت با ارتباطی که گرفتم و به نهادهای امنیتی مراجعه کردم توانستند با 
خانواده یشان دیدار کنند و آن دو نفر بازداشتی اعم از یک دختر آزاد شد و پرونده 
یک  پسر هم در حال پیگیری قضایی است. به نظرم بهتر است در همان ابتدا وکیل 
و خانواده در جریان قرار بگیرند، مستندات ظابطان قضایی و نیروهای امنیتی و 
اطلاعاتی را ببینند که این موضوع در نهایت به نفع دستگاه های امنیتی، قضایی 

و کل کشور است.
  باید بستر گفت وگو فراهم شود 

رحیمی جهان آبادی در پاسخ به این سوال که گفته شده راه حل مسائل کشور 
گفت وگوی ملی است، این مسیر به چه ساز و کارهایی نیاز دارد، گفت:  باید بستر 
گفت وگو فراهم شود. به طور مثال یک نفر می خواست ازدواج کند گفتند ۵۰ درصد 
قضیه حل است گفتند چه طوری؟  گفت ما آماده ازدواج هستیم و مابقی آن باید 
یکی پیدا شود تا ازدواج کنیم. حالا در مورد گفت وگو هم به همین شکل است. باید 
یک نفر پیدا شود تا با مردم گفت وگو کند. این مهم است که گفت وگو از طرف چه 

کسی انجام شود.
برخی فقط ظاهر آسیب های نظام را می پوشانند

وی افزود: چه تضمینی برای مردم وجود دارد که اگر انتقاد یا صحبتی انجام شد، 
دچار مشکل نشوند. به همان میزان که آزادی بیان را تامین می کنید، آزادی بعد 
از بیان هم باید تضمین شود. این ها آسیب هایی است که در کشور ما وجود دارد و 
نمی شود آن را پنهان کرد. اگر کسی هم پنهان می کند، به نظام کمک نمی کند و 
فقط درد و رنج مردم را بیشتر می کند و فقط ظاهر آسیب نظام را می پوشاند و روزی 
این آسیب خود را نشان می دهد که ما دیگر فرصت درمان و اصلاح ممکن را نداشته 

باشیم.
نماینده مردم تایباد گفت: کمک به نظام این است که ما آسیب ها را بیان کنیم و به 
مردم اجازه دهیم تا دیدگاه خودشان را بیان کنند و برای تامین خواسته های مردم 
خودمان را اصلاح کنیم. اصلاح تنها راهی است که نظام سیاسی را ثبات می بخشد. 
دلیل ثبات بسیاری از نظام هایی که ۳۰۰ یا ۴۰۰ سال در کشورهای دموکراتیک، 
پیشینه دارند این است که مدام خود را با خواسته های مردم هماهنگ می کنند. اگر 
نظامی باشید که هرچقدر دارای قدرت و کیفیت باشید اما خودتان را با خواسته های 

مردم تطبیق ندهید و اصلاحات انجام ندهید، دچار آسیب می شوید.
رحیمی جهان آبادی در پاسخ به این سوال که درباره فیلترینگ واتساپ و اینستاگرام 
در کمیسیون امنیت ملی جلسه ای تشکیل شده است یا خیر، گفت: گزارشی به 
کمیسیون امنیت آمده که وضعیت استفاده مردم از اپلیکیشن داخلی را شرح داده 
است. اقداماتی برای تقویت این زیرساخت انجام شده و تصمیماتی که قرار است 
گرفته شود را شنیدیم. بررسی شده آسیب هایی که طی این مدت به کسب و کارها 
وارد شده چقدر واقعی و چقدر بزرگنمایی است و برای جبران آن چه کاری باید انجام 

رحیمی جهان آبادی :

نباید فرصت درمان و اصلاح آسیب ها را ازدست بدهیم 

یک فعال سیاسی مطالبه اصلی مردم را ایجاد شرایط زندگی مطابق استانداردهای دنیا مطرح و در عین حال تاکید کرد که مردم با وجود همه انتقاداتی که دارند مایل 
نیستند یک بیگانه دوباره به حکومت بازگردد.

اشرف بروجردی در گفت وگو با ایسنا، درباره راهکار پایان یافتن اعتراضات و ناآرامی ها در کشور، اظهار کرد: مردم وقتی دست به اعتراض می زنند که احساس کنند  به 
حرف آن ها توجهی نشده و به خواسته آن ها پاسخی داده نمی شود. مساله حجاب نماد تراکم اعتراضات شد، اما این اعتراضات ریشه های فرهنگی، اجتماعی، اقتصادی 

و سیاسی دارد.  برای پایان دادن به اعتراضات باید مردم احساس کنند که تغییراتی ایجاد می شود.
وی با اشاره به مشکلات اقتصادی و خواسته مردم برای حل این مشکلات، افزود: مردم الان احساس نمی کنند مسئولان گامی برای حل این مشکلات برداشته اند؛ 
بنابراین اعتراض می کنند. از سویی مردم احساس می کردند که  به تدریج نقش آن ها کمرنگ شد و نادیده گرفته شدند، ولی چیزی نگفته و در مقابل نادیده گرفته شدن، 
سکوت کردند. از دیگر سو مردم منتظر کاهش مشکلات با تصویب برجام بودند. آن ها منتظر ماندند کسانی که از ابتدا با این مساله مخالف بودند، حالا که به مسئولیت 

رسیده اند این پرونده را به نتیجه برسانند، اما این مساله هم حل نشد و مردم دیگر خسته شده اند که تغییری در زندگی و معیشت آن ها ایجاد نشد.
راه حل پایان دادن به اعتراضات آغاز گفت وگو با معترضان است 

این فعال سیاسی ادامه داد: راه حل پایان دادن به این اعتراضات آغاز گفت وگو با معترضان است، ولی تاکنون با این که برخی مسئولان به لزوم گفت وگو اشاره کرده اند، 
اما گفت وگوی درستی شکل نگرفته است. راهکار دیگر برای پایان اعتراضات این است که تغییراتی در مدیریت ها ایجاد شود که بتواند پاسخگوی مطالبات مردم باشد با این 

حال من معتقدم تاکنون مسئولان در برابر اعتراضات فقط حرف خود را تکرار می کنند.
بروجردی تاکید کرد: مطالبه اصلی مردم این است که بتوانند مطابق استانداردهای دنیا زندگی کنند. مگر کشور ما چه کم از دیگر کشورها دارد؟ حرف مردم این است 
که چرا از این امکانات برای مردم استفاده نمی شود؟ باید به این نکته هم اشاره کرد که مردم با وجود همه انتقاداتی که دارند مایل نیستند یک بیگانه یا افرادی که در گذشته 

به آن ها آسیب زده اند، دوباره به حکومت بازگردند.

یک کارشناس مسائل منطقه تاکید کرد: در صورتی که کابینه نتانیاهو از احزاب دینی تشکیل شود با چالش های امنیتی جدی در اراضی اشغالی مواجه می شود و ناامنی ها 
در این منطقه ادامه می یابد.

حسن هانی زاده در گفت وگو با ایسنا در ارزیابی خود از نتایج انتخابات کنست اسرائیل و پیروزی حزب و ائتلاف بنیامین نتانیاهو اظهار داشت: نتانیاهو رهبر حزب لیکود بار 
دیگر در یک ائتلاف غیر منتظره با صهیونیست های دینی به قدرت رسید و توانست ۶۴ کرسی از مجموع ۱۲۰ کرسی کنست اسرائیل را به دست آورد. 

وی افزود: با توجه به این که طبق قانون اساسی هر گاه ائتلافی بتواند نصف به علاوه یک مجموع کرسی را به دست  آورد می تواند کابینه خود را تشکیل دهد، گفت: دلیل 
پیروزی صهیونیست  های دینی احزاب راست این است که طی سال های اخیر پنج انتخابات شکست خورده در اراضی اشغالی برگزار شد و  هیچ یک از احزاب بزرگ نتوانستند 

اکثریت را به دست آورند و کابینه به صورت توافقی تشکیل شد. 
این کارشناس مسائل منطقه همچنین ابراز کرد: طی دو سال اخیر نفتالی بنت و یائیر لاپید به صورت دوره ای کابینه تشکیل دادند و نتوانستند خواسته های یهودیان افراطی را 
برآورده کنند. جامعه صهیونیستی در اراضی اشغالی هدف شان برقراری امنیت کامل است اما طی سال های اخیر اراضی اشغالی دستخوش نا امنی های زیادی شده و حداقل 
۱۴ عملیات مهم جهادی علیه مراکز اصلی صهیونیست ها در حیفا، تل آویو و شهرک های یهودی نشین انجام شد که نتیجه آن متمایل شدن یهودیان افراطی به سمت حزب 
لیکود و نتانیاهو بود.  هانی زاده با اشاره به بازگشت نتانیاهو به عرصه قدرت، تصریح کرد: براساس نتایج انتخابات قرار است کابینه توسط حزب پیروز تشکیل شود اما با چالش 

هایی مواجه است و کشورهای اروپایی، کانادا و برخی شخصیت های افراطی کابینه نتانیاهو را بر نمی تابند. 
وی ادامه داد: به همین دلیل چانه زنی میان نتانیاهو و احزاب صهیونیست دینی آغاز شده و دلیلش این است که رهبران این احزاب خواهان وزارت خانه های کلیدی هستند 

و نتانیاهو باید به مطالبات احزاب صهیونیست دینی پاسخ داده و وزارت خانه های کلیدی را به آن ها دهد در غیر این صورت باید با احزاب چپ یا میانه رو ائتلاف کند.
این کارشناس مسائل منطقه خاطرنشان کرد: یکی از خواسته های صهیونیست های دینی این است که اسرائیل باید از توافقنامه مرزی دریایی میان اسرائیل و لبنان در مورد 

حوزه گازی کارتریج خارج شود که این موضوع با مخالفت آمریکا مواجه می شود زیرا آمریکایی ها واسطه بودند.

اشرف بروجردی: 

مردم احساس می کنند که نادیده گرفته شده اند
هانی زاده کارشناس مسائل منطقه مطرح کرد؛

تشکیل کابینه نتانیاهو؛ ایجاد چالش های امنیتی جدی در اراضی اشغالی
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هر کس مانع از آسیب رساندنِ آبی یا 
آتشی یا دشمنی زور گو به مسلمانان 

شود، خداوند گناهانش را بیامرزد.

دوشنبه -16 آبان ماه 1401 - سال بیست وپنجم- شماره 5613

بحار الأنوار : 75/١4/2٠

۳۵ درصد از وسایل نقلیه در کشور فرسوده است
رئیس پلیس راهور فراجا با بیان اینکه ۳۵ درصد از وسایل نقلیه در کشور فرسوده است و باید اسقاط شوند، 
گفت:  ماده ۸ قانون هوای پاک برای بازنگری به سازمان محیط زیست رفته و الان بر اساس مصوبه کمیسیون 
زیربنایی دولت از ماده ۱۰ و ماده ۶ استفاده می شود و در این حوزه تکالیفی بر عهده دستگاه ها گذاشته شده 
بود.سردار سید کمال هادیانفر ادامه داد: در دولت دوازدهم و در دولت سیزدهم تکالیفی وجود داشته که برای 
توسعه ناوگان حمل و نقل عمومی و نوسازی ناوگان شخصی باید اتفاق می افتاد و همچنین اعطای تسهیلات 
چهار درصدی با بازپرداخت ۱۰ ساله و موضوعات مشابه که صورت نگرفته است.رئیس پلیس راهور فراجا در 
ادامه از اعمال قانون ۲۸ میلیون وسیله نقلیه فاقد معاینه فنی خبرداد و گفت: پلیس در واقع از سال ۹۶ و در 
بخش ابزاری قانون مذکور، روزی ۵۲۵۰۰ تومان جریمه را برای خودروهای فاقد معاینه فنی اعمال کرده که تا 
کنون حدود ۲۸ میلیون وسیله نقلیه جریمه ۵۲۵۰۰ تومانی شدند که از نظر ما شاید خیلی کاردرستی نباشد 

چرا که قانون باید کامل اجرا می شد.

8۳ درصد مردم ایران معترض اند
مصطفی رستمی رئیس نهاد نمایندگی رهبری در دانشگاه های کشور با تاکید بر اینکه در اعتراضات سخن 
حق نیز وجود دارد، تصریح کرد: در یک نظرسنجی انجام شده، ۱۰ درصد مردم اغتشاش ها و ۵۵ درصد 
اعتراضات را تایید کرده اند. از این مقدار ۸۳ درصد اصلا در این اعتراضات شرکت نکرده اند، ولی با این وجود 
معترض اند. این افراد ۶۰ درصد مسائل اقتصادی و معیشتی را دلیل این اعتراض ها دانسته اند و همچنین 
بیش از ۲۰ درصد فساد اداری و اصلاح ساختار آن را بیان کرده اند. از این افراد سوال شده است که مطالبات 
شما چیست؛ که باز هم ۵۹ درصد اصلاح معیشت، ۶ درصد رفع فیلتر و تنها ۳.۵ درصد آزادی زنان را در 

حجاب و پوشش خواستار شده اند.

سپاه: سه تیم تروریستی دستگیر شدند 
۳ تیم وابسته به گروهک نفاق که قصد اقدامات خرابکارانه و تروریستی در استان های خوزستان، فارس 
و اصفهان را داشتند دستگیر شدند.به گزارش خبرگزاری صدا و سیما بنا بر اعلام سازمان اطلاعات سپاه 
تیم های مذکور قصد داشتند ضمن جذب و شبکه سازی در میان آشوبگران، اقداماتی نظیر حمله به مراکز 
دولتی، امنیتی و انتظامی، تخریب اموال عمومی و سوقصد به جان شهروندان را پیاده سازی کنند که به دلیل 
کنترل، اشراف و اقدام به موقع پاسداران گمنام امام زمان در سازمان اطلاعات سپاه ناکام ماندند.سرپل های 
این گروهک در چند هفته اخیر محور های متعددی را به عناصر عملیاتی خود ابلاغ کرده اند که موارد گفته 

شده بخشی از این محور ها است.به زودی اطلاعات تکمیلی این پرونده به اطلاع مردم شریف ایران می رسد.

هر ماه 200 پرستار مهاجرت می کنند
عزیزی معاون توسعه و مدیریت منابع سازمان نظام پرستاری در خصوص وضعیت مهاجرت پرستاران، اظهار 
کرد: آمار مهاجرت تقریبا مشابه سال گذشته و حدود ۲۰۰۰ نفر سالانه و به طور میانگین ۲۰۰ پرستار در هر 
ماه است. بخشی از مهاجرت به دلیل انگیزه خدمتی است که همکاران توقع دارند به نسبت خدمات ارزنده 
و وزینی که به واسطه کسب دانش و مهارت ارائه می دهند به همان نسبت مورد لطف قرار گیرند؛ اما متاسفانه 
در این زمینه ضعف داریم و همکاران ما گله مند هستند.پرستاران ما بیش از ظرفیت خود کار می کنند و این 

موضوع سبب فرسودگی آنها می شود

وزیر دولت اقتصاد دولت ششم درگذشت
مرتضی محمدخان وزیر اقتصاد دولت ششم و از مدیران اقتصادی کشور دارفانی را وداع گفت.مرتضی 
محمدخان از بازماندگان انفجار در دفتر حزب جمهوری اسلامی و از موسسان حزب اعتدال و توسعه به شمار 
می رفت و مسئولیت ریاست کل گمرک را در دولت پنجم و وزارت اقتصاد را در دولت ششم برعهده داشت.
محمدخان در دوران حضور امام خمینی در نوفل لوشاتو از همراهان ایشان و جزو بنیانگذاران انجمن اسلامی 

دانشجویان در اروپا بود.

نماینده مجلس: 40 نفر از جوانان معترض مرا با مشت و لگد زدند!
نیک بین نماینده کاشمر و عضو کمیسیون فرهنگی مجلس گفت:  چند روز بعد از اربعین به دفتر ۲ شهردار 
رفته بودم و بعد از ان به دلیل گیر کردن ماشین در ترافیک، پیاده از خیابان کارگر به سمت کشاورز رفتم که ۳۰ 

و ۴۰ نفر از جوانان ما را مورد نوازش خود قرار دادند. چیز خاصی نبود و یکی دو نفر به من مشت و لگد زدند.

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم مطرح کرد:

انتقاد ازوجود مراکز گسترده عرضه دخانیات 
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به طرح قم شهر بدون دخانیات گفت: شاهد وجود مراکز 

گسترده عرضه دخانیات در قم هستیم که نباید این مجوزها صادر شوند. 
مهدی مصری در جلسه کارگروه تخصصی سلامت و امنیت غذایی قم با بیان اینکه برخی از مراکز 
بدون مجوز نیز اقدام به عرضه سیگار می کنند گفت: انتظار است تا نظارت های مربوط به این امر توسط 

دستگاه های مربوطه انجام و از سوی دیگر قانون مالیات بر سیگار توسط مصرف کننده اجرایی شود.
وی همچنین بر تعمیق شبکه های بهداشت و درمان تاکید کرد و گفت: یکی از مشکلات برخی از 
مراکز و پایگاه های بهداشتی، استیجاری بودن آنهاست که در راستای رفع این مشکلات با نهادهای 
مربوطه صحبت و انتظار کمک برای رفع مشکل را داریم. معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری 
قم نیز در این جلسه با تاکید بر اینکه جلسات استانداری دیگر گزارش محور نبوده و کارکرد محور است 
گفت: تمام سعی و تلاش ما بر این است تا بتوانیم مشکلات مردم را برطرف کرده و از این رو در جلسه 
باید اقدام هایی که انجام شده و به نتیجه رسیده است، مطرح شوند. احمد حاجی زاده همچنین افزود: 
بهداشت و سلامت برای ما بسیار مهم است و به هیچ عنوان نمی توان از آن غفلت کرد و باید همه دستگاه 
ها در کنار دانشگاه علوم پزشکی قم به این امر مهم اهتمام ورزند. در این جلسه موضوع هایی از جمله 
سالمندان و برگزاری جلسه شورای سالمندان، قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت، قم شهر بدون 

دخانیات، بیماری های غیرواگیر و غیره بحث و تبادل نظر شد.

مدیر باغبانی سازمان جهاد کشاورزی استان قم :

۳۶ هزار تن انار از باغات قم برداشت می شود
مدیر باغبانی سازمان جهاد کشاورزی استان قم در خصوص برآورد برداشت محصول متذکر شد: پیش 
بینی تولید به طور متوسط برداشت ۱۸ تن به ازای هر هکتار است و در مجموع ۳۶ هزار تن تولید انار در 

استان خواهیم داشت. 
مسلم ابراهیمی در گفت و گویی اظهار داشت: ۲ هزار و ۵۰۰ هکتار از سطح باغات استان قم به انار 

اختصاص دارد که ۲هزار و ۴۰۰ هکتار آن بارور و ۱۰۰ هزار هکتار دیگر نهال است.
ابراهیمی با بیان این که تغییرات اقلیمی طی چند سال اخیر باغات انار را شدیدا تحت تاثیر قرار داده 
است، تصریح کرد: از سال ۱۳۸۶ سه مرتبه باغات انار دچار سرمازدگی شد همچنین کاهش کیفیت 

منابع آب )شوری آب( باعث شد باغات پسته جایگزین انار شود.
مدیر باغبانی سازمان جهاد کشاورزی استان قم با بیان این که در گذشته بیشترین کشت استان مربوط 
به باغات انار بوده، یادآور شد: در سال ۱۳۴۶ و عمدتا در حومه شهر ۱۰ هزار هکتار باغات انار وجود 

داشته در حالی که امروز این میزان به حدود ۲ هزار و ۵۰۰ هکتار رسیده است.
ابراهیمی در خصوص برآورد برداشت محصول متذکر شد: پیش بینی تولید به طور متوسط برداشت 

۱۸ تن به ازای هر هکتار است و در مجموع ۳۶ هزار تن تولید انار در استان خواهیم داشت.
 

مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم  خبرداد:

کشف و توقیف محموله نفت سفید قاچاق 
مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم از کشف و توقیف محموله سوخت )نفت سفید( قاچاق دراین 

استان خبرداد.
مهدی ریاضی با اعلام این خبر اظهارداشت :: مامورین کاشف بنا بر اخبار و اطلاعات واصله مبنی 
 ـکاشان به چند دستگاه خودروی  بر قاچاق سوخت در محل پارک سوار شمالی جنب عوارضی قم 
کامیونت نفتکش که قصد انتقال سوخت به مقصد بندرعباس را داشتند، مظنون که پس از توقیف و 
بازرسی از این خودروها مقدار ۵۶,۹۰۰ لیتر فرآورده نفتی از نوع نفت سفید بر مبنای فوب خلیج فارس 
به ارزش ۱۸,۷۸۸,۵۲۷,۹۴۰ ریال را به ظن قاچاق کشف و سپس مراتب جهت سیر مراحل رسیدگی به 

اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم ارسال گردید. 
وی افزود: با تشکیل پرونده، شعبه پنجم بدوی و ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات 
حکومتی قم، ضمن احضار، استماع اظهارات و دفاعیات متهمان، به دلیل عجز متهمان از ارائه مدارک 
مثبته، پس از رسیدگی، شعبه اتهام قاچاق را محرز و مسلم دانسته؛ متهمان را علاوه بر ضبط محموله 
سوخت مکشوفه قاچاق به نفع دولت، به پرداخت مبلغ ۳۷,۵۷۷,۰۵۵,۸۸۰ ریال )معادل ۲ برابر ارزش 

ریالی تخلف( جزای نقدی در حق دولت محکوم نمود. 
وی همچنین خاطر نشان کرد: بر اساس قانون، کلیه محموله سوخت مکشوفه قاچاق توسط مرجع 

کاشف، تحویل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه قم گردید.

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم از روند پیشرفت پروژه های 
سازمان مدیریت پسماند واقع در مجموعه سایت البرز به صورت سرزده بازدید کرد.

به گزارش روابط عمومی شهرداری، مهدی اصفهانیان مقدم در بازدید از روند 
احداث و ساخت خط پردازش شماره ۲ سایت البرز ضمن گفتگو با کارشناسان 
مربوطه، نسبت به بیان نقطه نظرات فنی در راستای ارتقای کمی و کیفی این خط 

نکاتی مطرح کرد.
وی با بیان اینکه با توجه به پیشرفت فیزیکی ۹۵ درصدی، این خط پردازش 
به زودی افتتاح و به بهره برداری می رسد تصریح کرد: با آغاز به کار و فعالیت این 

پروژه، دفن کل پسماندهای تولیدی روزانه شهر قم به صفر می رسد.
معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم در گفتگو با برخی از کارکنان 
استانداردهای  و  شاخص ها  رعایت  ضرورت  بر  تأکید  ضمن  سایت،  در  شاغل 
زیست محیطی در مرکز پردازش پسماندهای شهری و تولید کود کمپوست، بر 

اهمیت رسیدگی به برخی مشکلات آنان تأکید کرد.

وی همچنین ضمن بازدید از ساختمان رفاهی و خدماتی کارکنان شاغل در 
سایت البرز، مرکز تبدیل نایلون های بازیافتی به گرانول عنوان کرد: این دو پروژه در 
مجموع نیز از دیگر پروژه های سازمان مدیریت پسماند بوده که به زودی افتتاح و به 

بهره برداری می رسد.
اصفهانیان مقدم از دیگر قسمت های سایت البرز از جمله مرکز اسقاط خودرو، 
مرکز نگهداری سگ های بلاصاحب، مرکز دفن پسماندهای پزشکی نیز بازدید کرد.
احداث این خط پردازش پسماند از تیرماه سال ۱۴۰۰ آغاز و ساخت تمامی 
قسمت ها ازجمله نوارهای نقاله، اسلت، سرندها، مگنت ها، سکوهای جداسازی 

و اتاق تفکیک، تابلوهای برق و اتاق فرمان انجام و در محل پروژه نصب شده است.
بازدید از مرکز تبدیل نایلون بازیافتی به گرانول که ساخت و بهره برداری از آن ها در 
سال گذشته با سرمایه گذاری بخش خصوصی و مشارکت سازمان مدیریت پسماند 
آغازشده و در سال جاری به بهره برداری رسید و ساختمان رفاهی خدماتی کارکنان 

مجموعه از دیگر برنامه های این بازدید بود.

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم مطرح کرد:

ضرورت رعایت شاخص ها در پردازش پسماندهای شهری

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

۴ پل  عابر پیاده تا پایان سال
 مکانیزه می شوند

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: با توافقات انجام شده 
با شرکت های بخش خصوصی و پیمانکاران تلاش می شود تا پایان سال ۴ پل شهری 

مکانیزه شوند.
حسین شعبان زاده در گفت وگویی با اشاره به برنامه شهرداری جهت مکانیزه کردن 
پل های عابر پیاده، اظهار داشت: سیاست شهرداری قم، توسعه پل های مکانیزه 
است، چراکه میزان استقبال از پل های سنتی مطلوب ارزیابی نمی شود. وی ادامه 
داد: در حدفاصل بین میدان سپاه و بلوار عطاران به طول دو کیلومتر، استانداردهای 
لازم در نصب عابرین پیاده رعایت شده و امکان لازم برای افزایش پل در این محدوده 
برای  پیاده، مشکلاتی  عابرین  پل های  این نصب  بر  و علاوه  نیست  منطقی  کم 
ساکنان و واحدهای تجاری دارد. مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری 
قم آرام سازی ترافیک را جزو اولویت های مهم شهرداری قم دانست و تصریح کرد: 
هم اکنون ۶۲ پل عابر پیاده در شهر قم فعال است که به دنبال مکانیزه کردن همه 
آن ها هستیم. وی یادآور شد: با توافقات انجام شده با شرکت های بخش خصوصی 
و پیمانکاران تلاش می شود تا پایان سال ۴ پل شهری مکانیزه شوند. شعبان زاده 
خاطرنشان کرد: برای مکانیزه کردن هر پل عابر پیاده اعتباری افزون بر ۴ میلیارد 
تومان نیاز است که شهرداری برای به سرانجام رساندن آن ها از توان  بخش خصوصی 

استفاده خواهد کرد.
 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم بیان کرد:

فاز به فاز بوستان هزار هکتاری
 درحال تکمیل شدن است

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم با بیان اینکه تاکنون بخش بسیار مهمی از 
درختکاری بوستان چندمنظوره هزار هکتاری به پایان رسیده است، گفت: فاز به فاز 

این بوستان در حال تکمیل شدن است.
عباس حلوایی زاده با اشاره به وضعیت احداث بوستان فرا منطقه ای و هزار هکتاری 
دفاع  باغ موزه  کوثر،  بوستان  قم شامل  بوستان هزار هکتاری  اظهار داشت:  قم، 
مقدس، بوستان خضر نبی)ع(، باغ گیاه شناسی، بوستان کوهسار، بوستان یادمان 
شهدا، بخش جنوبی کوه دوبرادران و غیره که گستره آن در ۴۰۰ هزار مترمربع از 
میدان مفید تا نزدیکی مسجد مقدس جمکران را در بر می گیرد. به گفته وی، تکمیل 
این طرح های شاخص حوزه گردشگری و فضای سبز و برخورداری از جاذبه های 
گردشگری مانند زیپ لاین، دریاچه مصنوعی، باغ ایرانی و غیره تأثیر مستقیمی در 
افزایش ماندگاری گردشگران ورودی به قم نیز خواهد داشت. معاون فنی و عمرانی 
شهرداری قم اضافه کرد: به خاطر داشتن اقلیم پست و بلندی این محدوده، پل 
طبیعت، تله سیژ و تله کابین نیز برای آن پیش بینی شده است که می تواند در جذب 
گردشگران نقش به سزایی داشته باشد. وی ادامه داد: تاکنون بخش بسیار مهمی از 
درختکاری این پارک چندمنظوره به پایان رسیده و برای آبیاری آن نیز تصفیه خانه ۳۰ 

لیتر در ثانیه پساب برای آب فضای سبز در نظر گرفته شده است.

سرپرست فنی و طراحی شهرداری قم خبرداد:

طراحی بوستان ۷۰۰۰ مترمربعی
 ویژه معلولان و نابینایان

سرپرست فنی و طراحی شهرداری قم گفت: بوستان بنیادی قم به عنوان پایلوت 
مناسب سازی مراکز تفریحی قم از وضعیت خوبی جهت استفاده معلولان برخوردار 
است و شهرداری قم طراحی یک بوستان هفت هزار مترمربعی باهدف استفاده آسان 

جامعه روشندلان را نیز در دستور کار خود قرار داده است.
لیلی نیک خلق احمدی با اشاره به اهمیت مناسب سازی معابر شهری اظهار 
داشت: هم اکنون حجم مناسب سازی های شهرداری قم در مناطق هفت، یک و چهار 
پررنگ تر از سایر مناطق بوده و روند مناسب سازی معابر در حال انجام است و هنوز 
تمام خیابان های شهری مناسب سازی نشده اند. به گفته وی، معابری نظیر پیاده راه 
ارم، چهارراه جانبازان، خیابان ۱۹ دی، صفاییه، چهارراه انقلاب، بلوار امین و خیابان 
هفت تیر از معابری هستند که سطح مناسب سازی در آن ها رضایت بخش ارزیابی 
می شود. سرپرست فنی و طراحی شهرداری قم اضافه کرد: برای دیده شدن نظرات و 
انتقادات جامعه روشندلان قم، کمیته مناسب سازی شهرداری قم با حضور نمایندگان 
نابینایان و مدیران بهزیستی به صورت مستمر برگزار و دغدغه های این افراد موردتوجه 
قرار می گیرد. نیک خلق احمدی ادامه داد: بوستان بنیادی قم به عنوان پایلوت 
مناسب سازی مراکز تفریحی قم از وضعیت خوبی جهت استفاده معلولان برخوردار 
است و شهرداری قم طراحی یک بوستان هفت هزار مترمربعی باهدف استفاده آسان 

جامعه روشندلان را نیز در دستور کار خود قرار داده است.
 

مدیر منطقه دو شهرداری قم خبرداد:

عملیات احداث بوستان بانوان
 بزودی آغاز می شود

مدیر منطقه دو شهرداری قم از آغاز عملیات اجرایی بوستان ویژه بانوان این منطقه 
در سال جاری خبر داد.

رضا رحیمی یکی از نیازهای منطقه ۲ قم را احداث بوستان بانوان دانست و اظهار 
داشت: کارهای تملک باغ صادقی برای ساخت بوستان بانوان انجام شده است.

وی با اشاره به اینکه این بوستان جنب پل ۹ دی در بلوار جمهوری اسلامی قرار 
دارد، یادآور شد: مذاکرات برای تملک آن از سال گذشته آغازشده بود و احداث این 
پروژه در سال جاری آغاز می شود. مدیر منطقه دو شهرداری قم عنوان کرد: باغ 
صادقی به مساحت 8 هزار و ۷۰۰ متر با مبلغ 22 میلیارد تومان توافق شده است و در 
حال طی کردن مراحل اداری و انتقال اسناد مالکیت است. رحیمی خاطرنشان کرد: 

پس از تحویل عرصه باغ مراحل طراحی و اجرای بوستان بانوان آغاز می شود
 

مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل شهری قم مطرح کرد:

انتقال سریع مشاغل مزاحم و آلاینده 
همکاری همه دستگاه ها را می طلبد

مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم 
گفت: اگر همه دستگاه ها به وظایف خود در حوزه ساماندهی مشاغل مزاحم و آلاینده 
عمل کنند، انتقال صنوف به شهرک های تخصصی با سرعت بیشتری انجام می گیرد.
علیرضا مظفری در گفت وگویی با اشاره به تلاش شهرداری قم جهت خروج مشاغل 
مزاحم از محدوده شهر، اظهار داشت: دو شهرک تخصصی صنوف و خودرویی به 
همین منظور با میلیاردها تومان هزینه توسط شهرداری قم و بخش خصوصی در حال 
تکمیل است. وی خاطرنشان کرد: طی چند سال گذشته بالغ بر ۳۰۰ صنف مزاحم و 

آلاینده در محدوده شهر، به این دو شهرک تخصصی منتقل شده اند.
مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم 
ادامه داد: اگر همه دستگاه ها به وظایف خود در این حوزه عمل کنند، انتقال صنوف 

به شهرک های تخصصی با سرعت بیشتری انجام می گیرد.
 

معاون امور زیر بنایی منطقه هشت شهرداری قم خبرداد:

حل مشکلات زیربنایی محله ۹ 
پردیسان تا پایان سال

و  برنامه ریزی  طبق  گفت:  قم  شهرداری  هشت  منطقه  بنایی  زیر  امور  معاون 
پیش بینی شهرداری قم تا پایان سال جاری تأمین زیرساخت های محله ۹ شهرک 

پردیسان تکمیل خواهد شد.
با اشاره به مشکلات محله ۹ مسکن مهر پردیسان، اظهار  سید صدرا قاسمی 
داشت: شهرداری قم از سال گذشته طی قراردادهایی با شرکت آب و فاضلاب استان 
مشکلات زیربنایی این محله را در دستور کار خود قرار داده است. وی اضافه کرد: بر 
همین اساس مشکل فاضلاب این محدوده از شهر به صورت کامل انجام و معضل آب 
نیز پیشرفت ۵۰ درصدی داشته و طی ماه های پیش رو تکمیل خواهد شد. معاون 
امور زیر بنایی منطقه هشت شهرداری قم با اشاره به مشکل برق محله ۹ نیز یادآور 
شد: این معضل نیز طی ۳ ماه آینده حل خواهد و امکان ساخت وساز و صدور پروانه با 

سهولت بیشتری انجام بگیرد.

مدیرکل امور سیاسی، انتخابات و تقسیمات استانداری قم گفت: موضوع 
تعدیل نیرو یکی از مشکلات اصلی کارگران استان است. 

حسن محبوبی در گفت وگو با خبرنگاران، با اشاره به فعالیت اداره کل سیاسی، 
انتخابات و تقسیمات استانداری، با بیان اینکه تصورات بر این بوده که دفتر 
سیاسی در بحث سیاست گذاری ورود پیدا می کند، اظهار کرد: فعالیت دفتر 
سیاسی استانداری قم بیش تر جنبه نظارتی در مباحث مختلف را دارد و این دفتر 
کمیسیون های مختلفی را برگزار می کند که تمامی آن ها زیرمجموعه شورای 
تأمین استان هستند. وی با بیان اینکه ازجمله این کمیسیون ها، کمیسیون 
کارگری، کمیسیون فرق و مذاهب و کمیسیون دانشجویی هستند، مطرح کرد: 

هر سه این کمیسیون ها زیرمجموعه شورای تأمین استان هستند.
به  اشاره  با  قم  استانداری  تقسیمات  و  انتخابات  سیاسی،  امور  مدیرکل 

فعالیت های کمیسیون کارگری استان، عنوان کرد: نظارت بر عملکرد کارگری 
استان و رصد مشکلات کارگران استان، نظارت بر کارگاه ها و کارخانه جات و 
... ازجمله فعالیت های این کمیسیون است.  وی با بیان اینکه بیشتر فعالیت 
این کمیسیون در راستای کمک به کارگران است، خاطرنشان کرد: مشکلات 
مربوط به کارفرماها در حوزه سرمایه ای و معاونت اقتصادی دنبال می شود.  
محبوبی اضافه کرد: ولی اگر مشکلاتی برای کارگران ایجاد شود، ضمن رصد 
در کمسیون کارگری با بررسی و کنکاش در جلسات با حضور مسئولین مربوطه 
به دنبال رفع آن خواهیم بود. وی با اشاره به اینکه مصوبات کمیسیون ها مانند 
مصوبات شورای تأمین استان است، تأکید کرد: این مصوبات لازم الاجرا بوده و 

عدم اجرای آن عواقب سنگینی دارد.
برخی از کارخانه های قم فاقد پیوست ایمنی است

مدیرکل امور سیاسی، انتخابات و تقسیمات استانداری قم با اشاره به چالش 
مهم کارگری گفت: موضوع تعدیل نیرو یکی از مشکلات اصلی کارگران استان 
است. وی با تأکید بر اینکه مشکل واحدهای تولیدی در حوزه رقابت است، 
تصریح کرد: این واحدها زمانی که نمی توانند رقابت کنند، به دنبال تعدیل 
نیرو می روند. محبوبی با اشاره به اینکه در جلسات به دنبال حل این مشکلات 
هستیم، یادآور شد: برخی از کارخانه جات نیز باتوجه به شرایطی که دارند باید 
تغییر وضعیت و یا تغییر موقعیت دهند. وی با تأکید بر اهمیت حفظ امنیت 
شغلی کارگران در محیط کار، اضافه کرد: اگر نیروی کارگر امنیت شغلی نداشته 
باشد، نمی تواند کار کند و در نتیجه ابتدا باید این موضوع در کارگاه ها رفع شود.

مدیرکل امور سیاسی، انتخابات و تقسیمات استانداری قم با بیان اینکه تمام 
کارگاه ها باید پیوست ایمنی داشته باشند ولی متأسفانه این پیوست در بسیاری 
از کارگاه ها وجود ندارد، اظهار داشت: موضوع پدافند غیرعامل باید در کارگاه ها 

جدی گرفته شود و این سازمان باید به این موضوع ورود پیدا کند.

مدیرکل امور سیاسی، انتخابات و تقسیمات استانداری قم مطرح کرد؛

»تعدیل نیرو« چالش اصلی کارگران قمی

برداشت یاقوت سرخ از باغات ساوه

استان  تجارت  و  معدن  صنعت،  سازمان  رییس 
قم گفت: از ابتدای سال جاری تا پایان  مهرماه ۴۵ 
واحد صنعتی راکد در عرصه های مختلف تولیدی با 
ظرفیت اشتغال برای ۶۰۶ نفر و سرمایه گذاری ۱۴۵ 

میلیارد تومان در قم، فعال شد. 
اکبر ابدالی در گفت وگویی  بیان داشت: احیای 
واحدهای راکد و ارتقای توان تولید واحدهای صنعتی 
که با کمتر از ۵۰ درصد ظرفیت کار می کنند،  از جمله 
برنامه های اولویت دار وزارت صنعت،  معدن و تجارت 
است که در همین راستا تا پایان سال جاری احیای 
۶۴ واحد تولیدی راکد و ارتقای ظرفیت تولید ۱۰۵ 

واحد صنعتی در استان قم را دنبال می کنیم.
وی افزود: در مجموع ۱۶۰ واحد صنعتی راکد در 
استان قم وجود دارد که بر اساس برنامه ریزی های 
صورت گرفته تا پایان سال ۱۴۰۱، ۶۴ واحد آن به 
مدار تولید بازخواهد گشت و این راهبرد را با استفاده 
از همه ظرفیت های در اختیار سازمان صنعت،  معدن 

و تجارت استان با همکاری سایر نهادهای مرتبط 
دنبال خواهیم کرد.

وی ادامه داد: همچنین برای ارتقای توان تولید 
۴۵۶ واحد صنعتی موجود در استان که زیر ۵۰ درصد 
ظرفیت خود فعالیت می کنند، برنامه ریزی های لازم 
و  این طرح  تحقق  برای  البته  صورت گرفته است؛ 
برنامه  تدوین شده که دبیری آن با شرکت شهرک های 
صنعتی استان است، بیش از همه عوامل پای کار 
بودن خود بهره برداران واحدهای مورد نظر اهمیت 
دارد. ابدالی گفت: در همین رابطه بهره برداران ۷۹ 
واحد صنعتی اعلام آمادگی کردند که در طرح یاد 
شده مشارکت کنند، در شرکت شهرک های صنعتی 
استان نیز کلینیک تخصصی وجود دارد که به صورت 
آن   این واحدها در  و مشکلات  کارشناسی مسائل 
طرح و برای رفع نقاط ضعف،  برنامه قابل اجرا ارائه 

می شود.
وی بیان داشت: در نیمه نخست سال بیشتر وقت 

برای شناسایی واحدهایی که کمتر از توان تولید خود 
فعالیت می کنند، صرف شد و به همین دلیل آمار 
عملکرد بهبود وضعیت در این بخش زیاد نیست اما 
در نیمه دوم سال فعالیت ها در این بخش بیشتر شده 

و به هدف هایمان نزدیک خواهیم شد.
وی ادامه داد: در ستاد تسهیل و رفع موانع تولید 
استان،  مشکل واحدهای صنعتی را در بخش های 
مالیات،  بیمه،  اداری،  امور  در  جمله  از  مختلف 
و  نیاز  مورد  نقدینگی  تامین  و  بانکی  تسهیلات 
مسئولان  حضور  با  و  می کنیم  بررسی  موارد  سایر 

بخش های مرتبط برای آن ها راهکار ارائه می شود.
گرفته  صورت  پایش های  در  کرد:  تاکید  ابدالی 
کمبود  مصرف،  بازار  نبود  همچون  مشکلاتی 
نقدینگی، دشواری تامین مواد اولیه و فرسوده بودن 
ماشین آلات از جمله عمده دلایلی است که باعث 
شده تا شماری از واحدهای صنعتی فعال در استان 

نتوانند در حداکثر ظرفیت تولید خود فعالیت کنند.

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم خبرداد: 

ارتقای توان تولید ۴۵۶ واحد صنعتی در استان قم 

استان  شهدای  ملی  کنگره  اندیشه ورز  هیات  عضو 
قم گفت: از کارهای ماندگار کنگره ملی شهدا برگزاری 
ارکستر سمفونی خط شکنان است که قرار است در تالار 

وحدت و به همت خانه موسیقی ایران رونمایی شود. 
کنگره ۶۰۹۰ شهید استان قم بعد از ماه ها تلاش 
مستمر و فراوان به ایستگاه پایانی خودش نزدیک شده 
تولیدات  قم  شهدای  بهتر  معرفی  راستای  در  است. 
متعددی توسط این کنگره صورت گرفت که تولید ۶۰ 
فیلم مستند از شهدا، برنامه های رادیویی، تلویزیونی، 
نهر  ساخت سریال شهید زین الدین، فیلم سینمایی 
خین، تولید ۵۰ کتاب، جشنواره سرود، عکس، شعر، 

خط از جمله این تولیدات است.
ارکستر سمفونی خط شکنان اثر فاخر دیگری است 
که در راستای کنگره ۶۰۹۰ شهید استان قم تولید شده 
است که بعد از کنگره شهدا از آن رونمایی می شود. اثری 
که به گفته مسئولین کنگره نیز بخشی از آن در تیتراژ 

سریال شهید زین الدین به نمایش گذاشته می شود.
برای آشنایی بیشتر با این اثر هنری فاخر گفت وگویی با 
مشاور و ناظر پروژه هنری ارکستر سمفونی خط شکنان 

داشتیم:
اندیشه ورز  سید محمدرضا مصطفوی، عضو هیات 
ایسنا  با  کنگره ملی شهدای استان قم، در گفت وگو 
در رابطه با ارکستر سمفونی خط شکنان عنوان کرد: 
ارکس  برگزاری  شهدا  ملی  کنگره  ماندگار  کارهای  از 
سمفونی خط شکنان است که قرار است در تالار وحدت 

و به همت خانه موسیقی ایران رونمایی شود.
از  یکی  توسط  سمفونی  این  شعر  داد:  ادامه  وی 
و  سروده  محمدی  عباس  نام  به  کشور  خوب  شعرای 
به  آهنگسازی  برای  اندیشه ورز  در هیات  تایید  از  بعد 
عباس عبدی سپرده شده است. عضو هیات اندیشه ورز 
کنگره ملی شهدای استان قم با بیان اینکه این ارکستر 
می شود،  اجرا  ایران  موسیقی  خانه  توسط  سمفونی 

اجلاسیه  از  بعد  فاخر  هنری  اثر  این  از  کرد:  اظهار 
اصلی به عنوان یک اثر هنری رونمایی خواهد شد. وی 
با بیان اینکه این سمفونی بعد از نهم آذرماه و در ایام 
ولادت حضرت زینب )س( برگزار می شود، اضافه کرد: 
استاندارد ارکستر سمفونی از ۱۵۰ تا ۲۵۰ نفر تعداد 
مشخص هست که توسط ارکس سمفونی تهران در زیر 
مجموعه بنیاد رودکی تالار وحدت اجرا می شود. مشاور 
و ناظر پروژه هنری ارکستر سمفونی خط شکنان یاد آور 
شد: استاد حمید رضا نور بخش که مدیر خانه موسیقی 
و از بسیجیان لشگر در دوران دفاع مقدس است تهیه 
کننده است. عباس عبدی مدیر تولید، آقای افضلی به 
عنوان مجری در این پروژه حضور دارند. وی در رابطه با 
ضرورت زبان هنر در بازتاب انتقال مفاهیم و سیره شهدا 
بیان کرد: اجرای این اثر اختصاص به شهدای قم ندارد 
و یک اثر ملی است و در برگیرنده کلیدواژه هایی است که 
موجب انسجام، استحکام و بالا بردن روحیه ملی است.

سرپرست سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم  خبرداد:

ارکستر سمفونی خط شکنان، اثری ماندگار در رثای شهدای قم

عکاس :بهنام یوسفی


